
روزنامه
سه شنبه 18آبان1400 3ربیع الثانی3 8نوامبر2021  شماره 5386  سال بیست وچهارم  2000 تومان

سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
بدینوسیله به اطلاع می رساند سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها در نظر دارد تعداد    18  باب مغازه با 

مشخصات به شرح ذیل ) به دو روش نقد و نقد - اقساط( را از طریق مزایده به فروش  می رساند.

توضیحات:
1. بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده )دربسته( تسلیم گردد.

2. مبلغ سپرده شرکت در مزایده معادل 5 درصد مبلغ پایه واحد مورد مزایده مندرج در آگهی می باشد که شرکت کنندگان باید به حساب سپرده شماره 100787567196 
نزد بانک شهر شعبه بازار به نام سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر واریز و تحویل نمایند.

3. شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط طبق ضوابط جاری آیین نامه معاملات شهرداری می باشد.
4. متقاضیان محترم می توانند از زمان نشر آگهی جهت دریافت مدارک و اطلاعات تکمیلی و اسناد شرکت در مزایده و ارائه پیشنهادات همه روزه به جز ایام تعطیل از 
ساعت 8 الی 13 به نشانی قم، خیابان 19 دی )باجک(، نبش کوچه 24 سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر واحد املاک مراجعه و یا جهت کسب اطلاعات 

بیشتر با شماره 02537710534 داخلی 7004 تماس حاصل نمایند.
5. تمامی اوراق و اسناد شرکت در مزایده باید از سوی متقاضیان با قید کلمه )قبول است ( امضا شود.

6. مدت قبول پیشنهادات از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت 10 روز به استثنای ایام تعطیل می باشد.
7. سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار است و همچنین در پیشنهاد قیمت در شرایط مساوی درصد اعلامی 

یک واحد فروش نقدی در اولویت می باشد.
8. برنده مزایده موظف است ظرف مدت یک هفته از تاریخ ابلاغ نتیجه مزایده جهت امضای قرارداد، به سازمان مراجعه نماید در غیر این صورت ضمن ضبط سپرده وی 

به نفع سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر، موضوع مزایده به شخصی که پیشنهاد او در رتبه دوم قرار گرفته مطابق ضوابط واگذار می گردد.
9. کلیه هزینه نقل و انتقال )عوارض – مالیات و غیره( به عهده برنده مزایده می باشد.

10. هزینه کارشناسی و چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
11. شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله کارکنان دولت )مصوب 1337( اقدام نمایند.

12. متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سازمان بهسازی و نوسازی حرم مطهر به نشانی فوق الذکر با واریز مبلغ 500/000 ریال به حساب شماره 
1006657273 نزد بانک شهر به نام سازمان بهسازی و نوسازی نسبت به خرید اسناد اقدام نمایند. )هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد می باشد.(

13. جلسه بازگشایی پاکات در روز شنبه مورخ1400/09/06 ساعت 10:00 برگزار می گردد. 
14. برنده مزایده می بایست جهت تضمین انجام تعهدات نسبت به معرفی ضامن معتبر که دارای دسته چک معتبر می باشد اقدام و در ضمن بایستی نسبت به سپردن 

چک به تعداد اقساط اقدام نماید.
توجه: چک تضمین از ضامن و برنده مزایده دریافت می شود.

آگهی مزایده عمومی) نوبت  اول (

شاهچراغی بر كرسی 
استانداری نشست 

انتظارات از استاندارقم
عصر روز گذشته آیین تکریم و معارفه استانداران سابق 
و جدید قم طی آیینی با جضور احمد وحیدی وزیر کشور 
در سالن کرامت استانداری قم برگزار شد وسید محمد 

تقی شاهچراغی رسما به عنوان استاندارقم معرفی شد.استان قم ازنظرموقعیت سیاسی 
، اجتماعی ، فرهنگی  واقتصادی از استان های مهم و استراتژیک کشور می باشد  وجود  
حرم مطهر حضرت معصومه )س( و مسجد مقدس جمکران وحوزه علمیه ،مراجع و علما و 
طلاب  داخلی و خارجی ومرکزیت جهان تشییع و داشتن زائر ازاقصی نقاط کشور و جهان 
این استان را دارای موقعیتی خاص قرارداده است .  علیرغم فعالیت های که دربیش 40 
سال گذشته  برای توسعه و آبادانی در این شهر و استان  صورت گرفته است ولی هنوز 
تا رسیدن به نقطه مطلوب توسعه و پیشرفت  فاصله زیادی دارد. این استان از مشکلات  
به هم تنیده ای دارد که برای حل آنها عزم جدی و روحیه جهادی و کار شبانه روزی را 
می طلبد.انتخاب استاندار جهادی و انقلابی برای استان قم را گام مهم دولت سیزدهم  
دررفع مشکلات استان قم میدانیم اما در راستای  تحقق انتظارات از استاندار جدید قم  به 
نکات و توصیه های اشاره می نمایم. نخست اینکه کار جهادی بدست جوانان استان قم 
تسهیل واجرا خواهدشد،همچنانکه دردوران دفاع مقدس این امر بارها مشاهده شد،پس 
در انتخاب مدیران جوانان دیده شوند واز ظرفیت آنها  بخوبی استفاده نماید. ثانیا جامعه 
شما را یک فرد نظامی می داند که  قریب به سه دهه از افتخارات سپاه پاسداران انقلاب 
بوده وهستید اما استانداری مسئولیتی خطیراست که کم توجهی به برخی مسائل ممکن 
است حواشی و چالش های زیادی برای شما ایجاد نماید  برای جلوگیری از این  اتفاق از 
افراد نخبه و دانشگاهی  بعنوان مشاور استفاده نماید و تیم مدیریتی متخصص و کاربلد  را 

برای پیشبرد اهداف خود در استان انتخاب نمایید.  
گری  ومطالبه  نقادانه  روحیه  بالا،  بصیرت  و  آگاهی  از  چنان  بحمدلله  مردم  ثالثا 
برخوردارهستند که بدون شک کوچکترین اهمال و کوتاهی در مسئولیت را رصد وانتقال 
نموده و منتظر پاسخگویی و عکس العمل مسئولین خواهند بود پس زمان آزمون خطا 
وجود ندارد.  رابعا جناب آقای شاهچراغی همزمانی آغاز دوره مدیریت شما بر استان 
قم  ،  توام با  کاهش  فراگیری ویروس کرونا  وکاهش خطرات این ویروس منحوس با 
واکسیناسیون فراگیری که در دولت سیزدهم صورت   گرفته است متقارن شده است  که 

انتظار ایجاد شرایط بهتر،مطلوب تر وبانشاط تر برای استان قم از جنابعالی میرود. 
به هرحال امیدواریم با تاسی از تجربیات ارزشمند ومددگرفتن از بانوی کرامت حضرت 
فاطمه معصومه سلام الله  و رهنمودهای مراجع تقلید و علما و بزرگان  قم و تکیه بر برنامه 
راهبردی واستفاده از توان کارشناسی در حوزه های مختلف بتوانیددر دوران مدیریت خود 

کارنامه درخشانی را بجای  بگذارید .
تحلیگر مسائل اجتماعی

امیرعبداللهیان: 

تلاش برای پیگیری حقوق ملت ایران 
متوقف نشده است

حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران که به کرونا مبتلا 
شده و در قرنطینه به سر می برد در یادداشتی تاکید کرد که در دوران قرنطینه رایزنی های 

دیپلماتیک و تلاش برای پیگیری حقوق ملت ایران متوقف نشده است. 
امیرعبداللهیان در یادداشتی در اینستاگرام نوشت: سلام به شما، در روزهای گذشته 
با ابتلا به بیماری کرونا، به توصیه پزشکان در خانه  قرنطینه ام، اما این به آن معنا نیست 
که رایزنی های دیپلماتیک و تلاش برای پیگیری حقوق ملت ایران متوقف شده است. 
وی افزود: در چند روز گذشته در گفت  وگوهای تلفنی با همتایانم، از جمله وزرای خارجه 
روسیه، چین، آذربایجان، عراق، سوریه، انگلیس، ترکیه و آلمان به بحث و تبادل نظر 
درخصوص مباحث دوجانبه، منطقه ای و بین المللی ادامه دادم. این گفت  وگوها در 
ساعات و روزهای آینده نیز ادامه خواهد یافت. امیرعبداللهیان نوشت: از همه عزیزانی که 
در این روزها ابراز لطف داشته و جویای وضعیت سلامت من بودند، کمال تشکر را دارم. 
امیدوارم با پایان دوره ابتلا به این بیماری، توفیق یافته و به سرعت به محل خدمت بازگشته 
و با انرژی بیشتر از قبل در جهت تحقق منافع ملت بزرگ ایران بکوشم. وی تصریح کرد: 
 AmirabdollahianHossein ضمنا صفحه اینستاگرام من به حساب کنونی به آدرس
منتقل شده و تلاش می کنم از این پس به صورت مرتب در خصوص فعالیت های خود و 

همکارانم به ملت عزیز ایران گزارش دهم.

دبیر قرارگاه 19 دی قم خبرداد:

انهدام ۴۹ خانه فساد در قم 
دبیر قرارگاه 19 دی قم از کشف 20 هزار لیتر مشروبات الکلی و انهدام 49 خانه 

فساد در قم خبر داد.
سردار موحد در جلسه روزدوشنبه  ستاد امر به معروف و نهی از منکر با اشاره به 
وظیفه قرارگاه 19 دی به حضور همه جانبه سپاه در همه عرصه ها به عنوان دبیر 
این قرارگاه  اشاره کرد و گفت: از آذرماه سال قبل تاکنون با هماهنگی و تعامل و هم 
افزایی خوبی که بین دستگاه های اجرایی استان شکل گرفته است تاکنون اقدامات 
ایجابی و سلبی مناسب و مفیدی در اماکن عمومی، پارک ها، پاساژها و غیره صورت 
گرفته است که انتظار می رود با حضور نیروهای دولت جدید با هم افزایی بیشتر 
بین دستگاه های دولتی شاهد اتفاقات خوبی در بخش های مختلف استان به ویژه 

موضوع عفاف و حجاب باشیم.
وی با اشاره به اینکه قرارگاه 19 دی یک قرارگاه است که نیروی اصلی آن گروههای 
مختلف مردمی هستند از مردم خواست با نقش آفرینی خود در موضوعات فرهنگی 
به ویژه بحث همکاری با این قرارگاه در موضوع حجاب و عفاف به  کمک قرارگاه 19 

دی بیایند.
از  ارائه گزارشی  با  به گزارش خبرگزاری صدا و سیما؛ مرکز قم، سردار موحد  
اقدامات این قرارگاه در یک سال گذشته گفت: کشف 20 هزار لیتر مشروبات الکلی 
انهدام 49 خانه فساد، سرکشی مداوم از کافه ها، بوستان ها از جمله اقدامات صورت 

گرفته در طول این مدت بوده است.
وی با بیان اینکه 61 درصد از تخلف های مربوط به حجاب و عفاف بومی های 
اصیل و 14 درصد بومی قم هستند گفت: محل سکونت متخلفین اکثراً مربوط به 
مناطق پایین شهر است و این امر حاکی از عدم آگاهی این قشر از جامعه درباره 
آسیب های اجتماعی بدحجابی می باشد که مسئولان باید تمرکز بیشتری روی 

آگاهی رساندن به مردم داشته باشند.
ایجاد سامانه گزارشات مردمی گامی موثر در پیگیری جرایم

دادستان عمومی و انقلاب قم هم در این جلسه ضمن ارائه گزارشی از عملکرد 
دستگاه قضا در موضوع حجاب و عفاف گفت: انگیزه و اعتقادی در دستگاه قضا 
وجود دارد تا با تمام توان با معضلات و آسیب های اجتماعی به ویژه در حوزه عفاف و 

حجاب و فضای مجازی مقابله شود.
وی همچنین ایجاد سامانه گزارشات مردمی را بسیار موثر در پیگیری جرایم عنوان 

کرد و گفت: از اسفند سال 99 تاکنون با 200 
شرایط حجاب در قم فرایندی یک شبه نیست 

امیرآبادی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی هم با بیان اینکه شرایط 
حجاب در قم فرایندی یک شبه نیست گفت: ما مسئولان همه در ایجاد شرایط 
فعلی مقصر هستیم و باید در قالب یک برنامه منسجم کم کاری صورت گرفته طی 
سال های قبل را که بخشی از آن مربوط به مخالفت های دولت روحانی با قانون 

حمایت از آمران به معروف است را جبران کنیم.
حجت الاسلام ذوالنوری هم در این جلسه با انتقاد از عادی شدن سگ گردانی در 
جامعه گفت: طرح صیانت از حقوق عام در مقابل حیوانات خطرناک آماده ارائه به 
مجلس شورای اسلامی است که متاسفانه ظاهراً در این مجلس انقلابی زمزمه های 
مخالفت با این طرح ایجاد شده است که البته این مخالفت ها خللی در تکلیف ما 

ایجاد نخواهد کرد.
قوانین و جرایم حجاب و عفاف از بازدارندگی لازم برخوردار نیست 

این نماینده قم در مجلس شورای اسلامی در خصوص موضوع حجاب و عفاف هم 
پیکان اتهام را به سوی صدا و سیما برد و گفت: برنامه ها و سریال هایی که امروز از 
صدا و سیما پخش می شود خودش مروج بی فرهنگی و بی حجابی در جامعه است.
وی همچنین با بیان اینکه برخی از قوانین و جرایم مربوط به آن از بازدارندگی لازم 
برخوردار نیست نسبت به شناسایی این قوانین در بخش های مختلف و پیگیری رفع 

اشکالات از سوی دستگاه های مختلف به ویژه دستگاه قضایی تاکید کرد.
حجت الاسلام ذوالنوری جهل زدایی و تلاش برای رفع مشکلات اقتصادی را نیز 
راه حل مناسبی برای رفع مشکلات بدحجابی عنوان کرد و گفت: متاسفانه برخی از 
تن فروشی ها بدحجابی ها به نوعی اعتراض به شرایط اقتصادی روز است که نباید 

از آن غفلت کرد.

مهدی رضایی*

 
انتظارات ازاستاندار قم

سرمقاله*

مهدی رضایی
تحلیلگر مسائل اجتماعی

عصر روز گذشته آیین تکریم و معارفه استانداران سابق و جدید 
قم طی آیینی با جضور احمد وحیدی وزیر کشور در سالن کرامت 
استانداری قم برگزار شد وسید محمد تقی شاهچراغی رسما به 
عنوان استاندارقم معرفی شد.استان قم ازنظرموقعیت سیاسی ، 
اجتماعی ، فرهنگی  واقتصادی از استان های مهم و استراتژیک 
کشور می باشد  وجود  حرم مطهر حضرت معصومه )س( و مسجد 

ادامههمینصفحهمقدس جمکران وحوزه علمیه ،مراجع و علما 

با حضور وزیر كشور آیین تکریم و معارفه استانداران سابق و جدید قم برگزارشد 

شناسه آگهی: 1220158 روابط عمومی سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه )س(

آغاز فعالیت رسمی شاهچراغی: هنوز كارهای بر زمین مانده فراوان است 
انتظار رئیس جمهوراز استاندار قم 

بهرام سرمست استاندارسابق قم : تصمیمات بر مبنای خرد جمعی گرفته می شد
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قوه قضائیه و ورود جدی به 
ساحت حراست از حقوق عامه 
اخیراً اتفاقات مثبتی در قوه قضائیه را شاهد هستیم 
انصاف،  سبیل  بر  لذا  و  باشد  دار  ادامه  است  امید  که 

مختصری در این باب می نگارم.
این که قوه قضائیه صرفا به پرونده های دادخواست ها و شکایات اشخاص از یکدیگر 
رسیدگی کند هر چند جزو وظایف دستگاه قضایی است اما به هیچ عنوان کافی نیست. 

)ساحت اول فعالیت های دستگاه قضایی(
تصویر سازی از قوه قضاییه به عنوان دستگاهی که کار ویژه اش برخورد با فعالان 
مدنی و سیاسی و رسانه ای و منتقدان است نیز، روند ناروایی است که متاسفانه برخی 
اقدامات نابخردانه بدان دامن زده و از شأن دستگاه قضا کاسته است. )ساحت دومی 

که به وجهه دستگاه قضایی آسیب زده است(
در کنار این دو ساحت، که اولی باید تقویت و دومی تضعیف و حذف شود، شاهد آن 
هستیم که با ریاست حجه الاسلام غلامحسین محسنی اژه ای بر قوه قضائیه، ساحت 
سومی نیز در حال بسط است که دهه ها مغفول مانده بود و آن، حراست  عملیاتی از 

حقوق عامه است.
آخرین مورد از این رویکرد جدید مربوط به گمرک و سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی است. گزارش هایی که اخیراً درباره وضعیت اموال مردم در این مجموعه ها 

منتشر شدند، به معنای واقعی کلمه دردناک و حیرت انگیز بودند.
وقتی رئیس قوه قضائیه تصمیم گرفت شخصا وارد انبارهای سازمان اموال تملیکی 
شود و وضعیت آن ها را بررسی کند، مردم نیز به مدد دوربین رسانه ها دیدند که از مواد 
غذایی و بهداشتی گرفته تا رایانه و خودروهای گران قیمت، چگونه در بدترین شرایط 

انبار شده و عملًا از بین رفته اند. 
واقعا شرم آور بود و مفتضحانه: صدها میلیون دلار از کشور خارج می شود، کالاهای 
مورد نیاز مردم وارد می شود، در گمرک می ماند، هزینه های انبارداری به آنها تعلق می 
گیرد، در گذر زمان خراب می شود، سپس هزینه ای جدید برای امحای آنها لازم است! 

وضعیت مشابهی نیز در انبارهای سازمان اموال تملیکی وجود دارد.
نکته اینجاست که چنین وضعیت شگفت انگیز و غیر قابل توجیهی، سال هاست که 
وجود دارد و انگار برای کسی مهم نبود که اموال مردم به طور مستمر و نظام مندی در 

این مجموعه ها منهدم می شود!
اینجاست که نقش قوه قضائیه به عنوان پاسدار حقوق عامه  مطرح می شود؛ نقشی 
که تا کنون چندان پررنگ نبوده است اما منصفانه باید گفت که محسنی اژه ای این 
ساحت سوم را فعال کرده است و در این خصوص دستورهای قاطعی نیز صادر کرده 

است.
از مصداق های دیگر ساحت سوم، ورود تخصصی رئیس دستگاه قضا به اموری است 
که مستقیما به حقوق شهروندان مربوط می شود. به عنوان مثال رئیس قوه قضائیه، 
اخیراً دستور داد ممنوع الخروجی افراد غافلگیرانه نباشد یا قرار بازداشت موقت محدود 

به استثنائات شود.
به نظر می رسد اگر عزم رئیس قوه قضائیه برای جایگزینی ساحت سوم با ساحت 
دوم، جزم باشد، هم دستگاه های دولتی و عمومی نمی توانند مانند گذشته به قانون 
شکنی ادامه دهند چرا که می دانند قوه قضائیه بالای سرشان ایستاده و مراقب 

رفتارشان است و هم مردم به عدلیه امیدوار تر می شوند.
البته پیشنهاد جدی به رئیس قوه قضائیه، تقویت ساحت چهارم نیز هست و آن، 
نظارت درونی و پاک سازی قوه قضائیه است چرا که وجود افراد ناسالم در جایی که 
پناهگاه مردم است، معنایی جز پنبه کردن همه رشته ها نخواهد داشت؛ این ساحت 
باید بی هیچ ملاحظه ای گسترش یابد تا بدانجا که با شنیدن نام قاضی، کلمه ای جز 

عدالت به ذهن ها متبادر نشود.

نماینده ولی فقیه در استان قم:

امر به معروف با خدمت به مردم
 مؤثر می شود

نماینده ولی فقیه در استان قم با بیان اینکه عفاف و حجاب باید در رأس امور باشد، 
گفت: امر به معروف و نهی از منکر به تنهایی فایده ندارد بلکه همراه با خدمت به مردم 

مؤثر می شود.
آیت الله سیدمحمد سعیدی روز دوشنبه در ستاد عالی امر به معروف و نهی از منکر 
استان قم که در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت برگزار شد، با بیان اینکه انتقاد 
از مسئولان باید به گونه ای باشد که مسئول را متوجه و فعال کند، اظهار کرد: انتقادها 
نباید مسئولان را بی اعتبار کند زیرا اگر مسئولان بی اعتبار شوند و بخواهند کاری هم 
انجام دهند نتیجه نمی گیرند و از طرف دیگر افراد معتبر جرأت نمی کنند مسئولیت 

قبول کنند.
وی با بیان اینکه عفاف و حجاب باید در رأس امور باشد، گفت: امر به معروف و نهی از 

منکر به تنهایی فایده ندارد بلکه همراه با خدمت به مردم مؤثر می شود.
سعیدی با تاکید بر اینکه قم شهر ویژه ای است و باید به صورت ویژه به این شهر نگاه 
شود، گفت: مقام معظم رهبری هم روی قداست قم تأکید داشته و دارند و خود این 

کافی است برای اینکه مسئولان قم نگاه ویژه به این شهر داشته باشند.
وی با بیان اینکه قم نباید با سایر شهرها مقایسه شود که در فلان شهر چه اتفاقی 
افتاده است پس در قم هم باید همانطور عمل شود، افزود: مسئولان و مردم قم باید 

بپذیرند که قم ویژه است و باید کار ویژه در این شهر انجام شود.
نماینده ولی فقیه در استان قم با بیان اینکه ما انقلاب کردیم که مظاهر فساد و منکر 
را از بین ببریم، افزود: مسئولان باید مردانه تر عمل کنند؛ در قرآن هم آمده است که 
باید به صورتی رفتار کنید تا افرادی که نسبت به مؤمنین سخت می گیرند و مانع راه خدا 
می شوند بترسند و اگر نسبت به این مسائل بی تفاوت باشیم نتیجه وضعیتی می شود 

که امروز می بینیم.
 

رئیسی در گفتگوی تلفنی با آیت الله صافی گلپایگانی:

رهنمودهای مراجع پشتوانه دولت
 برای حل مشکلات مردم است

رئیس جمهور گفت: رهنمودها و دیدگاه های مراجع عظام تقلید، چراغ راه مردم و 
دولتمردان و پشتوانه اقدامات دولت در مسیر رفع مشکلات و دغدغه های مردم است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام سیدابراهیم رئیسی، 
رئیس جمهور در تماس تلفنی با آیت الله العظمی لطف الله صافی گلپایگانی برای ایشان 

سلامتی و طول عمر مسئلت کرد.
رئیسی در این گفت وگوی تلفنی با قدردانی از حمایت ها و رهنمودهای مراجع عظام 
تقلید از کشور، مردم و مسئولین تأکید کرد: دولت، مراجع عالیقدر تقلید را خیرخواه 
را  از رهنمودها و هدایت های ایشان  مردم، مسئولان و کشور دانسته و بهره مندی 

ضروری می داند.
رئیس جمهور گفت: رهنمودها و دیدگاه های مراجع عظام تقلید، چراغ راه مردم 
و دولتمردان است و این رهنمودها پشتوانه اقدامات دولت در مسیر رفع مشکلات و 

دغدغه های مردم در بخش های مختلف است.
آیت الله العظمی لطف الله صافی گلپایگانی نیز در این گفت وگو با تشکر از تماس 
تلفنی رئیس جمهور گفت: من برای موفقیت دولت شما بسیار دعا می کنم و از خداوند 

می خواهم به شما توفیق رفع مشکلات مردم را مرحمت کند.
 

رییس دفتر رییس جمهوری:

 فساد باید از سرمنشأ آن خشکانده شود
رییس دفتر رییس جمهوری با اشاره به اهتمام ویژه دولت به فسادستیزی، گفت: 
دولت به هیچ عنوان فساد را برنمی تابد و بر این باور است که نباید اجازه بروز فساد داده 

شود و فساد باید از سرمنشأ آن خشکانده شود. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، مراسم تکریم و معارفه روسای سابق 
و جدید دفتر بازرسی ویژه رییس جمهوری روز دوشنبه با حضور رییس دفتر رییس 

جمهوری برگزار شد.
 غلامحسین اسماعیلی در مراسم تکریم سید محسن صادقی و معارفه حجت الاسلام 
والمسلمین حسن درویشیان با تشکر از تلاش های انجام شده به تدوین منشور 12 
ماده ای مبارزه با فساد و ابلاغ آن به همه وزرای کابینه اشاره کرد و گفت: پیش بینی 
شده بود که این منشور در مجموعه دولت متولی داشته باشد و دفتر بازرسی ویژه رییس 

جمهوری این ماموریت را برعهده خواهد داشت.

جعفر محمدی*

اخبار

ایمان: آیین تکریم و معارفه استانداران سابق و جدید قم 
روز دوشنبه طی آیینی با جضور احمد وحیدی وزیر کشور 
در سالن کرامت استانداری قم برگزار شد. آیات سیدهاشم 
علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  رئیس  بوشهری  حسینی 
حضرت  مقدس  آستان  تولیت  سعیدی  سیدمحمد  قم، 
نماینده  شاهچراغی  محمد  سید  آیت ا...  معصومه)س(، 
سمنان در مجلس خبرگان رهبری و پدر استاندار جدید قم،  
حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری و احمد امیرآبادی فراهانی 
نمایندگان قم در مجلس و خرمشاد معاون سیاسی وزیر کشور 
وجمعی از مسئولان استانی، کشوری و لشگری و نیز اهالی 

فرهنگ و رسانه  در این آیین حضور داشتند. 
قم مطابق با ظرفیت هایش توسعه نیافته است 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم دراین 
و تصریح  داد  قرار  توجه  را مورد  قم  ، ظرفیت های  مراسم 
کرد: حرم مطهر حضرت معصومه، مسجد مقدس جمکران، 
اقتصادی،  بسترهای  تقلید،  مرجع  علمیه،  های  حوزه 
و  کشور  از 120  خارجی  اتباع  حضور  زیارتی،  گردشگری 
این  به  بسیار ممتازی  و غیره جایگاه  موقعیت مواصلاتی 
استان بخشیده است. بیژن سلیمانپور اضافه کرد: میزان 
رشد و توسعه این استان با توجه به جایگاهی که دارد نسبت 
ابراز  به وضعیت مطلوب همچنان فاصله زیادی دارد. وی 
داشت: دشمنان طی ماه های اخیر تلاش بسیاری کردند 
که دوگانگی های دین و سلامت را در این استان با کمک 
دستگاه های رسانه ای خود راه اندازی کنند که با رصد و 
پایش به موقع دستگاه های امنیتی اجازه عرض اندام به آنها 

داده نشد. 
هیچ مشکل یا معضل امنیتی در سه سال گذشته نداشتیم  
وی با بیان اینکه طی 3 سال گذشته شاهد هیچ مشکل 
یا معضل امنیتی در سطح این استان نبودیم، گفت: در این 
مدت همچنین تمام سیاست های کلان مانند انتخابات، 
مدیریت کرونا، مباحث اقتصادی و غیره به نحو شایسته ای 
انجام گرفته است. سلیمانپورابراز داشت: انتخابات پرشور 
مجلس شورای اسلامی در سال 98، تشییع باشکوه سردار 
بیماری کرونا و سایر  شهید حاج قاسم سلیمانی، کنترل 
مناسبت های ملی و مذهبی در نهایت سلامت برگزار شده 
است. وی همچنین تصریح کرد: سیدمحمدتقی شاهچراغی 
استاندار جدید قم از شخصیت های جهادی، شناخته شده و 
خدوم است که با حضور وی فصل جدیدی از خدمت به مردم 

رقم خواهد خورد. 
آیت ا... حسینی بوشهری:  

استاندار جدید قم به دنبال تحقق مطالبات
 مردمی باشد  

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: مردم قم از 
استاندار جدید تحقق مطالبات مردمی هستند و ما امیدواریم 
که با رفع موانع، امنیت تولید بیشتر شود. آیت ا... سید هاشم 
حسینی بوشهری امروز در مراسم تودیع و معارفه استاندار قم 
که در سالن کرامت استانداری برگزار شد، طرح سه شنبه های 
اقتصادی به عنوان ابتکار استاندار سابق قم را ارزشمند خواند 
و اظهار کرد: امیدواریم در دوران استاندار جدید نیز این طرح 
دنبال شود تا موفقیت ها استمرار یابد. وی از زحمات استاندار 
سابق تقدیر کرد و افزود: امیدواریم استاندار جدید قم نیز 
بتواند در مسیر اهداف انقلاب به رسالت ها و وظایف خود به 
خوبی عمل کند.  رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه 
علمیه قم با بیان اینکه دولت بدون توان مالی و اقتصادی 
نمی تواند پروژه ها را پیش ببرد، گفت: دشمن با تحریم به 
دنبال توقف پیشرفت های ایران است. حسینی بوشهری با 
تاکید بر اینکه جایگاه قم به عنوان خواستگاه انقلاب اسلامی 
باید مورد توجه قرار گیرد، گفت: این استان باید به عنوان 
الگویی برای استان ها و کشورهای دیگر در ابعاد معنوی، 

عمرانی، سیاسی، اقتصادی و غیره باشد.  
پشتیبانی لازم دولت از استاندارجدید 

 عضو مجلس خبرگان رهبری با اشاره به اینکه تا رسیدن به 
اهداف انقلاب فاصله بسیاری داریم، مطرح کرد: باید همه 
تلاش خود را بکار گیریم تا بتوانیم اهداف را محقق سازیم. وی 
خاطرنشان کرد: مردم قم از استاندار جدید کارهای فرهنگی 
و اقتصادی می خواهند و ما امیدواریم که با رفع موانع امنیت 
برای تولید تقویت شود. وی از وزیر کشور خواست از استاندار 
جدید پشتیبانی کامل را انجام دهند زیرا قم خاستگاه انقلاب 
است و یک استان الگو برای سایر استان ها باشد زیرا در این 
شهر علاوه بر حضور زائران فراوان طلاب بیش از یکصد کشور 

ررا در این شهر زندگی می کند و باید از هر نظر الگو باشد. 
 استاندار سابق قم: 

تصمیمات بر مبنای خرد جمعی گرفته می شد 
استاندار سابق قم نیز دراین مراسم  گفت: طی سه سال 
گذشته هیچ تصمیمی در این استان نبوده که بدون اجماع 
نظر و خرد جمعی اتخاذ شده باشد، این مساله سبب شد که 
تمام بحران های طبیعی و غیرطبیعی در کنار مناسبت های 
ملی و مذهبی در وضعیت بسیار مطلوبی دنبال شود. دکتر 
بهرام سرمست افزود: امروز که دوران مسئولیت سه ساله 
بنده دراستان قم به پایان می رسد جا دارد که از حمایت و 
رهنمودهای مراجع تقلید و علمای حوزه قدردانی نمایم. وی 
اظهار داشت: امروز که این مسئولیت را به استاندار جدید 
واگذار می کنم بسیار خداوند متعال را شاکر هستم؛ اگر 
توفیقی در قم بوده بخاطر همکاری و همدلی در تمام ارکان 
مدیریتی استان بوده است. سرمست یادآور شد: شیوع کرونا 
در کنار تحریم های خارجی دو مشکل مهم کشور و استان 
قم طی سه سال گذشته بود و از همان روز اول شیوع کرونا 
تصمیمات کارآمدی اتخاذ و تصمیمات ستاد استانی قم به 
الگویی در ستاد ملی تبدیل شد. وی خاطرنشان کرد: از زمان 
شیوع کرونا 111 جلسه ستاد استانی مدیریت کرونا تشکیل 
و یک هزار و 300 مصوبه طی آن تصویب شد که 90 درصد 
آنها عملیاتی شده است. وی بیان داشت: استاندار جدید 
یکی از دوستان و همکاران من می باشد و حتی در شورای 
تامین نیز تمام تصمیمات ما مبتنی بر خرد جمعی بوده و 
دستگاه قضائی و سپاه استان پشتیبانی و همدلی مثال زدنی 

با مدیریت استان داشتند. 
قم یک جهانشهر مذهبی است 

استاندار سابق قم گفت: به اعتقاد ما شهر قم یک کلانشهر 
بین المللی است و تمام اتفاقات آن در سطح بین الملل دارای 
اهمیت و تاثیرگذاری است. وی ابراز کرد: استان قم دارای 
ظرفیت های آشکار و پنهان زیادی است و هنر مدیریت این 
است که ظرفیت های پنهان را فعال کند. ظرفیت های پنهان 

مردمی در سیل سال 98 و دوران شیوع بیماری کرونا به نحو 
دوران  طول  در  افزود:  سرمست  شدند.  فعال  ای  شایسته 
شیوع بیماری کرونا 3 مرکز درمانی جدید در این استان راه 
اندازی شد و ظرفیت تخت های درمانی قم با جهش قابل 

توجهی همراه شد. 
جایگاه سوم امنیت سرمایه گذاری  

وی یادآور شد: با حمایت از بخش تولید و صنعت امروز 
استان قم از نظر امنیت سرمایه گذاری در جایگاه سوم کشور 
قرار گرفته است. استاندار سابق قم اظهار داشت: طی سه 
سال گذشته، اولویت خود را بر حمایت از تولید و صنعت 
گذاشتم و تابستان سال جاری این استان نرخ بیکاری تک 
برخی  در  امروز  کرد:  بیان  سرمست  کرد.  تجربه  را  رقمی 
از واحدهای تولیدی با کمبود کارگر روبه رو هستیم و اجازه 
ندادیم که چرخ واحدهای صنعتی از حرکت بایستد. وی 
خاطرنشان کرد: 60 درصد اقتصاد قم بر مبنای خدمات و 
گردشگری تعریف شده و به دلیل زمان طولانی درگیری با 
بیماری کرونا این استان خسارت های سنگینی را متحمل 

شده است. 
همیشه یاور نهادهای مردمی بودم  

استاندار سابق قم یادآور شد: تعامل و هماهنگی که در 
این مدت بین مدیریت شهری و استانداری ایجاد شد بسیار 

مطلوب بود و سیاست اصلی استان در این رابطه بر اصل 
پشتیبانی بود. من در طول سه سال گذشته در اختلافات 
در  و  خصوصی  بخش  طرفدار  دولت  و  خصوصی  بخش 
اختلافات بین استانداری و نهاد شهرداری همیشه یاور نهاد 
مردمی و شورای شهر بودم. سرمست تصریح کرد: طی 6 
ماه اول سال جاری در مقایسه با مدت مشابه گذشته حجم 
صادرات استان 2 برابر شده است و در طول سه سال گذشته 
اجازه ندادیم حتی یک کارگر بیکار شود یا واحدی به ورطه 
تعطیلی کشیده شود. در 3 سال گذشته 72 واحد راکد و نیمه 
راکد را به مدار تولید بازگرداندیم. استاندار سابق قم گفت: در 
این مدت یکهزار و 300هکتار به شهرک های صنعتی استان 
افزوده شد و کمبود زیرساخت این شهرک ها بهبود یافته 
است. از استاندار جدید درخواست دارم از ظرفیت پساب 

برای توسعه صنعتی این استان استفاده بهینه کند. 
استاندار قم:  

ظرفیت های بی نظیر قم در مسیر توسعه
 بکار گرفته شود 

استاندارقم دراین مراسم گفت: ظرفیت های بی نظیر قم 
در بخش نیروی انسانی، تولید اندیشه دینی و معارف اهل 
بیت)ع( و غیره باید در مسیر توسعه و پیشرفت استان بکار 

گرفته شود. دکتر سیدمحمدتقی شاهچراغی افزود: بنده 
برای خودم هیچ شانی جز نوکری و خادمی مردم قائل نیستم 
و معتقد هستم اگر می خواهیم پس از مرگمان آرامش داشته 
باشیم باید در خدمت رسانی به مردم تلاش بیشتری کنیم؛ 
من اهل قم و متولد این شهر هستم و از اینکه در دورانی در 
دفاع مقدس همرزم شهید زین الدین بودیم بسیار خرسند 
می باشم. استاندار قم گفت: ما سرباز انقلاب و برای موفقیت 

در عرصه مدیریت نیازمند مشارکت آحاد مردم هستیم. 
اقدامات مطلوب استاندارسابق دنبال خواهد شد  

شاهچراغی خاطرنشان کرد: با وجود اینکه اقدامات بسیار 
خوبی طی سالهای گذشته انجام شده اما هنوز کارهای بر 
زمین مانده فراوان است. وی یادآور شد: اصحاب رسانه در 
این مسیر می توانند با وجود هجمه های سنگین رسانه های 
معاند موجب افزایش مشارکت های مردمی شوند. وی تاکید 
کرد: اقدامات مطلوب استاندار سابق قم دنبال خواهد شد 
و در کنار آن صفحات جدیدی نیز در مدیریت قم گشوده می 

شود. 
 نماینده قم در مجلس تاکید کرد 

مدیریت مطلوب دکتر سرمست با وجود محدودیت ها 
نماینده مردم قم در مجلس  نیز در این مراسم با بیان اینکه 
اراده خوبی برای حل مشکلات در دولت سیزدهم به وجود 

آمده است، گفت: با استفاده از ظرفیت های موجود کشور 
می توان از تحریم ها عبور کرد و در این راستا همدلی مطلوبی 
در سطح ملی وجود دارد. احمد امیرآبادی فراهانی با اشاره 
استاندار  انتخاب  کرد:  اظهار  قم  ویژگی های  از  برخی  به 
از  وی  است.  مهمی  بسیار  موضوع  استانی  چنین  برای 
تلاش های انجام شده توسط بهرام سرمست برای استان قم 
در سه سال گذشته یاد کرد و گفت: با این تلاش ها، تعامل 
و هماهنگی مطلوبی میان مدیران استانی و شهری ایجاد 
شده است. نماینده قم در مجلس با بیان اینکه محمدتقی 
شاهچراغی استاندار جدید قم نیز به عنوان فرمانده سپاه 
استان نقش آفرینی های مهمی داشته است، گفت: در عرصه 
مقابله با ویروس کرونااقدامات قابل توجه با محوریت سپاه 
در قم انجام شده است که از جمله این اقدامات راه اندازی 
قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا و انجام حرکت های جهادی در 
این قرارگاه بود. وی از بازسازی منازل زلزله زدگان سی سخت 
توسط سپاه قم به عنوان یک اقدام ارزشمند نام برد و گفت:  
دیگر  استان های  سایر  و  قم  در  شاهچراغی  موفق  تجربه 
سبب شد تا وزیر کشور ایشان را به عنوان استاندار انتخاب 
کند. امیرآبادی با بیان اینکه اراده خوبی برای حل مشکلات 
در دولت سیزدهم به وجود آمده است، گفت: با استفاده از 

ظرفیت های موجود کشور می توان از تحریم ها عبور کرد و در 
این راستا همدلی مطلوبی در سطح ملی وجود دارد. 

وزیر کشور: 
هر خدمتی که برای قم انجام بدهیم کم است  

اینکه هر خدمتی  بیان  با   ، این مراسم  نیزدر  وزیر کشور 
که برای قم انجام بدهیم کم است، گفت: باید به گونه ای 
کار شود که از آسیب های اجتماعی و مشکلات در قم به 
قم   : اظهارداشت  وحیدی  احمد  شود.  کاسته  زمان  مرور 
هم پایگاه انقلاب بوده و هست و همه چیز باید از قم نشات 
به  باید  و  است  کم  بدهیم  انجام  قم  برای  هرچه  و  بگیرد 
گونه ای کار شود که از آسیب های اجتماعی و مشکلات در 
قم به مرور زمان کاسته شود. وی با اشاره به اینکه، وقتی از 
تمدن نوین اسلامی یا از دولت اسلامی و جامعه اسلامی 
صحبت می کنیم یعنی از قم باید این محتوا شکل بگیرد، 
گفت: کار آقای شاهچراغی استاندار جدید قم ادامه همان 
مسیر ایشان در طول انقلاب است. وزیر کشور با قدردانی 
از بهرام سرمست، استاندار سابق قم، افزود: امروز کار در 
قم به رزمنده ای واگذار می شود که بار ها خود را فدای این 
مردم انقلاب و نظام کرده است. وی افزود: آقای شاهچراغی 
نظامی و محبوب القلوب هستند یعنی از هر جا درخواست 
بود که ما از ایشان برای استانداری قم استفاده کنیم. وحیدی 
با اشاره به خدمات آقای شاهچراغی در عرصه خدمات رسانی 
به مناطق محروم زلزله زده و سیل زده، گفت: این نشان از 
درستی راه ما و مسئولیت پذیری ایشان دارد. وزیر کشور 
با بیان اینکه امروز جهان تشنه تعالیم دینی است، گفت: 
بشریت گرفتار در ظلمات جهل و ظلمی که کشور های به 
ظاهر متمدن در جهان انجام می دهند تشنه تعالیم دینی 
است که باید از قم منتشر شود. وی با اشاره به مشکلات 
استان قم در بحث زیست محیطی و آب، گفت: برای حل این 
مشکلات باید فکری شود. وحیدی ابراز امیدواری کرد: قم با 
حمایت همه بزرگان و مسئولان به بهترین شکل ساخته شود. 
وزیر کشور با اشاره تقاضاهای مختلف مردم برای استفاده از 
نظامیان در پست های مختلف، گفت: ما نگرانی از مسائل 
امنیتی نداریم و انتصاب نظامیان در با توجه به درخواست ها 
و تقاضاها صورت گرفته است. وحیدی به تلاش برای دزدی 
دریایی آمریکا اشاره کرد و گفت: امروز نظام استکباری توسط 

همین مردم و رزمندگان ما به انزوا افتاده است. 
باور دولت سیزدهم  

وزیر کشور افزود: امروز فصل جدیدی شروع شد و دولت 
جدید عمیقاً به خدمت رسانی به مردم اعتقاد دارد و عمیقاً 
اعتماد کرد. وی  مردم  به کسی جز  نباید  که  معتقد است 
به اختلال در بحث بنزین اشاره کرد و افزود: این اتفاق در 
کمترین زمان حل شد و کار پیش رفت. وزیر کشوردرپایان 
نباید به  باور است که  بر این  گفت: دولت سیزدهم عمیقا 
دشمنان انقلاب چشم و امیدی داشت و از طرفی از عمق 
جان به خدمت رسانی به مردم ایمان دارد. در پایان  این مراسم 
با  تقدیم هدایایی از زحمات  بهرام سرمست استاندارسابق قم 

قدردانی شد. 
انتظار رئیس جمهوراز استاندار قم 

متن حکم رئیس جمهور برای سید محمدتقی شاهچراغی 
استاندار قم منتشر شد. در بخشی از حکم صادره از سوی 
محمدتقی  سید  به  خطاب  رئیسی  ابراهیم  سید  آیت ا... 
شاهچراغی آمده است: با توجه به پیشنهاد وزیر کشور و 
به استناد مصوبه جلسه مورخ 12 آبان هیات وزیران، نظر 
به تجارب ارزنده و سوابق اجرائی جناب عالی، به موجب 
می شوید.  منصوب  قم«  »استاندار  سمت  به  حکم  این 
رئیس جمهور افزود: امید است با اتکال به خداوند متعال 
اهتمام  و  فسادستیزی  پاکدستی،  انقلابی،  روحیه  با  و 
گشایی  گره  در  مردمی«  دولت  مدیران  »عهدنامه  مفاد  به 
و  پیشرفت«  و  »عدالت  تحقق  استان،  مردم  مشکلات  از 
رفع »فقر و تبعیض« کوشا باشید. آیت ا... رئیسی تصریح 
توسعه  و  عادلانه  پیشرفت  برای  مستمر  مجاهدت  کرد: 
زیرساخت های استان، پشتیبانی از رونق تولید، رفع موانع 
از ظبه شکوفایی  بهره گیری  به  ویژه  اهتمام  و کار،  کسب 
ظرفیت های دینی و فرهنگی استان علی الخصوص آستان 
مقدس کریمه اهل بیت علیهم السلام، توسعه گردشگری 
و  فرهیختگان  ظرفیت  از  بهره گیری  زمینه سازی  و  زیارت 
نخبگان حوزوی و دانشگاهی و جوانان با انگیزه در راستای 
حل مسائل استان و توجه ویژه به جایگاه مرجعیت و تعظیم و 
تکریم مراجع عظام تقلید از اهم انتظارات از جنابعالی است.

با حضور وزیر کشور آیین تکریم و معارفه استانداران سابق و جدید قم برگزارشد ؛

شاهچراغی بر كرسی استانداری نشست 
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درد در ناحیه لگن، دلایل + راهکارها غذاها و نوشیدنی های شیرین
 زمین را آلوده می کند

مصرف غذاها و نوشیدنی های شیرین نه تنها برای سلامتی بلکه برای محیط  
زیست نیز مضر است. در سراسر جهان مصرف و تولید مواد غذایی یک چهارم از 
کل انتشار جهانی را تشکیل می دهد.  به نقل از ساینس  دیلی، در حال حاضر نیمی 
از زمین های قابل سکونت جهان برای کشاورزی استفاده می شود و همین موضوع 
منجر به از بین رفتن 60 درصدی تنوع  زیستی شده است. علاوه بر این تخمین 
زده شده دوسوم از آب شیرین جهان نیز برای آبیاری زمین های کشاورزی استفاده 
می شود. نتایج بررسی ها نشان می دهد که مصرف شیرینی ها، غذاهای سرخ  شده و 
گوشت های فرآوری شده نه تنها برای سلامتی بلکه برای سیاره زمین نیز مضر است. 
مردم برخی از کشورها از جمله خانواده های استرالیایی و نیوزیلندی بیش از آنچه در 
دستورالعمل های رژیم  غذایی توصیه می شود، غذاهای ناسالم مصرف می کنند که 
همین موضوع در انتشار گازهای گلخانه ای مرتبط با مواد غذایی)GHGe( و سایر 

اثرات زیست  محیطی نقش دارد.
سارا فوربس، متخصص تغذیه از دانشگاه استرالیای جنوبی)UniSA( که رهبری 
بررسی 20 مطالعه در مورد اثرات زیست  محیطی مصرف غذا در 2 کشور را بر عهده 

داشت، می گوید: این یافته ها لزوم انتخاب های غذایی پایدارتر را برجسته می کند.
بر اساس گزارش دولت فدرال آمریکا که در سال 2020 منتشر شد، استرالیا حدود 
510 تن دی اکسیدکربن منتشر کرده که انتشارات مربوط به مواد غذایی 14.2 
درصد از این میزان را تشکیل می دهد. همچنین یک استرالیایی به  طور متوسط 
هر روز از طریق رژیم  غذایی خود 19.7 کیلوگرم دی اکسیدکربن تولید می کند. 
گزارش دیگری از سال 2017 نشان داد زباله های مواد غذایی تقریبا 6 درصد از 
گازهای گلخانه ای استرالیا را تشکیل می دهد و این موضوع با توجه به آب، انرژی و 
آفت کش های مورد استفاده در تولید و بسته بندی موادغذایی است که به محل دفن 

زباله)جایی که با تجزیه متان بیشتری آزاد می کند( ختم می شود.
به گفته محققان دستورالعمل های غذایی فعلی استرالیا)ADG( برخلاف نیوزیلند 
اثرات زیست  محیطی مواد غذایی را در نظر نمی گیرد. تخمین زده می شود این 
غذاهای اصلی بین 67 تا 73 درصد از کل گازهای گلخانه ای مربوط به مواد غذایی 
در استرالیا را تشکیل می دهد و گوشت، غلات و لبنیات بیشترین انتشار گازهای 
گلخانه ای و میوه ها و سبزی ها کمترین نقش را دارند. غذاهای غیراصلی شامل 
نوشیدنی های شیرین شده با شکر، شیرینی و گوشت های فرآوری شده بین 27 تا 
33 درصد از گازهای گلخانه ای مربوط به مواد غذایی را تشکیل می دهد؛ در حالی 
که این درصد کمتر از انتشار مواد غذایی اصلی است اما این واقعیت وجود دارد که 
استرالیایی ها مقادیر زیادی مواد غذایی مصرف می کنند که برای محیط  زیست مفید 
نیست. در نیوزیلند گوشت، غذاهای دریایی و تخم مرغ با میزان 35 درصد بیشترین 
انتشار گازهای گلخانه ای را دارند و پس از آن غذاهای فرآوری شده مانند شیرینی و 
بستنی)34 درصد( قرار دارد. مطالعات دیگر اثرات زیست  محیطی استفاده از آب در 
تولید مواد غذایی را بررسی کردند. سالانه در استرالیا هشت میلیون مگالیتر آب برای 
آبیاری استفاده می شود تا محصولات کشاورزی تولید شود اما اکثر آن صادر می شود 
و انعکاس دقیق ردپای آب این کشور را دشوار می کند.  زمان آن فرا رسیده که با توجه 
به اهمیت زندگی بر سیاره  زمین و سلامتی خود، تاثیرات زیست  محیطی نوع و مقدار 
غذایی که می خوریم را بهتر بشناسیم. پیش بینی می شود تا سال 2050 جمعیت 
جهان به 10 میلیارد نفر برسد و هیچ راهی جز تغییر روش غذا خوردن و تولید غذا 

برای فراهم  کردن نیاز تغذیه ای این جمعیت نیست.

کلسترول بالای خون یکی از مهم ترین علل انسداد عروق و بروز بیماری های قلبی و 
مرگ و میر در سراسر جهان به شمار می رود. تبعیت از رژیم غذایی سالم مهم ترین عامل 

در کاهش کلسترول است.
کلسترول ماده چربی است که از طریق دو نوع پروتئین متفاوت موسوم به LDL و 
HDL در جریان خون به گردش درمی آید. کلسترول LDL موجب تجمع چربی در رگ ها 
 HDL می شود و به همین علت با عنوان کلسترول بد شناخته می شود. در حالی که
امکان خارج کردن کلسترول از بدن را با کمک کبد فراهم می کند و با عنوان کلسترول 
خوب شناخته می شود.  با کنترل رژیم غذایی می توان میزان کلسترول خون را کاهش 

داد. در این گزارش 15 ماده غذایی اثرگذار بر کلسترول را به اختصار معرفی می کنیم.
 1- بادمجان

این گیاه حاوی مقادیر زیادی فیبر است و موجب بهبود میزان کلسترول خون می شود. 
همچنین ریسک ابتلا به بیماری های قلبی، سکته، چاقی و دیابت نوع دو را کاهش 

می دهد.
 2- بامیه

ژل موجود در بامیه که با عنوان موسیلاژ شناخته می شود، توانایی کاهش میزان 
کلسترول خون را از طریق جذب و دفع آن توسط سیستم گوارش دارد. 

۳- سیب
هر عدد سیب متوسط، حاوی 4 گرم فیبر و 95 کالری است. این میوه خوشمزه منبع 
غنی ویتامین C و A و مواد معدنی فسفر، پتاسیم، کلسیم و آهن است. این میوه سرشار 

از ترکیبی به نام پلی فنول است. 
پلی فنول و فیبر موجود در موجود در سیب در کاهش کلسترول کلی و LDL نقش 
دارند و نشانگر های مرتبط با سلامت عروق خونی را در بیمارانی که به کلسترول بالا مبتلا 

هستند، بهبود می بخشند. 
فیبر موجود در سیب از تجمع پلاک در شریان ها جلوگیری می کند و ترکیب فنولی 
موجود در پوست سیب، مانع از رسوب کلسترول در دیواره رگ ها می شود. هنوز مشخص 

نیست که بین فیبر و پلی
 فنول، کدامیک سهم بیشتری در کاهش احتمال بیماری های قلبی دارند. برخی از 

خواص دیگر سیب عبارتند از:
پوسیدگی  می کند.از  جلوگیری  پارکینسون  بروز  می کند.از  جلوگیری  آلزایمر  -از 

دندان جلوگیری می کند و باعث سفیدشدن دندان می شود.- خواص ضد سرطانی 
دارد.- برای کلیه مفید است و از بروز دیابت نوع 2 جلوگیری می کند.-جذب اکسیژن 
توسط ریه ها را افزایش می دهد.-باعث سلامت مغز می شود.باعث کاهش فشار خون 
می شود.-به کاهش وزن کمک می کند.-باعث کاهش کلسترول می شود.-احتمال 
سکته مغزی را کاهش می دهد.از تشکیل سنگ کیسه صفرا جلوگیری می کند.-مانع از 
یبوست می شود.-سندرم روده تحریک پذیر را درمان می کند.-احتمال بواسیر را کاهش 
می دهد.-مواد سمی را از کبد خارج می کند.-خوردن پنج سیب در هفته احتمال آسم را 
کاهش می دهد.-میزان آب بدن را افزایش می دهد.-باعث کاهش بیماری های پوستی 
می شود.از تشکیل سنگ کلیه جلوگیری می کند.-خاصیت سم زدایی دارد.-از جذب 
سرب و جیوه توسط بدن جلوگیری می کند.به رفع تشنگی کمک می کند.-باعث افزایش 
استقامت ورزشکاران می شود.سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند.-احتمال ابتلا به آب 

مروارید را کاهش می دهد.
 ۴- آووکادو

این گیاه حاوی مواد مغذی مفید برای قلب است و مصرف روزانه آن علاوه کاهش 
کلسترول بد موجب کاهش ریسک ابتلا به بیماری های قلبی و عروقی نیز می شود. 

5- ماهی
انواع ماهی حاوی چربی های امگا 3 هستند که دارای خواص ضدالتهاب بوده و موجب 

کاهش کلسترول خون می شود. این چربی ها برای سلامت قلب نیز مفید هستند.
 ۶- جو دوسر

این گیاه حاوی مقادیر زیادی فیبر است و مصرف روزانه 70 گرم از آن فیبر کافی برای 
کاهش کلسترول در بدن را فراهم می کند.

 ۷- جو
جو یک دانه مغذی حاوی انواع ویتامین، مواد معدنی و فیبر است که میزان کلسترول 
جذب شده در بدن در طول فرایند گوارش را کاهش می دهد و از این طریق میزان 

کلسترول خون را کنترل می کند.
 8- مغز ها

انواع مغز ها شامل بادام، گردو، پسته، فندوق و بادام هندی، حاوی مقادیر 
زیادی فیبر هستند و منبع غنی از چربی های اشباع نشده محسوب می شوند. 
جایگزینی مغز ها با چربی های اشباع شده در رژیم غذایی موجب کاهش قابل 

توجه کلسترول LDL می شود.
 9- سویا

و شیرسویا موجب کاهش  توفو  از جمله  آن  فرآورده های مختلف  و  دانه های سویا 
کلسترول خون می شوند. بر اساس تحقیقات علمی مصرف روزانه 25 گرم پروتئین سویا 

موجب کاهش 3 تا 4 درصد از کلسترول خون در بزرگسالان می شود.
 10- شکلات تلخ

کاکائو که در شکلات تلخ مقادیر زیادی از آن وجود دارد، حاوی ترکیبات فلاونویید 
است. این ترکیبات دارای خواص ضدالتهاب و انتی اکسیدان هستند و موجب کاهش 

کلسترول بد و فشار خون می شوند.
  11- عدس

انواع عدس حاوی مقادیر زیادی فیبر است که مانع جذب کلسترول در بدن می شود.
  12- سیر

بر اساس تحقیقات علمی سیر موجب کاهش فشار خون و میزان کلسترول بد می شود.
  1۳- چای سبز

برخی از انواع چای از جمله چای سبز حاوی آنتی اکسیدان هایی موسوم به کاتکاین 
هستند که منافع زیادی برای سلامت دارد. این آنتی اکسیدان ها قابلیت کاهش میزان 

کلسترول بد را دارند و بر کلسترول خوب تاثیری ندارند.
  1۴- روغن زیتون فرابکر

روغن زیتون فرابکر حاوی آنتی اکسیدان و چربی های اشباع نشده بوده و خواص ضد 
التهاب دارد. جایگزینی این روغن با چربی های اشباع شده ای مانند کره که معمولا برای 

پخت و پز مورد استفاده قرار می گیرد، می تواند موجب کاهش کلسترول بد خون شود.
  15- کلم برگ

این گیاه یک منبع غنی از فیبر و بسیاری مواد مغذی دیگر از جمله آنتی اکسیدان ها 
است. فیبر موجود در این گیاه موجب کاهش کلسترول بد می شود.

  کاهش کلسترول یکی از مهمترین روش های جلوگیری از سخت شدن رگ های 
خونی است. از طرفی کاهش کلسترول از تشکیل پلاک های خون در رگ ها و انسداد آن 

جلوگیری می کند و یک روش موثر برای سلامت سیستم قلب و عروق است.
  در ادامه به چند راهکار ساده برای کاهش کلسترول اشاره شده است.

  -مصرف چربی های اشباع را کاهش دهید
گوشت قرمز و لبنیات پرچرب حاوی چربی های اشباع هستند.

  چربی های ترانس مصرف نکنید
چربی های ترانس که معمولا به عنوان روغن های هیدروژنه شناخته می شوند در اغلب 

کره های مارگارین، کوکی، شیرینی و کیک وجود دارند.
  غذا های حاوی امگا ۳ مصرف کنید

انواع ماهی، خاویار، روغن زیتون، حبوبات، تخم مرغ، ریحان، اسفناج، گردو، میگو، 
گل کلم، بذرکتان، ماهی آزاد، ساردین، دانه سویا و کلم بروکلی حاوی اسید های چرب 

امگا 3 هستند.
    مصرف فیبر را افزایش دهید

فیبر محلول جذب کلسترول در خون را کاهش می دهد. ذرت، انواع لوبیا، نخود 
فرنگی، گندم و محصولاتش، عدس، گلابی، سیب، بادام، تمشک، گل کلم، آووکادو، 

آلوی سیاه، انبه، انواع توت، کدوتنبل حاوی فیبر هستند.
  ورزش منظم و فعالیت بدنی را فراموش نکنید

ورزش منجر به افزایش کلسترول خوب )HDL( می شود. متخصصان حداقل پنج 
بار ورزش سبک به مدت 30 دقیقه در هفته را ضروری می دانند. پیاده روی، دوچرخه 

سواری، شنا، یوگا و ایروبیک از جمله ورزش های توصیه شده هستند.
  سیگار را ترک کنید

ترک سیگار یک عامل مهم در کاهش کلسترول خون است. ترک سیگار فشار خون و 
ضربان قلب، عملکرد ریه و گردش خون را بهبود می بخشد و خطر بیماری های قلبی را 

کاهش می دهد.
  وزن خود را کاهش دهید

حتی یک کیلوگرم وزن اضافی در میزان کلسترول موثر است. با چند تغییر ساده وزن 
خود را کاهش داده و به تبع آن کلسترول نیز کاهش می یابد. به جای نوشیدنی های 
مضر،  تنقلات  جای  به  نخورید.  سرخ کرده  غذای  کنید،  استفاده  آب  از  شیرین 
میان وعده های سالم مانند میوه و آجیل استفاده کنید. به جای استفاده از ماشین، 

مسیر های کوتاه را پیاده روی کنید. پله را جایگزین آسانسور کنید. 

متخصص تغذیه و رژیم درمانی :غذا هایی كه به كاهش كلسترول خون كمک می كند

آیا کمبود ویتامین دی در فصل سرما سبب 
بروز اختلالات خلقی می شود؟

متخصص تغذیه و رژیم درمانی با بیان اینکه در فصول سرد سال کمبود ویتامین 
دی باعث اختلالات خلقی می شود، گفت: این اختلالات اگر درمان نشود ماندگار 
باقی می ماند و اختلالات جدی تری به همراه می آورد تا آنجا که کیفیت زندگی را 

تحت تاثیر قرار می دهد. 
دکتر فریبا کوهدانی با تاکید بر اینکه شیوع مشکلات خلقی مانند افسردگی در 
فصول سرد سال یا بالاتر بودن آمار افسردگی در مناطق سردسیر دنیا، به وضعیت 
ویتامین دی بدن مرتبط است، اظهار داشت: یکی از منابع اصلی دریافت ویتامین 
دی، نور خورشید است که این نور نه تنها باعث تامین ویتامین دی می شود بلکه 
رفتارهای افراد را هم تحت تاثیر قرار می دهد، به همین دلیل در افرادی که کمبود 

ویتامین دی دارند مشکلات خلقی مانند افسردگی شایع تر است.
وی افزود: اما در فصول گرم سال به دلیل شدت نور خورشید و افزایش فعالیت 
های بیرون از خانه افسردگی کاهش می یابد؛ در واقع میزان فعالیت ها، تفریحات و 
ورزش های خارج از خانه مسایلی هستند که بر روی خلق و خوی ما تاثیرگذار است 

در نتیجه در فصول سردتر مسایلی مانند افسردگی افزایش پیدا می کند.
متخصص تغذیه و رژیم درمانی، یکی دیگر از موارد تشدید کننده اختلالات خلق 
و خوی در فصول سرد سال را وضعیت اسیدهای چرب امگا3 عنوان و خاطرنشان 
کرد: کمبود اسیدهای چرب امگا3 در بدن باعث ایجاد اختلالاتی روانی مانند 
افسردگی می شود به همین دلیل در الگوی غذایی پیشنهادی ما به افراد، استفاده 

از منابع غذایی اسیدهای چرب است.
به گفته کوهدانی، غذاهای دریایی مهمترین منابع غذایی تامین کننده این گونه 
از اسیدهای چرب هستند به همین دلیل معمولا مصرف ماهی، آن هم دو بار در 
هفته توسط متخصصان تغذیه توصیه می شود. یکسری منابع گیاهی مانند گردو 
و تخم کتان هم در افرادی که ممکن است دریافت منابع غذایی دریایی آن ها کم 

باشد، تامین کننده اسیدهای چرب امگا3 هستند.
زنان بیش از مردان دچار اختلالات خلقی می شوند

وی با تاکید بر اینکه بخشی از اختلالات افسردگی به ویژه در میان زنان، مربوط به 
تغییرات هورمونی است، تصریح کرد: کمبود ویتامین دی و اسیدهای چرب امگا 3 
چه در مردان و چه در زنان باعث اختلالات خلقی خواهد شد اما در میان خانم ها به 

دو دلیل این اختلالات ممکن است بیشتر مشاهده شود.
کوهدانی توضیح داد: سندرم قاعدگی یکی از عوامل بیشتر بودن اختلالات 
روحی روانی زنان نسبت به مردان است که در دوره های قبل و بعد از سیکل 
ماهیانه به وجود می آید. این اختلالات ممکن است با علائم متفاوتی همانند علائم 
جسمی یا روحی و روانی همراه باشد که می تواند منجر به ناراحتی های عمومی، 
اضطراب، افسردگی، خستگی، حالت گرفتگی عضلانی، درد در ناحیه شکم یا 

سینه شود که تمامی به دلیل تغییرات هورمونی است.
این متخصص تغذیه، تغییرات هورمونی که در طی سیکل ماهیانه رخ می دهد را 
عامل به هم خوردن تعادل هورمونی دانست که می تواند در ساخت یکسری تنش 
های عصبی نقش داشته باشد که مصرف  بعضی از مواد غذایی ممکن است باعث 

کاهش این قضیه شوند.
کوهدانی درباره این مواد غذایی اظهار داشت: در این مورد مواد غذایی حاوی 

ویتامین ب 6 یا کلسیم از اهمیت بیشتری برخوردارند.
تشدید اختلالات خلق و خوی با مصرف برنج و نان های سفید 

این رژیم درمانگر، یادآور شد: کسانی که رژیم غذایی پر نمک استفاده می کنند 
یا به مقدار زیاد از کربوهیدارتهای تصفیه شده مانند نان های سفید یا شیرینی ها 
یا برنج سفید استفاده می کنند این اختلالات بالاتر است که بخش مهمی از این 

اختلالات عصبی، افسردگی و اضطراب است.
وی تاکید کرد: به همین دلیل اگر رژیم غذایی بر پایه منابع گیاهی مانند غلات 
کامل، میوه ها و سبزی ها باشد کمتر شاهد اوج گیری اختلالات روحی روانی در 

افراد خواهیم بود.
کوهدانی درباره منابع کلسیم هم خاطرنشان کرد: بهتر است منابع پروتئینی کم 
چرب یا بدون چربی مورد استفاده قرار گیرد. لبنیات کم چرب به شدت توصیه می 
شود و نوشیدنی هایی که پایه آنها سویا باشد تا به دلیل داشتن مواد پیتواستروژنی، 

بتواند اختلالات را کاهش دهد.
وی با یادآوری اینکه در مقطع یائسگی هم اختلالات رفتاری در خانم ها افزایش 
پیدا می کند، تشریح کرد: اختلالات هورمونی در زنان یائسه، باعث افسردگی می 
شود اما بروز و نمود و تشخیص آن به دلیل اینکه با علائم جسمی همراه است سخت 
و مشکل است زیرا بیماری های جسمی مانند بیماری قلبی، سکته مغزی، دیابت 
و سرطان هم ممکن است همراه با اختلالات روحی باشند. این بیماری ها به دلیل 
اینکه استرس  و خطرات افسردگی را افزایش می دهند با افسردگی هایی که دلیل 

آنها صرفا مسایل هورمونی دوره یائسگی است اشتباه گرفته می شوند.
افسردگی به هر دلیلی باید به سرعت درمان شود

این متخصص تغذیه یادآور شد: افسردگی به هر دلیلی ایجاد شود نیاز مبرم به 
درمان دارد و عدم درمان ممکن است مشکلاتی را ایجاد کند تا آنجا که دریافت 
غذاها و لذت خوردن را مختل کند. در حقیقت زنجیره ای درست می شود که باعث 
کاهش اشتها یا کاهش وزن شدید می شود و مشکلات خستگی به همراه می آورد 

به همین دلیل مراقبت های تغذیه ای در این شرایط حائز اهمیت است.
وی تاکید کرد: این اختلالات اگر درمان نشود ماندگار و درمان نشده باقی می 
ماند و اختلالات جدی تری به همراه می آورد و کیفیت زندگی را تحت تاثیر قرار 

می دهد.
کوهدانی به همه مردان و زنان توصیه کرد: از انواع میوه ها و سبزیجات در برنامه 
غذایی به صورت متنوع استفاده کنند زیرا در میوه ها غیر از مواد مغذی تامین 
کننده سلامت روح و روان و تعادل، یکسری مواد آنتی اکسیدانی وجود دارد که می 
توانند تاثیرات بسزایی بر خلق و خوی بگذارند به همین دلیل توصیه بر این است که 
در فصل پاییز و زمستان مرکبات، انار، خرمالو و سایر میوه های رنگی استفاده شود. 

استاد بیماری های زنان :

استاد بیماری های زنان »ویتامین«طلایی 
برای »زنان«

استاد بیماری های زنان گفت:بعد از یائسگی که خون ریزی قاعدگی وجود ندارد 
و بدن آهنی از دست نمی دهد نیاز جدیدی ایجاد می شود که نیاز به مصرف کلسیم 

و ویتامین D است.
مریم کاشانیان، استاد بیماری های زنان در گفت وگویی درباره »مهمترین عوامل 
موثر در تامین سلامت زنان«، اظهار داشت:بعد از یائسگی که خون ریزی قاعدگی 
وجود ندارد و بدن آهنی از دست نمی دهد نیاز جدیدی ایجاد می شود که نیاز به 

مصرف کلسیم و ویتامین دی است.
وی یادآور شد:چون استخوانها به دلیل کمبود هورمون شروع به پوک شدن 
می کنند و این پوکی استخوان می تواند روی سلامت خانم ها تاثیر گذارد و منجر به 

شکستگی استخوان و حتی تا مرگ منجر شود.
 استاد بیماری های زنان متذکر شد: خانم ها بعد از یائسگی باید به این قضیه توجه 
داشته باشند؛ چون در معرض پوکی استخوان قرار می گیرندباید کلسیم و ویتامین 
دی را مصرف کنند؛ این حداقل هایی است که برای سلامت یک خانم از نظر 

جسمی و سیستم باروری ضروری است.
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شورای هماهنگی گروه های فرهنگی حوزه علمیه قم: 

تجمع افراد معدود علیه واکسن مورد تایید 
حوزه های علمیه نیست 

شورای هماهنگی گروه های فرهنگی حوزه علمیه قم در بیانیه ای تاکید کرد که 
فراخوان و تجمعات افراد معدود علیه واکسن مورد تایید حوزه ها و حوزویان نیست. 
بیانیه شورای هماهنگی گروه های فرهنگی حوزه علمیه قم آمده است: ملت 
شریف ایران در ماه های اخیر از بحث های داغ و جنجالی مسئله کرونا، دارو های 
سنتی و صنعتی آن و نیز واکسن های داخلی و خارجی آن است که متاسفانه با 
افراط و تفریط های فراوان همراه است و گاهی حاشیه سازی های آن سوژه به 
و راهبردی، چون  از شعار های اصلی  را  افکار عمومی  تا  دست دشمنان داده 

استکبارستیزی در روز 13 آبان منحرف کنند.
بیانیه حاکی است: از آنجا که بحث بیماری، دارو و واکسن مسئله ای تخصصی 
است و به حکم آیه شریفه »فاسئلوا أهل الذکر« در معنی عام آن غیرمتخصصین 
حق ورود به مسائل تخصصی را ندارند؛ از ورود به مباحث اختلافی آن اجتناب 
می کنیم، ولی به نمایندگی از ده ها گروه فرهنگی و جهادی حوزوی و و بسیاری 
از اساتید و فضلای حوزه نکاتی را تقدیم مسئولان ملت شریف ایران و امت عزیز 
اسلام می نماییم. در ادامه بیانیه تاکید شده است: از مسئولان محترم بهداشت 
و درمان و ستاد ملی کرونا می خواهیم با تشکیل گروه های بحث و مناظره علمی 
نقطه نظرات عالمان و بزرگان طب سنتی و ایرانی را بشنوند و به عنوان درمانی 
مستقل یا مکمل آنچه را قابلیت اجرا دارد اجرا نمایند اگر پاسخی هست در فضای 
علمی مطرح نمایند تا این مباحث موجب سردرگمی عمومی در جامعه و هراس از 
بیماری یا واکسن و دارو نشود. اگر بی اعتنائی یا مقابله با آنچه به عنوان طب سنتی 
یا طب ایرانی مطرح می شود ریشه در مباحث مالی دارد حتی اگر احتمال چنین 

چیزی وجود دارد شایسته است که بررسی شده و به شدت با آن برخورد شود.
شورای هماهنگی گروه های فرهنگی حوزه علمیه قم افزوده است: جدا از 
مباحث علمی و ضرورت های عقلی پزشکی و بهداشتی پیشگامی مقام معظم 
رهبری در طریق واکسن ایرانی و تاکید بر مساله واکسیناسیون و ضرورت تأمین 
واکسن چه ازطریق واردات و چه با تولید واکسن ایرانی را حجت شرعی و لزوم تزریق 
واکسن خصوصا واکسن ایرانی دانسته و همگان را در تاسی بر رفتار و اطاعت از 
گفتار ایشان دعوت می کنیم و به فتوای ایشان در رابطه با واکسن اجباری معتقدیم 
اگر حکومت اسلامی با ملاحظه مصالح عمومی کشور مقرراتی را اعلام کند همه 
باید عمل کنند. در ادامه تاکید شده است: لازم است که همگان خصوصا نیرو های 
امنیتی و انتظامی مراقب افراد انگشت شمار نفوذی یا موقعیت شناس مدعی 
انقلابی گری که به اسم طرفداری از طب سنتی یا ایرانی در هر پست و هر لباسی 
آرامش جامعه را بر هم می زنند، باشند و با هرگونه تجمع، تحصن، هوچیگری و 
توهین به مسئولان نظام و کادر زحمتکش درمان که با قصد آشوب و اغتشاش 
باشد مقابله نمایند. شورای هماهنگی گروه های فرهنگی حوزه علمیه قم در پایان 
آورده است: بنابراین شورای هماهنگی گروه های فرهنگی حوزه علمیه اعلام 
می دارد اینگونه حرکت های هیجانی و غیرمنطقی مورد تایید اساتید فضلا و طلاب 

انقلابی نیست و عموم حوزویان انقلابی از این رفتار ها اعلام برائت می نمایند.
گفتنی است به تازگی فراخوان های تجمع ضد واکسن با عنوان" تظلم خواهی" 

از مراجع تقلید در مقابل یکی از نهاد های مهم حوزوی در قم منتشر شده است.
این تحرکات در حالی است که چند روز پیش تصریحات سه تن از مراجع حضرات 
آیات ناصر مکارم شیرازی، سید محمد علی علوی گرگانی و عبدالله جوادی آملی 
در مورد تزریق واکسن کرونا و برخی اقدامات واکسن هراسانه و ضرورت عدم 
مداخله افراد غیرمتخصص در این امر منتشر شده است. این مراجع تقلید در پاسخ 
به سوالی در خصوص برخی اظهارنظر ها در مورد واکسیناسیون کرونا، تاکید کردند 
که مومنان در موضوع واکسینه کردن خود باید به تشخیص و توصیه متخصصان 

پزشکی عمل کنند، ضمن آنکه ترساندن دیگران نیز در این موضوع جایز نیست.
 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم: 

۵۰۰ هزار دستگاه ماشین لباسشویی
 در قم تولید می شود 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت:بر اساس برنامه ریزی 
انجام شده،تا پایان امسال تعداد500 هزار دستگاه ماشین لباسشویی در واحد های 
صنعتی استان قم تولید می شود.  محمود سیجانی رئیس سازمان صنعت، معدن و 
تجارت قم گفت: قم در زمینه تولید انواع لوازم خانگی در سطح کشور دارای جایگاه 
بالایی است و بهره برداران بسیاری با نام های تجاری معتبر و معروف در شهرک های 
صنعتی استان به تولید این محصول ها می پردازند. رئیس سازمان صنعت، معدن 
و تجارت قم افزود: در همین رابطه و براساس برنامه ریزی صورت گرفته امسال 
500هزار دستگاه ماشین لباسشویی در قم تولید خواهد شد که واحد های صنعتی 
تولیدکننده لوازم خانگی فعال در استان تا پایان مهرماه با تولید 346 هزار دستگاه از 
این محصول توانسته اند، حدود 70 درصد برنامه مورد نظر را محقق کنند. او ادامه 
داد: با تلاش صورت گرفته، میزان تولید استان در این بخش تا پایان سال حتی از 
500 هزار دستگاه نیز فراتر می رود و این موضوع نشان دهنده ظرفیت های مناسب 
واحد های تولید کننده لوازم خانگی استان برای پاسخ به نیاز های بازار داخلی و 
خنثی سازی اثر تحریم هاست. سیجانی گفت: هدف گذاری استان در این بخش 
ابتدا تامین نیاز بازار داخل و سپس صادرات محصول های تولید شده به بازار های 
جهانی است که با توجه به کیفیت بالای این محصول ها به طور حتم مورد استقبال 
مشتریان در سایر کشور ها نیز قرار خواهد گرفت. رئیس سازمان صنعت، معدن و 
تجارت قم با اشاره به این که مسیر حرکت صنعت لوازم خانگی در قم بسیار پرشتاب 
است، بیان کرد: راهبرد مسئولان استان توسعه همه جانبه این بخش مهم صنعتی 
است و به همین خاطر از سرمایه گذاران علاقه مند به فعالیت در زمینه تولید لوازم 
خانگی در قم حمایت خواهد شد. حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحد های 
صنعتی قم حدود 80 هزار میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاری 
صورت گرفته در حدود 2 هزار و 400 واحد صنعتی و تولیدی استان برای بیش از 60 
هزار تَن فرصت اشتغال ایجاد شده است. قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، 
الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، درودگران، فناوری اطلاعات و ارتباطات 
)I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هر کدام از 

آن ها موقعیت ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، تولید و اشتغال دارد.
 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم :

تعاونی های برتر قم تجلیل شدند 
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم گفت: به منظور تجلیل و حمایت از 
شرکت تعاونی های برتر استان، جوایز نقدی تعاونی ها از سوی مدیرکل دفتر ترویج، 

آموزش و تحقیقات تعاونی های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پرداخت شد. 
اعلام  پی  در  فوق  اقدام  داشت:  اظهار  گفت وگویی  در  کاویانی  مصطفی 
تعاونی های برتر استانی و ملی شانزدهمین جشنواره تعاونی های کشور انجام 
پذیرفت. وی تصریح کرد: جوایز ابلاغ شده برای تعاونی های برتر ملی 300 میلیون 
ریال، تعاونی های برتر استانی 100 میلیون ریال و تعاونی های شایسته قدردانی 
نیز 72 میلیون ریال می باشد. کاویانی افزود: تعاونی های برتر علاوه بر جایزه 
ابلاغی، برای تسهیلات سرمایه در گردش با نرخ 15 درصد هم به بانک توسعه 
تعاون معرفی می شوند. در قم هزار و 105 شرکت تعاونی با حضور 78 هزار و 214 
تَن فعال است و حجم سرمایه گذاری در بخش تعاونی های قم 997 میلیارد ریال 

بوده که سبب ایجاد 24 هزار و 201 تَن در این استان شده  است.
 

رئیس اداره نظارت بر راه های اداره کل راه و شهرسازی استان قم مطرح کرد:
بهسازی محور قم نیزار در انتظار تامین اعتبار 
رئیس اداره نظارت بر راه های اداره کل راه و شهرسازی استان قم گفت: در 
صورت تامین اعتبار بهسازی و تعریض محور قم نیزار در کمتر از دو ماه به بهره 
برداری می رسد. کاظمی در گفت وگویی با بیان اینکه عملیات بهسازی این مسیر 
از بهمن  سال گذشته با اعتباری معادل 340 میلیارد ریال آغاز شده است افزود: 

تاکنون یک ششم از مبلغ اعتبار پروژه تامین و تخصیص داده شده است.

از خسارات بسته بودن باغ پرندگان تا بررسی سرمایه گذاری در بلوار پیامبر اعظم)ص(؛

آنچه در چهاردهمین جلسه شورای 
اسلامی شهر قم گذشت

در چهاردهمین جلسه رسمی و علنی شورای شهر قم موضوعات مختلفی مانند 
بررسی سرمایه گذاری در بلوار پیامبر اعظم)ص(، بررسی خسارات سرمایه گذار باغ 

پرندگان و متمم بودجه شورای شهر موردبررسی قرار گرفت.
به گزارش شهرنیوز، چهاردهمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم 
صبح روز دوشنبه با حضور دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار، معاونان، رئیس 
و اعضای شورای اسلامی شهر در سالن جلسات ساختمان شهید باکری برگزار شد.

اخذ مجوز پرداخت حقوق معوقه کارکنان مجموعه باغ پرندگان نخستین لایحه 
این جلسه بود که با رأی اعضای شورای اسلامی شهر مصوب شد. رئیس کمیسیون 
برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اخذ مجوز پرداخت حقوق معوقه 
کارکنان مجموعه باغ پرندگان گفت: با توجه به شیوع کرونا و آنفولانزای مرغی، طی 
ماه های اخیر این مجموعه تعطیل بوده و شهرداری از محل خسارت دیدگان حوادث 
غیرمترقبه خواستار پرداخت حقوق این افراد شده است. حسین صابری ادامه داد: 
511 میلیون تومان هم اکنون میزان حقوق معوقه کارکنان این مجموعه از فرودین ماه 
سال جاری تا پایان مهرماه بوده است. اخذ مجوز قرارداد با موضوع مشارکت در احداث 
بلوک 2sw در بلوار پیامبر اعظم)ص( لایحه دیگری بود که پس از بررسی و رأی گیری 
در صحن علنی شورای شهر، به کمیسیون تلفیق ارجاع داده شد. در ادامه جلسه 
اصرار اعضای شورای شهر قم بر نامه فرمانداری در اعتراض به مصوبه 4689 –قرارداد 
مشارکت شهرداری جهت احداث بلوک sw22  در بلوار پیامبر اعظم)ص( تصویب شد. 
لایحه افزایش 500 میلیون تومان به متمم بودجه سال 1400 شورای اسلامی شهر 
قم لایحه دیگری  نیز با رأی اعضای شورای اسلامی شهر قم مصوب شد. نامگذاری 
یکی از خیابان ها یا میادین شهری به نام شهید نوجوان “علی لندی” نیز با طرح یک 
فوریت تصویب شد. سرپرست معاونت شهرسازی و معماری شهرداری قم نیز در این 
جلسه، اذعان کرد: تمام طرح های عمرانی و سرمایه گذاری بلوار پیامبر اعظم)ص( و 
عمار یاسر مباحث مربوط به کمیسیون ماده 5 را گذرانده اند.  مسعود میلانی ادامه داد: 
هتل در محدوده حرم مطهر قابلیت بیشتری دارد و در احداث واحدهای اقامتی در این 
محدوده کاربری های فرهنگی به صورت پررنگ تری دیده می شود. وی با اشاره به اخذ 
مجوز قرارداد با موضوع مشارکت در احداث بلوک 2sw در بلوار پیامبر اعظم)ص( بیان 

کرد: آورده شهرداری در این پروژه 150 میلیارد تومان است.
 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم اعلام کرد:

خانه ملاصدرا قطب گردشگری فرهنگی قم
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: خانه ملاصدرا قطب 

گردشگری فرهنگی استان در سطح بین المللی است.
علیرضا ارجمندی در جلسه ای که با حضور امیرعباس بقایی فرماندار کهک، 
حجت الاسلام و المسلمین حسن خیری رئیس دانشگاه آزاد اسلامی قم برگزار شد، 
اظهار کرد: ملاصدرا عارف و فیلسوفی صاحب مکتب بود که تنها اثر مادی به جای 

مانده از او در ایران، همین خانه ای است که در شهر کهک قرار دارد.
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم با بیان این که خانه ملاصدرا 
در سطح ملی و بین المللی مخاطبان خاص دارد، ادامه داد: ملاصدرا در این خانه 
عزلت داشته و به سیر و سفر باطنی پرداخته و کتاب مشهور )اسفار اربعه( را نوشته 
است. ارجمندی با اشاره به این که گردشگری، صنعتی است که ماهیتاً نمی تواند 
وابسته با ماشین باشد، افزود: به دلیل انسانی بودن گردشگری است که این صنعت 
ریشه در فرهنگ ها و خُرده فرهنگ ها و تعاملات اجتماعی دارد. او با اشاره به ضوابط 
انسانی موجود در گردشگری که متأسفانه تحت تأثیر فرهنگ غرب است، بیان کرد: 
گام دوم انقلاب در حوزه گردشگری باید مبتنی بر گردشگری دینی و گردشگری 
فرهنگی باشد. او با بیان این که در مدل گردشگری دینی و فرهنگی باید حوزه 
علمیه قم و دانشگاه ها و موسسات فرهنگی در آن سهم عمده ای داشته باشند، 
تصریح کرد: »گردشگری دینی را باید از طریق راهنمایان گردشگری که گردشگران را 
مدیریت و فکر و ذهن آنان را تبیین می کنند، به عنوان یک مُدل ارائه دهیم.« مدیر کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: »دنیای امروز مشکل اخلاق و 
فرهنگ دارد که مبتنی بر فرهنگ غرب است و این فرهنگ، فریبندگی اولیه را ندارد 
که مهمترین دلیل آن رویکرد گردشگران غرب به فرهنگ و خُرده فرهنگ های شرقی 
و اسلامی است.« ارجمندی با بیان این که اگر یک مُدل انسانی و اسلامی مبتنی بر 
اخلاق و حفظ جایگاه انسان در حوزه گردشگری تنظیم کنیم، قطعاً مورد استقبال 
جهانگردان قرار خواهد گرفت، گفت: »ارائه گردشگری دینی با یک متد علمی، تا به 

پرسش هایی که گردشگران خارجی در حوزه دین دارند را پاسخ دهد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

واگذاری۱۰۸ هکتار از اراضی دولتی قم
 با کاربری های مختلف 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: در سال 1399 حدود 108هکتار از 
اراضی دولتی قم با کاربری مختلف از جمله تجاری، مسکونی، ورزشی، بهداشتی، 
درمانی، گردشگری و تفریحی به سازمان ها یا اشخاص حقیقی و حقوقی در راستای 

ضوابط و مقررات مربوطه واگذار شد. 
به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی قم، حسن صبوری 
درباره واگذاری زمین های دولتی در این استان، افزود: مطابق با دستورالعمل ها و 
بخشنامه های ابلاغی، این اداره کل متولی واگذاری اراضی دولتی متعلق به دولت 
جمهوری اسلامی ایران به نمایندگی سازمان ملی زمین و مسکن است. وی اضافه 
کرد: به همین دلیل نسبت به واگذاری اراضی واقع در محدوده عمل این اداره کل اعم 
از محدوده و حریم شهرها بر اساس کاربری های مرتبط در چارچوب آیین نامه های 
مصوب همراه با رعایت ضوابط و مقررات شهرسازی و طرح های آتی توسعه عمران 
اقدام می کند. وی با بیان این که حدود 108 هکتار از اراضی دولتی استان قم در سال 
گذشته با کاربری های مختلف واگذار شد، خاطرنشان کرد: واگذاری زمین با کاربری 
مسکونی بر اساس قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن و واگذاری 
اراضی با کاربری تجاری از طریق برگزاری مزایده عمومی با کاربری مصوب و قیمت 
کارشناسی روز انجام می پذیرد. صبوری بیان کرد: از ابتدای سال 99 تاکنون حدود 
290 هزار مترمربع اراضی با کاربری مسکونی و بیش از 700 مترمربع اراضی تجاری 
واگذار شده است. وی گفت: بیش از 780 هزار مترمربع از اراضی دولتی قم نیز با 
کاربری های مختلف )به غیر از مسکونی( از ابتدای سال 99 به افراد یا دستگاه ها بر 
اساس ضوابط واگذار شده است. وی خاطرنشان کرد: در واگذاری زمین ها سه نوع 
دسته بندی قیمت تمام شده، قیمت کارشناسی و قیمت منطقه ای وجود دارد، متولی 
را پهنه بندی  قیمت منطقه ای کمیسیون ماده 68 وزارت دارایی است که شهرها 
می کند، قیمت ها هم سالی یک بار مشخص می شود و این نوع واگذاری حداقل 
قیمتی است که معمولا در اراضی در شهرها مشخص می شود. مدیرکل راه و شهرسازی 
قم گفت: قیمت تمام شده شامل قیمت منطقه ای به اضافه هزینه های بالاسری از 
جمله نقشه برداری و آماده سازی زمین است؛ همچنین قیمت کارشناسی بر اساس 

دیدگاه کارشناسان رسمی دادگستری که همان قیمت روز است، تعیین می شود.
  

مدیر سازمان حج و زیارت استان قم خبرداد:

اعزام اولین کاروان زیارتی عتبات عالیات 
از قم به عراق 

مدیر سازمان حج و زیارت استان قم گفت :نخستین کاروان زمینی زیارت عتبات 
عالیات بعد از محدودیت کرونایی صبح روزدوشنبه از قم به عراق اعزام شد.

اسکندری مدیر سازمان حج و زیارت استان قم گفت: با توجه به لغو روادید کشور 
عراق و مجوز ستاد ملی مقابله با کرونا این اولین کاروانی است که در سطح کشور با 

برنامه ریزی جدید سازمان حج و زیارت به صورت استانی اعزام می شود.
وی افزود: این اعزام در  سه کاروان 40 نفره انجام می شود و مقصد ابتدایی آن نجف 
اشرف خواهد بود.  اسکندری عنوان کرد: اعزام ها به عتبات عالیات از 23 آبان تا 30 

دی با موافقت ریاست سازمان حج و زیارت ادامه دارد.

 

 گروه خانواده؛ زهره سعیدی: »مراقبت جنسی« یکی از مهمترین و 
سخت ترین کارهای تربیتی برای هر والدینی است. والدینی که در این زمینه 
آگاهی لازم را ندارند یا این دست مسائل را شوخی می گیرند، بعدها ممکن 

است فرزندان آن ها با چالش های مختلفی روبه رو شوند. 
برخی از والدین تصور می کنند، اگر مشاوران و روان شناسان صحبت از 
تربیت و مراقبت جنسی می کنند، حتما باید آنها هر آنچه مربوط به بارداری، 
رفتارهای جنسی و مسائل جنسی است را به فرزندانشان توضیح دهند، در 
حالیکه اینطور نیست. والدین تنها می بایست نگرانی ها و پرسش های بچه 
ها را نسبت به هر آنچه ذهن آنها را درگیر کرده، پاسخ دهند و روش های 

مختلف مراقبت از بدن را به بچه ها آموزش بدهند.
متأسفانه برخی والدین به دلیل عدم آگاهی یا ترس از تابوشکنی و خجالت 
و به بهانه هایی چون از بین رفتن شرم و حیا از ورود به این مباحث درباره 
آگاهی رسانی به بچه هایشان امتناع می کنند اما نمی دانند که همین ورود 
نکردن آنها به این مباحث باعث ناآگاهی فرزندانشان شده و آنها را در معرض 
آسیب ها و خطراتی از فضای مجازی گرفته تا فضای بیرون از منزل قرار 

می دهد.
 مراقبت جنسی از آن رو اهمیت دارد که اطلاعات و نگرش های کسب 
شده در دوران کودکی و نوجوانی، سرتاسر زندگی شخصی و اجتماعی یک 
فرد را در دوران بزرگسالی تحت تاثیر قرار می دهد. در صورتی که کودکان 
و نوجوانان این تربیت را کسب کنند در زندگی شخصی و اجتماعیشان تا 
بزرگسالی تصمیمات درستی می گیرند و اجازه نمی دهند کسی به حریم 

آنها تعرض کند. 
1-  کودکان را در اتاق با هم بازی های شان رها نکنید

وقتی فرزندتان با دوست هاش یا در میهمانی با بچه ها بازی می کند، 
همیشه درب اتاق را باز بگذارید و اگر هم آنها درب را بستند ، شما با مهربانی 

بگویید که بچه ها لطف درب باز باشد و گاهی هم به آنها سر بزنید.
البته این کار به طور محسوس و طوری نباشد که باعث ناراحتی فرزندتان 
شود، خیلی نامحسوس برای برداشتن چیزی یا آوردن میوه یا تنقلات برای 

آنها صورت بگیرد.
این نوع مراقبت باعث می شود که رفتاری از برخی بچه ها سر نزند که دور 

از چشم والدینشان باعث رفتار جنسی نامناسب با دیگر بچه ها شود.
 2- به   کودکان یاد بدهید که کسی حق ندارد اندام خصوصی آن ها را ببیند
بین 5تا 7 سالگی بچه ها به دلیل کنجکاوی جنسی عاشق بازی هایی 
مثل دکتر بازی هستند. اگر مچشان را در حین این بازی گرفتید، واکنش 
شدید نشان ندهید که آنها تصور کنند کار بدی کردند و یا اینکه باعث 
کنجکاوی بیشترشان شود و در خفا این کار را دو مرتبه تکرار کنند، سعی 

کنید به آنها آگاهی و آموزش لازم درباره بدنشان را بدهید.
تفاوت های جنسی بین دختر و پسر را یادآور شوید و به آنها توضیح دهید 
که اندام هر کسی مخصوص به خودش است و کسی دیگر نباید آنها را ببیند 

مخصوصا اندام خصوصی مثل آلت تناسلی را به آنها آموزش دهید که هیچ 
کس حق دیدن و لمس کردنش را ندارد و اگر هر کسی این کار را انجام داد 

فورا به والدینشان اطلاع دهند.
رفتارهای  این  والدین  های  واکنش  از  ترس  خاطر  به  ها  بچه  برخی 
نادرست که از سوی دیگران انجام می شود را مخفی می کنند و خدا می 
داند که درآینده چه بلایی سر این بچه ها می آید. بنابراین سعی کنید با 
کنار گذاشتن رودروایسی های بی مورد این موارد را خیلی ساده به بچه ها 

توضیح دهید که آنها آگاهی داشته باشند.
 به فرزندتان بیاموزید که بدون اجازه شما نباید از کسی هدیه یا کادویی 
قبول کند، سوار ماشین کسی شود یا قسمت های خصوصی بدنش را به 
کسی نشان بدهد. از قدیم این جا افتاده بود که به بچه ها آموزش می دادند 
از کسی هدیه قبول نکنند به ویژه اگر آن فرد غریبه باشد اما باید این را هم 
آموزش دهید که حتی یک فامیل دور، یا کسی که خود را دوست پدر یا 
مادر جا می زند اما رفتارهایی می کند که بچه می فهمد، این کارها مخفیانه 

است، سریع به والدین اطلاع دهند.
 3- تفاوت بین رازداری و اطلاع دادن موارد نابهنجار را به بچه ها یاد بدهید
به فرزندتان بیاموزید راز خوب رازی است که ترا خوشحال کند، مثل کادو 
خریدن و راز بد رازی است که تو را ناراحت می کند و نباید راز بد را نگه داری 

و حتما باید آن را به ما بگویی.
برخی افراد سواستفاده گر ممکن است کارهایی انجام دهند و به بچه 
بگویند که این یک راز بین ما باید باقی بماند و بچه هم تصور میکند که نباید 
آن را به کسی بگوید درحالیکه می بایست این تفاوت رازها را برای بچه ها 

آموزش دهید.
مراقب باشید که فرزندتان را نترسانید، بدبین نکنید یا به او از اتفاقات بد 
نگویید، چون کودک می تواند به اندازه آزار جنسی دیدن آسیب بخورد. 
بنابراین نیازی نیست که مسائل را تشریح کنید فقط کافی است که اطلاع 

رسانی صحیح برای او داشته باشید.
 4- کودکان را نسبت به رفتارهای مشکوک آگاه کنید

به کودکانتان آموزش دهید که اگر چنین مواردی را دیدند، واکنش نشان 
داده و به والدین اطلاع دهند:

- اگر کسی اندام خصوصی اش را به تو نشان داد.
-اگر کسی بی دلیل می خواهد به بدن تو نگاه  کند.

-اگر کسی می خواهد به اندام های خصوصی تو دست بزند یا می گوید 
که به اندام های خصوصی او دست بزنی.

-وقتی یک نفر بزرگتر از خودت از تو کاری می خواهد که مایل نیستی 
انجام دهی.

-وقتی در موقعیتی هستی که احساس ناراحتی می کنی یا درون خودت 
حس عجیبی داری و یک نفر به تو می گوید که رفتاری به صورت راز نگه 

داری.

ضرورت آگاه سازی کودکان نسبت به رفتارهای مشکوک ؛

مراقبت های جنسی را چگونه به فرزندان مان آموزش دهیم؟

کارشناسان و ناظران مدیریت شهری معتقدند در کنار نقص شبکه انهار، رها شدن 
زباله  و پسماندها در مسیر جریان آب نیز نقش بسزایی در آب گرفتگی معابر شهر قم 

در زمان بارش های شدید و سیل آسا دارد. 
نزول باران رحمت الهی در استان قم نعمتی بابرکت است که  موجی از نشاط، 
اما متاسفانه  شادی و امیدواری را بین مردم و به ویژه کشاورزان ایجاد می کند؛ 
سال هاست شاهد هستیم با کوچک ترین بارندگی، آب گرفتگی در سطح معابر شهر 

قم رخ می دهد و مشکلاتی در آمدوشد عابران و وسایل نقلیه به وجود می آورد.
آب گرفتگی معابر و خیابان های شهری قم اتفاق تازه ای نیست و هر از گاهی تکرار 
شده و دردسرهایی برای شهروندان ایجاد می کند؛ به گفته کارشناسان، نارسایی 
شبکه انهار و مسدود بودن نقطه پایانی بسیاری از آن ها و محدود بودن ظرفیت 
جریان روان آب ها به همراه سرریز شدن روان آب های پیرامونی، از عواملی است که 
بر شدت آب گرفتگی ها می افزاید و تردد را برای شهروندان با مشکل مواجه می کند.
مهم ترین و ریشه ای ترین راهکار در مدیریت آب گرفتگی ها، تکمیل و بهسازی 
شبکه انهار در داخل شهر و نیز توزیع مناسب سطل های زباله در نقاط مختلف 
است که بخشی از این وظیفه بر عهده مجموعه مدیریت شهری و بخشی نیز بر 
عهده سایر دستگاه های اجرایی استان است. اما آب گرفتگی در قم گاهی یک دلیل 
نیمه پنهان نیز دارد که ممکن است ناچیز و بی اهمیت شمرده شود؛ ولی همین 
کارهای به ظاهر بی تاثیر گاهی چنان وضعیت آب گرفتگی معابر را دشوار می کند که 
شهروندان با مشکل مواجه می شوند و آن  هم »رهاسازی زباله ها در جوی های آب، 

انهار یا خیابان هاست« که موجب مسدود شدن مسیر حرکت روان آب ها می شود.
چه بسیار شهروندان وظیفه شناسی که با مشاهده حرکت زباله یا مسدود شدن 
حرکت جریان آب، با اقدامی مبتنی بر اخلاق شهروندی نسبت به پاک سازی محل 
حرکت آب گامی مهم برای خدمت رسانی به شهر قم برمی دارند و اجازه نمی دهند 
که اقدام زشت افرادی اندک، مشکلات بزرگی را برای سایر شهروندان به وجود آورد.
به گفته کارشناسان شهری، تجمع زباله ها در مسیر انتقال آب های جاری همیشه 

یکی از عوامل مهم آب گرفتگی ها در شهر قم است و اگر زباله ها به داخل جوی های 
آب و انهار وارد نشود، بخش عمده ای از این آب گرفتگی ها یا ایجاد نمی شود یا بسیار 

سریع تر مدیریت می شود.
متخصصان امور شهری بر این باورند که برای داشتن شهری شایسته و با درصد 
رضایت نسبی مطلوب برای عموم شهروندان باید وظیفه شناسی در قالب فرهنگ 
شهروندی به زیبایی نمود یابد؛ اخلاق و فرهنگ شهروندی یک کار پر دامنه و 
ریشه ای است که لازم است از دوران کودکی در مدارس آغاز شود و به صورت مستمر 
از طریق رسانه های جمعی، خانواده ها و برنامه های جذاب فرهنگی و هنری به 
شهروندان منتقل شود و در این خصوص دستگاه ها و نهادهای مختلف مسوولیت 
دارند و می توان با فرهنگ سازی شاهد حرکت در مسیر شهروند مسوولیت پذیر و 

اخلاق مدار بود.
بی توجهی به فرهنگ شهروندی جلوه و ابعاد مختلفی دارد که گاهی آثار غیرقابل 
جبرانی را ترسیم می نماید؛ به عنوان  مثال خانواده ای پس از توقف در یک مکان برای 
صرف غذا، زباله های خود را در همان جا رها نموده و سپس پاکبانی وظیفه شناس 

در حال پاکیزه سازی محل دچار سانحه می شود و جان خود را از دست می دهد.
به گفته مدیران شهری، طی سال های گذشته تعداد تصادفات پاکبانان در حین 
انجام  وظیفه در حریم خیابان ها و معابر شهری افزایش یافته و گاهی این حوادث 

منجر به فوت پاکبان و قربانی شدن او بر اثر یک بی مبالاتی شده است.
مسوولیت پذیری  و  مشارکت  کیفیت  و  میزان  و  یک سو  از  شهروندی  فرهنگ 
شهروندان از سوی دیگر از جمله  مباحث مهم سرمایه اجتماعی است که نقش 
مهمی در پیشبرد بهتر اقدامات و پروژه های شهری و کیفیت آن ارتباط مستقیمی با 

میزان توسعه یافتگی شهرها دارد.
تلاش در راستای ارتقاء فرهنگ و اخلاق شهروندی یک اقدام ریشه ای است که 
اگر محقق شود می تواند در پاکیزگی و نظافت شهر نمود یابد و شهر قم را الگویی 

برای سایر شهرها قرار دهد؛  بی شک امر به رعایت نظافت، امر به خوبی هاست.

امر به رعایت نظافت، امر به خوبی هاست ؛
جای مسوولیت  شهروندی در آب گرفتگی معابر قم کجاست؟
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سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح کرد:

کاهش تورم و ثبات ارزش پول
 پیش شرط وام بدون بهره

سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: کاهش تورم، حفظ 
و ثبات ارزش پول ملی و تلاش برای از دست ندادن ارزش مالی، از پیش شرط های 

اجرایی شدن وام بدون بهره در سیستم بانکی کشور است.
غلامرضا مرحبا، سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در همین 
زمینه در گفت و گویی اظهار داشت: قطعا این مطلب و عملیاتی شدن آن، اقدامی 

ارزشمند و پسندیده به شمار می رود.
وی گفت: هم اکنون در کشورهایی که تورم نرخ پولی آنان نزدیک به صفر است، این 
اقدام صورت گرفته و بانک ها و موسسات مالی وام های بدون بهره به شهروندانشان ارایه 

می دهند.
مرحبا در ادامه افزود: این امر اما در کشور ما با توجه به شرایط فعلی تقریبا غیرممکن 
است؛ حتی وام های قرض الحسنه بانک ها و موسسات مالی نیز با 2 تا 4 درصد کارمزد 

پرداخت می شوند.
عضو مجمع نمایندگان استان گیلان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: تورم 
کشور بالای 40 درصد است و ارزش پول ملی نیز روند نامطلوبی داشته و ماهیانه و حتی 

روزانه کاهش پیدا می کند.
وی یادآور شد: البته محاسبات و فرمولی را هم که بانک ها و موسسات مالی کشور در 
مورد نرخ بهره مورد استفاده قرار می دهند نیز نادعادلانه و غیر قابل قبول می دانم، اما 
واقعیت دیگری نیز وجود دارد که آن هم این است که بانک ها، پول هایی را که به صورت 

وام های 3 یا 5 ساله ارائه می دهند، دیگر قدرت خرید همان زمان پرداخت را ندارند.
نماینده مردم آستارا در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: این وام هایی که در 
اختیار مردم قرار می گیرد نیز در اصل مربوط به سرمایه های سایر شهروندانی است که 
در بانک ها گذاشته اند و اگر سودی به آنها تعلق نگیرد، با توجه به نرخ تورم، مستهلک 
پولی  دارای  خودشان  که  مالی  موسسات  و  بانک ها  داشت:  اظهار  وی  می شوند. 
نیستند، بلکه از محل سپرده مردم به بخشی از شهروندان که نیاز به وام دارند، پرداخت 

می کنند و بخشی را هم صرف تامین مایحتاج خودشان می کنند.
در شرایط کنونی اقتصاد کشور، وام بدون بهره عملا غیرممکن است

سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: معتقدم با توجه به 
شرایط کنونی اقتصاد کشورارائه وام بدون بهره عملا غیرممکن است، ولی امیدواریم 
در آینده با کنترل تورم مالی و نزدیک شدن به میزان صفر درصد، بتوانیم به این اهداف 

دست یابیم.
وی افزود: البته در آن شرایط هم 1 تا 2 درصد کارمزد برای وام ها دریافت می شود تا 

بانک ها و موسسات بتوانند امور جاری خود را برای خدمت دهی انجام دهند.
این عضو هیات رئیسه کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: 
فرمایش های حجت الاسلام والمسلمین ابوترابی فرد کاملا صحیح است و امیدواریم 
روزی برسد که شاهد ارائه وام بدون بهره به شهروندان باشیم، اما عملا با توجه به 

وضعیت اقتصادی کشور تقریبا می توان گفت که غیرممکن است.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی گفت: پیش شرط اصلی برای این امر، 

کاهش تورم، ثبات ارزش پول ملی و تلاش برای از دست ندادن ارزش آن است.
مرحبا افزود: خوشبختانه دولت دکتر ابراهیم رییسی نیز در همین زمینه تلاش های 
وافری دارد و امیدوارم سیاست های اقتصادی دولت سیزدهم در نهایت سبب تثبیت 

قیمت های بازار و کنترل نرخ تورم شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

تصویب تسهیلات ۴۵۰ میلیون تومانیِ 
طرح »نهضت ملی مسکن«

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی از تصویب رقم تسهیلات 450 
میلیون تومانیِ طرح نهضت ملی مسکن در شورای پول و اعتبار خبر داد.

افزود: پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی برای تعیین سقف  »محمود محمودزاده« 
تسهیلات نهضت ملی ملی در شهرهای مختلف به تصویب شورای پول و اعتبار رسید.

وی توضیح داد: بر این اساس، متقاضیان مسکن در تهران 450 میلیون تومان، در 
شهرهای بالای یک میلیون نفر جمعیت )کلان شهرها( 400 میلیون تومان و در مراکز 

استان ها 350 میلیون تومان تسهیلات ساخت دریافت خواهند کرد.
به گفته محمودزاده، رقم این تسهیلات در سایر شهرها 350 میلیون تومان و برای 

مسکن روستایی 250 میلیون تومان است.
پرداخت سود به دهک درآمدی ارتباط دارد

معاون وزیر راه و شهرسازی درباره سود و چگونگی بازپرداخت این تسهیلات، گفت: 
سود تسهیلات متغیر و بستگی به دهک درآمدی خانوار دارد و دولت از دهک های پایین 

حمایت خواهد کرد.
وی اضافه کرد: بر اساس مصوبه شورای پول و اعتبار، سود تسهیلات 18 درصد است 
و با استفاده از امکاناتی که »صندوق ملی مسکن« از طریق »قانون جهش تولید« در 
اختیار می گذارد، برای دهک های درآمدی پایین وابسته به استطاعت و توان مالی 

بخشی از درصد از طریق صندوق تامین خواهد شد.
محمودزاده ادامه داد: در این طرح آورده متقاضی قطعی است، بخشی از این پروژه 
توسط خود مردم تامین مالی می شود و بخشی از تامین مالی نیز از طریق تسهیلاتی که 

شب گذشته به تصویب شورا رسید انجام خواهد شد.
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه بیان داشت: در طرح جدید میزان تسهیلاتیکه 
پیشتر در طرح اقدام ملی مسکن 100 تا 150 میلیون تومان بود و در نهایت به 250 
میلیون تومان رسید، افزایش یافت و اکنون بیش از 60 درصد قیمت تمام شده واحدها 

از طریق تسهیلات تامین می شود.
 

مدیرکل دفتر حمل و نقل مسافر سازمان راهداری خبر داد:

اتوبوس های برون شهری از اول آذر
 با ۸۰ درصد ظرفیت مسافر می پذیرند

مدیرکل دفتر حمل و نقل مسافر سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای با بیان 
اینکه از ابتدای آذرماه محدودیت سفر برای افرادی که واکسن کرونا دریافت نکرده اند 
اعمال می شود، گفت: ظرفیت مسافرگیری در ناوگان اتوبوس از 50 درصد به 80 درصد 

افزایش می یابد.
، »داریوش باقرجوان« درباره جزئیات تغییر در شرایط سفرهای جاده ای افزود: با 
توجه به مصوبه اخیر ستاد مرکزی مقابله با کرونا، استفاده مسافران از ناوگان عمومی 
محدودتر شده و افرادی که واکسن ترزیق نکردند، اجازه استفاده از ناوگان عمومی را 

ندارند مگر اینکه تست پی .سی .آر 72 ساعته منفی داشته باشند.
باقرجوان بیان داشت:  تاکنون با رعایت شیوه نامه ها جابه جایی مسافر در ناوگان 
عمومی با 50 درصد ظرفیت انجام می گرفت که با افزایش واکسیناسیون، ناوگان 

اتوبوسی اکنون می تواند ظرفیت به کارگیری صندلی ها را به 80 درصد افزایش دهد.
وی گفت: همچنین در صورتی که واکسیناسیون سراسری در کشور به 80 درصد 

برسد استفاده از ظرفیت ناوگان حمل و نقل جاده ای به 100 درصد خواهد رسید.
مدیرکل دفتر حمل و نقل مسافر سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای درباره 
چگونگی رسیدگی به شکایت مردم از تخلف ناوگان حمل ونقل جاده ای، اظهار داشت: 
مردم می توانند شکایت های خود را در زمینه رعایت نشدن شیوه نامه های بهداشتی در 
حمل و نقل جاده ای با شماره تلفن گویای 141 یا ارسال پیامک به شماره 2000141 

یا با شماره تلفن مدیر مسوولی که در اتوبوس ها نصب است، مطرح کنند.
وی درخصوص اینکه آیا پس از پایان محدودیت ها و استفاده حداکثری از ظرفیت 
ناوگان جاده ای قیمت ها کاهش می یابد، گفت: شیوه نرخ گذاری ناوگان عمومی از 
طریق شواری عالی ترابری انجام می شود. باقرجوان خاطرنشان کرد: سامانه »امید« 
با همکاری وزارت بهداشت و وزارت راه و شهرسازی از اول آذر ماه راه اندازی می شود تا 
هم زمان با صدور بلیت، کارت واکسن مسافر هم بارگذاری و راستی آزمایی درستی بلیت 

صادر شده هنگام سوار شدن مسافر به اتوبوس انجام شود .

کارشناس اقتصادی گفت: با اصلاح درست نظام مالیاتی، حذف معافیت های 
غیرضروری و جلوگیری از فرار مالیاتی، می توان بدون وابستگی به نفت کشور را اداره 
کرد؛ تجربه کشورهایی که درآمد نفتی ندارند و جزو اقتصادهای موفق جهان به شمار 

می روند این را نشان داده است.
حدود یک ماه مانده تا دولت سیزدهم نخستین لایحه بودجه خود را به مجلس 
شورای اسلامی ارائه کند. تاکنون تیم اقتصادی دولت به روش های مختلف رویکرد 
اقتصادی خود را درباره مسائلی چون نقدینگی و تورم، رشد اقتصادی، ارز 4200 
تومانی، یارانه ها، مالیات، ساماندهی طرح های عمرانی نیمه کاره، مسکن، بیکاری 

و سایر موارد بیان کرده  است.
بودجه 1401 به عنوان برنامه و چراغ راه اداره کشور در سال پیش رو مهمترین 
و  کرده  کاسه  یک  را  دولت  اعضای  مختلف  برنامه های  که  بود  خواهد  سندی 

چشم انداز روشنی از برنامه ها را ارائه خواهد داد.
مثل همیشه در زمان ارائه لایحه بودجه، موضوع منابع و درآمدهای دولت از اهمیت 
زیادی برخوردار است. پیش بینی های درآمدی مشخص کننده سقف مصارف و 

هزینه ها هستند.
همیشه درآمدهای نفتی نقش مهمی در بودجه ایفا کرده است، اما در دو  یا سه 
سال اخیر کاهش این نوع درآمد، دولتمردان را به فکر دستیابی به درآمدهای پایدارتر 
انداخته و مضرات تکیه صرف بر نفت را به آنها متذکر شده است. بنابراین، زمان آن 

رسیده است که برای قطع وابستگی بودجه به نفت کاری جدی انجام شود.

قطع وابستگی نفت چیست؟
البته وقتی سخن از قطع وابستگی بودجه به نفت می شود منظور این نیست که 
درِ چاه های نفتی بسته شود، یا نفتی به فروش نرسد. توسعه زیرساخت ها و اجرای 

طرح های عمرانی نیازمند درآمدهای نفت و گاز است.
مشکل اصلی در رابطه بودجه و نفت از اینجا ریشه می گیرد. در بودجه اصطلاحی 
هست به نام »تراز عملیاتی«. زمانی که درآمدهای غیرنفتی دولت کفاف هزینه های 
جاری آن را ندهد ناترازی پیش می آید. دولت مجبور می شود یا از درآمدهای نفتی 

بردارد، در صورت نبود درآمد نفتی کافی، دچار کسری بودجه می شود.
از آغاز وابستگی هزینه های جاری دولت به درآمدهای نفتی 80 سال می گذرد. 
در این مدت به طور مداوم  از قطع وابستگی بودجه نفت صحبت شده است، اما 
هرگز این اتفاق نیفتاد.  دولت روز به روز بزرگتر و بزرگتر شد و هزینه هایش نیز بیشتر 

و بیشتر.
البته به موازات آن، درآمدهای نفتی نیز افزایش یافت و در عمل، دولت بی نیاز از 
سایر درآمدها و از جمله مهمترین آنها یعنی مالیات شد. مالیات تنها درآمدی است 
که می تواند دولت را از شر کسری بودجه رها کند و اجازه ندهد هرگز تراز عملیاتی 

بودجه دچار ناترازی شود.
اصلاح نظام مالیاتی، بدونه فشار بر مالیات دهندگان

اگرچه نظام مالیاتی همیشه وجود داشته است، اما هرگز درست کار نکرده و 
جایگاه و کارکرد اصلی خود را نیافته است. این نظام با دو مشکل اساسی فرار مالیاتی 

و معافیت های مالیاتی غیر موجه رو به رو است.
حل معضل معافیت های مالیاتی سخت نیست، اما رفع مشکل فرار مالیاتی به 
عنوان یکی از معضلات اصلیِ اقتصاد کشور به راحتی صورت نمی گیرد. برآوردهای 
مختلفی از میزان فرار مالیاتی در کشور وجود دارد اما  روشن است که رقم آن بسیار 
قابل توجه است. احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد در اواخر سال 1399، به عنوان 
نماینده وقت مجلس و عضو کمیسیون اقتصادی میزان فرار مالیاتی را بین 80 تا 

100 هزار میلیارد تومان برآورد کرده بود. این عدد به راحتی قابل گذشت نیست.
اصلاح نظام مالیاتی با هدف حذف و یا کاهش قابل توجه فرار مالیاتی، ضرورتی 
است که از مدت ها پیش در دستور کار قرار داشته و چند سالی است که در چارچوب 
هوشمندسازی اقتصاد و هوشمندسازی نظام مالیاتی مورد توجه بیشتر و در آستانه 

عملیاتی شدن قرار گرفته است.
در باره ضرورت و چگونگی اصلاح نظام مالیاتی »آلبرت بغزیان«، اقتصاددان و 
استاد دانشگاه تهران در گفت و گویی اظهارداشت:وضعیت مالیات ستانی ایران 
مناسب نیست. نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی ما زیر 10 درصد است. این 
درحالی است که برخی از کشورهای همسایه ایران این نسبت به 25 درصد می رسد.  
وی ادامه داد: مشکل نظام مالیاتی هم از معافیت های مالیاتی غیر ضروری ناشی 
می شود و هم از فرار مالیاتی. به نظر من تمرکز باید بر جلوگیری از فرار مالیاتی و 
حذف معافیت های مالیاتی غیر ضروری باشد. دولت می تواند بدون ایجاد فشار بر 
مالیات دهندگان و بدون فشار بر تولیدکنندگان، درآمدهای مالیاتی خود را به طرز 
قابل توجهی افزایش دهد. باید فشار اصلی بر آنهایی وارد شود که از دادن مالیات فرار 
می کنند.  تجمیع درآمدهای افراد راهی مناسب برای تحقق اهداف مالیاتی دولت 
است. این موضوع چیز جدیدی نیست و همیشه از سوی اساتید و مسئولین مورد 

تأکید بوده است. اینکه چرا اجرایی نمی شود جای سوال دارد.  
کشور را بدون درآمدهای نفتی هم می توان اداره کرد

این استاد دانشگاه اظهار داشت: به نظر من این کشور را با درآمدهای مالیاتی و 
بدون کسری بودجه می توان اداره کرد. اگر اراده ای برای بستن راه های فرار مالیاتی 
باشد، با وجود پیشرفت تکنولوژی های اطلاعاتی و ارتباطی امروز می شود با یک کد 

ملی میزان درآمد هر فرد را مشخص و مالیات آن را اخذ کرد.  
با اجرایی شدن این موضوع منافع عده زیادی  بغزیان افزود: به نظر می رسد 
به خطر می افتد.  به همین خاطر در برابر آن سنگ اندازی می کنند. با این حال 
امیدواریم در دولت کنونی لایحه مالیات بر مجموع درآمد به مرحله اجرا برسد تا بدین 

ترتیب مانع از فرار مالیاتی شود.  
وی در مورد فرار مالیاتی اضافه کرد: در ایران مجازات فرار مالیاتی متناسب با 
جرم نیست. جریمه هایی که در نظر می گیرند بسیار کم است و مانع فرار مالیاتی 
نمی شود. در کشورهای که در زمینه مالیات ستانی تجربه موفقی داشته اند مجازات 
فرار مالیاتی بسیار سنگین است. نمی گویم که در آن کشورها فرار مالیاتی وجود 

ندارد اما خیلی کمتر است.
اگر نظام مالیاتی اصلاح و مالیات به درستی اخذ شود می توان درآمدهای نفتی 
را به سمت بخش عمرانی بودجه سوق داد. بسیاری از کشورهایی که نفت ندارند 
بودجه و اقتصادشان را بدون کسری و مشکل اداره می کنند. ما هم می توانیم 

درآمدهای نفتی را به زیرساخت ها و بخش عمرانی اختصاص دهیم.

یک کارشناس اقتصادی مطرح کرد:

اداره كشور بدون درآمدهای نفتی با اصلاح نظام مالیاتی

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران گفت: محموله های 
254 کشتی حامل کالاهای اساسی شامل گندم، روغن، برنج 
و شکر در هفت ماه گذشته تخلیه شده است که رکوردی جدید 

محسوب می شود.
»یزدان سیف« روز دوشنبه در نشست خبری با بیان اینکه 
شرکت بازرگانی دولتی مسوولیت تامین گندم، روغن، برنج و 
شکر را برای مصرف کنندگان برعهده دارد، اظهار داشت: به 
دلیل خشکسالی بی سابقه سال گذشته چهار میلیون و 534 
هزار تن گندم خریداری شده که کاهش 50 درصدی را نشان 

می دهد.
کشور،  مصرف  تامین  برای  اساس  همین  بر  افزود:  وی 
واردات گندم از اردیبهشت ماه آغاز شد که با توجه به 10 فروند 
کشتی در حال تخلیه و 30 فروند کشتی در انتظار تخلیه، این 
کالای اساسی کاملا تامین شده است و هیچگونه کاستی 

وجود ندارد.
سیف با تاکید بر اینکه برخی تلاش دارند تا تامین کالاهای 
اساسی برای مردم را دچار چالش کنند، خاطرنشان کرد: در 
حوزه امنیت غذایی یکپارچه هیچ نگرانی برای تامین اقلام 
سفره مردم به ویژه گندم، آرد و نان که تاکید بسیاری بر آن شده 

است، وجود ندارد.
تامین اقلام ضروری، بی وقفه و بدون تعطیلی ادامه 

دارد 
اینکه  بر  تاکید  با  ایران  بازرگانی دولتی  مدیرعامل شرکت 
دارد،  ادامه  تعطیلی  بدون  و  بی وقفه  اقلام ضروری،  تامین 
تصریح کرد: در زمینه شکر بر اساس سیاست های اخیر وزارت 
جهاد کشاورزی کشت پاییزه انجام شد و آمار تحویل چغندر 
قند رشد 55 درصدی را نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

نشان می دهد. وی با بیان اینکه در سال زراعی جاری یک 
میلیون و 650 هزار تن چغندر و نیشکر تحویل شرکت بازرگانی 
دولتی شده است، تاکید کرد: با توجه به برنامه ریزی ها برای 
واردات و تولید شکر تا خردادماه سال آینده هیچ کمبودی 
وجود نخواهد داشت. سیف با اشاره به اینکه 819 هزار تن 
شکر وارد کشور شده است، خاطرنشان کرد: در هفت ماهه 
سال جاری 437 هزار تن شکر از محل ذخایر راهبردی برای 

مصرف کننده تامین شده است.
وی با تاکید بر اینکه برای جلوگیری از ایجاد تنش به دلیل 

کمبود کالا، واردات انجام و ذخایر راهبردی به میزان کافی 
تامین شده است، تاکید کرد: 210 هزار تن برنج در سطح بازار 
عرضه شد که 150 هزار تن از این میزان در دوره ای ممنوعیت 
قانونی واردات برنج بوده است که نشان از رشد هفت درصدی 

در عرضه به مصرف کننده دارد.
ذخایر برنج در بهترین حالت خود قرار دارد 

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران با بیان اینکه 705 
هزار تن انواع روغن خام در هفت ماهه سال جاری تامین شده 
است، اظهار داشت: یک میلیون و 400 هزار تن انواع روغن 

های خوراکی وارد کشور شده است.
وی با تاکید بر اینکه در بازار چهار کالای اصلی کشور، فراوانی 
وجود دارد، خاطرنشان کرد: سه میلیون و 500 هزار تن گندم 
در بنادر تخلیه شده و 737 هزار تن برنج و 819 هزار تن شکر 

خام در هفت ماهه سال جاری به کشور وارد شده است.
سیف در خصوص قیمت برنج در سطح بازار گفت: دو نوع 
برنج داخلی و خارجی در بازار وجود دارد که تعیین قیمت 
داخلی برعهده کشاورزان است، اما نرخ برنج خارجی وارداتی 
با وجود رشد هزینه های حمل و نقلی و لجستیکی افزایش 

چشمگیری را تجربه نکرده است.
وی با تاکید بر اینکه ذخایر برنج در بهترین حالت خود قرار 
دارد، اظهار داشت: دولت در تلاش است با عرضه مناسب 
برنج در بازار قیمت بخش خصوصی را نیز کنترل کند که بر 
این اساس با میانگین 42 تا 47 هزار تومان در کشور عرضه 

می شود.
هیچ کمبودی در تامین نیاز گندم کشور نیست

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران با بیان اینکه کشت 
قراردادی گندم از برنامه های وزارت جهاد کشاورزی است، 
تصریح کرد: بخش عمده ای از گندم مورد نیاز صنعت که 
پیش از این از طریق این شرکت تامین می شد، اما از این پس 
با عقد قرارداد با کشاورزان بر اساس قیمت توافقی انجام می 

شود.
با  قرارداد  عقد  با  نیز  دولتی  بازرگانی  شرکت  افزود:  وی 
کشاورزان نسبت به خرید سلف گندم اقدام خواهد کرد که این 
روند در هفت استان به صورت آزمایشی از جمله خوزستان، 
فارس، بوشهر، هرمزگان و سیستان بلوچستان انجام شده 

است.  

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران مطرح کرد:
رکوردشکنی در تامین اقلام مورد نیاز مردم

  

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه 2 میلیون کارآفرین در کشور نیاز داریم، گفت: کارآفرینان با جهش در 
تولید می توانند مشکل بیکاری را حل کنند.

»حجت الله عبدالملکی« روز دوشنبه در آیین گشایش هفته کارآفرینی با اشاره به اینکه در کشورمان حدود 400 هزار نفر 
کارآفرین داریم، افزود: بر اساس معیارهای عمومی این تعداد کار آفرین فعال داریم که بار اقتصاد بزرگ 85 میلیون نفری 
بر روی دوش آنها قرار دارد.  وی افزود: اکنون 24 میلیون شاغل داریم که شکل گیری این تعداد اشتغال به خاطر فعالیت 
این 400 هزار کارآفرین است.    وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه ایران از نظر منابع طبیعی در رده بندی های 
بالایی در جهان قرار دارد،  گفت: در کنار تمام ظرفیت های طبیعی، چهار میلیون میلیارد تومان نقدینگی در کشور وجود 
دارد، همچنین عوامل مختلفی از جمله فناوری و شرکت های دانش بنیان داریم که باید از این مزیت ها، در توسعه اشتغال 

بهره برد.   عبدالملکی تاکید کرد: برای به فعلیت رساندن این ظرفیت ها باید فضای کارآفرینان، مساعد و تسهیل شود.
وی با بیان اینکه نیاز به برنامه بلند مدت برای تقویت و افزایش کارآفرینان است، ادامه داد: در کوتاه مدت نیز باید شرایط 
را برای آنها مهیا کنیم، از این رو مهمترین کمک به کارآفرینان این است که مانع آنها نشویم متاسفانه وقتی با کارآفرینان 
صحبت می کنیم متوجه گلایه آنها از نظام اداری دست و پا گیر هستیم.   وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطر نشان کرد: 
نظام اداری به شدت ضد کارآفرین از سال های گذشته شکل گرفته که هنوز آن ساختار را در هم نشکسته ایم.  شرایط 
نامناسب برای کارآفرین وجود دارد، باید قوانین اصلاح شود در همین زمینه مساله کاهش و یا تسهیل نظام مجوزها در 

مجلس رقم خورد و تصویب شد.  
وی گفت: ما در وزارت تعاون روند صدور مجوز برای آموزشگاه های فنی و حرفه ای آزاد را تسهیل کردیم، اخذ برخی 
مجوزها قبلا حدود هشت ماه طول می کشید و بازاری چند میلیاردی برای صدور آنها شکل گرفته بود، اکنون در مدت سه 
روز صادر می شود. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی  با اشاره به اهمیت جایگاه کارآفرینی در اقتصاد کشور اظهار داشت: 
کارآفرین کسی است که عوامل اصلی تولید را در کنار هم قرار می دهد یعنی توانایی ایجاد یک کار سودآور و پایدار را داشته 
باشد.  وی با اشاره به اینکه بار اقتصاد بر روی دوش کارآفرین است، گفت: زمینه را باید برای فعالیت این قشر جهت تولید و 
اشتغالزایی مهیا کرد چراکه بدون کارآفرینی، اشتغال نیز صورت نمی گیرد.  وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه در 
شورای عالی اشتغال به دنبال مانع زدایی و پشتیبانی هستیم، اضافه کرد: رییس جمهوری دستور داد که در یک ماه آینده 
دوباره جلسه شورا برگزار شود. عبدالملکی افزود: در جلسه شورای عالی اشتغال، زیست بوم اشتغال رونمایی و برای ایجاد 
یک میلیون و 850 هزار اشتغال در تفاهمنامه با سایر نهادها برنامه ریزی شد. وی ادامه داد: وزارت خانه ها نهاد حاکمیتی 

تسهیل کننده بوده و این کارآفرینان هستند که این تعداد اشتغال را رقم خواهند زند.

سخنگوی گمرک گفت: ایران در هفت ماه سال 1400 به 
142 کشور جهان کالا صادر کرده و از 110 کشور نیز کالاهای 

مورد نیاز خود را خریداری کرده است.
»سید روح اله لطیفی« اظهار داشت: ایران از ابتدای سال 
1400 تا پایان مهرماه، حدود 99 میلیون تن کالا به ارزش 

تقریبی 55 میلیارد دلار را با سایر کشورها تبادل کرده است.
وی در خصوص مقاصد صادراتی کالاهای ایرانی تصریح 
کرد: 75 میلیون و 200 هزار تن کالا به ارزش 27 میلیارد و 74 
میلیون دلار در هفت ماه گذشته صادر شده که چین با هفت 
میلیارد و 689 میلیون دلار، عراق با پنج میلیارد و 483میلیون 
دلار، ترکیه با سه میلیارد و 397 میلیون دلار، امارات با 2 

میلیارد و 590 میلیون دلار و افغانستان با یک میلیارد و 126 میلیون دلار پنج مقصد اول صادرات کالای ایرانی بودند.
لطیفی افزود: کشورهای سوازیلند با هزار و 800 دلار، کومور با پنج هزار و 932 دلار، گواتمالا با 6 هزار و 264 دلار، اکوادور 
با 6 هزار و 534 دلار، آنگولا با 6 هزار و 628 دلار، هندوراس با 6 هزار و 800 دلار، نیکاراگوئه با هفت هزار و 667 دلارو 

لائوس با 9 هزار و 800 دلار، هشت کشوری بودند که کمترین خرید را از ایران داشتند.
وی در خصوص واردات کشور در هفت ماه سال جاری گفت: در این مدت 23 میلیون و 505 هزار تن کالا به ارزش 27 
میلیارد و 739 میلیون دلار از گمرکات اجرایی ترخیص شد که امارات با هشت میلیارد و 596 میلیون دلار، چین با 6 
میلیارد و 107 میلیون دلار، ترکیه با 2 میلیارد و 861 میلیون دلار، آلمان با یک میلیارد و 39 میلیون دلار و سوییس با یک 

میلیارد و 35 میلیون دلار، پنج کشور نخست فروشنده کالای مورد نیاز کشور بودند.
وی افزود: کشورهای ترینیدادو توباگو با چهار هزار و 976 دلار، لتونی با 16 هزار و 574 دلار، ایسلند با 16 هزار و 879 
دلار، کامرون با 25 هزار و 951 دلار، سرزمین های جنوبی فرانسه با 67 هزار و 754 دلار، شیلی با 83 هزار و 749 دلار و 

کاستاریکا با 86 هزار و 596 دلار به ترتیب کمترین میزان فروش کالای موردنیاز را به ایران داشتند.
بر اساس آخرین اعلام گمرک، کل تجارت خارجی کشور در هفت ماهه سال جاری 98 میلیون و 700 هزار تن به ارزش 
54 میلیارد و 800 میلیون دلار بود که سهم صادرات 75 میلیون و 200 هزار تن به ارزش 27 میلیارد و 100 میلیون دلار و 

سهم واردات 23 میلیون و 500 هزار تن کالا به ارزش 27 میلیارد و 700 میلیون دلار بوده است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

 ۲ میلیون کارآفرین در کشور نیاز داریم
سخنگوی گمرک اعلام کرد:

 صادرات کالاهای ایرانی به ۱۴۲ کشور در سال ۱۴۰۰
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 مدافع پیشین تیم ملی فوتبال ایران گفت: اختلاف 
بین اسکوچیچ و طارمی یک سوءتفاهم است که ضرر 

آن قبل از هرچیز به تیم ملی و پرچم ایران وارد می شود.
بین  که  اختلافی  در  داشت:  اظهار  پاشازاده  مهدی 
نه  موضوع  آمده،  پیش  طارمی  و  ملی  تیم  سرمربی 
اسکوچیچ است و نه بازیکن. بلکه در این برهه باید تیم 
ملی آنقدر دور از حاشیه باشد که هیچ بازیکنی را از دست 
ندهد. چه برسد به بازیکنی مثل طارمی که در بهترین 
اروپا خوش می درخشد.  فوتبال  و در  قرار دارد  شرایط 
از این اختلاف نه اسکوچیچ ضرر می کند و نه طارمی. 
بلکه امروز تیم ملی ایران و پرچم ایران ممکن است آسیب 

ببیند.
مدافع پیشین تیم ملی فوتبال گفت: اختلاف بین مربی 
و بازیکن اتفاق تازه ای در تیم فوتبال نیست و این اتفاق در 
هر زمان و هر تیمی ممکن است روی دهد. در این مواقع 
نقش برخی از بزرگ ترها بسیار مهم است و آنها هستند که 
باید با پادرمیانی این اختلافات را حل کنند. امروز هم که 

بین طارمی و اسکوچیچ این سوء تفاهم پیش آمده، کریم 
باقری باید پادرمیانی کند. چه کسی بهتر از کریم باقری 

برای حل این اختلاف نظر و سوء تفاهم؟
پاشازاده خاطرنشان ساخت: من مصاحبه اسکوچیچ را 
خواندم و او حرف عجیبی نزده بود. اینکه فوتبالیست های 
به  نسبت  کمتری  پذیری  تاکتیک  مجموع  در  ایرانی 
هم  طارمی  نیست.  عجیبی  موضوع  دارند  اروپایی ها 
که این روزها بهترین بازیکن پورتو است و اتفاقاً بسیار 
تاکتیک پذیر هم می باشد، این حرف را به خودش گرفته 
و پاسخ اسکوچیچ را داده است؛ و این یعنی سوءتفاهم. 

سوءتفاهمی که باید با میانجیگری حل شود.
وی افزود: ما نباید به خودمان پشت پا بیندازیم و بعد از 
زمین خوردن دنبال دشمن فرضی بگردیم. امروز در حوزه 

تیم ملی ما داریم دقیقاً همین کار را می کنیم.
مدافع سابق تیم ملی ایران در خصوص تیم ملی لبنان 
و بازی پیش روی تیم ملی با این تیم تاکید کرد: تیم هایی 
مثل لبنان و سوریه حرفی مقابل تیم ایران ندارند، مگر 

آنکه ما خودمان میدان را به آنها بدهیم تا مقابل ما عرض 
و  بازی در حد  این دو  ما در  تیم ملی  اگر  اندام کنند. 
اندازه های خودش باشد، باید بدون حرف و حدیث این 

دو بازی را ببریم.

وی با بیان اینکه شانس تیم ملی برای صعود به جام 
شانس  اینکه  با  کرد:  تاکید  است،  زیاد  بسیار  جهانی 
فراوانی برای راهیابی به جام جهانی داریم، اما نباید قبل 

از قطعی شدن صعود کار را تمام بدانیم.

ورزشی

سخنی با شهردارکلانشهرقم؛

ورزش قهرمانی حمایت
 شهرداری را می طلبد 

مدیریت  ومجموعه   شهردارقم  شایسته  خدمات 
شهری را در توسعه فضای سبز وفضاهای تفریحی و زیباسازی فضای عمومی و 
توجه به زیر ساخت ها بویژه در حوزه حمل و نقل  قدردان هستیم .با این اقدامات 
شهر کریمه اهل بیت )ع( چشم انداز زیبایی به نسبت  گذشته پیدا کرده است و 
سبزی و خرمی و آبادانی درپارکها و بوستانها و اکثر خیابانهای سطح شهربه عینه 
قابل  مشاهده است و شهرداری قم دربخش توسعه فضای سبز شهری  به خوبی 
به وظیفه خودعمل نموده است و اکثرقریب به اتفاق شهروندان قمی از اقدامات 
انجام شده در دوره مدیریت دکترسید مرتضی سقائیان نژاد که باعث افزایش شادی 

و نشاط و شو آفرینی  مردم شده است ابراز رضایت دارند.
اما روی صحبت ما با شهردار فهیم قم در خصوص ورزش ورزشکاران است.مورد 
اشاره نگارنده برمیگردد به زمانی که دکتر سقائیان نژاد ریس دانشگاه صعنتی 
اصفهان بودند که در این مدت شاهد افزایش چشمگیر فضاهای ورزشی در این 
دانشگاه بودیم.بعد از آن نیز در سمت شهرداری کلانشهر اصفهان شاهد توسعه و 
پیشرفت این شهر دربخش های مختلف بویژه  افزایش سرانه های تفریحی ، رفاهی 

و ورزشی همچنین حمایت از ورزش قهرمانی و همگانی  بودیم.
همکاری  و تعامل خوب دکتر سقائیان نژاد با اداره کل ورزش و جوانان استان 
اصفهان  موجب شد  کمک های شایانی که از طریق شهرداری به ورزش این استان 
بشود و این اقدامت همواره مورد تعریف و تمجید اهالی ورزش این استان قرارمی 

گرفت.
امروز شاهد در اقصی نقاط کشور بویژه کلانشهرها و حتی شهرهای کوچک 
تر شاهدفعالیت تیم های مختلف ورزشی تحت عنوان شهرداریها هستیم ،جای 
تعجب بسیار دارد که چرا ورزش قم نمی تواند از پتانسل بزرگ  شهرداری استفاده 
نماید.نگارنده که بیش از 40 سال برای ورزش این شهرقلم سایی کرده ام و با 
سختی ها و مشکلات فراروی آن آشنایی کامل دارم هنوز این سوال در ذهن من 
و بسیاری از اهالی ورزش باقی مانده است که چرا در شهرقم  هیچ تیم ورزشی به 

نام شهرداری نداریم.
شاید جواب این باشد که قانون دست و پای ما را بسته است و نمی توانیم جوابگو 
باشیم.جناب دکترسقائیان نژاد عزیز حضرتعالی  به قانون و تبصره های آن آشنایی 
کامل دارید راه های ورود به این مسئله را خوب می شناسید و میدانید که چگونه می 

توان به ورزش این شهر کمک کرد.
شهرشما اصفهان در دوره مسئولیت شما در شهرداری این شهر از این خدمات 
شایسته بهره مند بوده و انتظار ما این است که مسیرهای قانونی کمک به ورزش  
قهرمانی  را شناسایی نموده تا دعای خیر ورزشکاران شهر کریمه اهل بیت )ع( 

بدرقه راهتان گردد.
برای شمایی که هرروز در حرم پاک حضرت معصومه)س( حضورمی یابید واز 
جمله مدیرانی هستید که در مسیر درستی وپاکی با ائمه اطهار)ع( معامله نموده اید 
پس با دستان پرمهرتان ورزش شهر ما را مورد حمایت قرار دهید بگذارید یادگاری به 
یاد ماندنی از شما در اذهان ورزشکاران و ورزش دوستان این شهردر کنار اقدامات 
شایسته و قابل تقدیر شما در بخش های عمرانی و خدماتی و تفریحی و غیره بجای 

بماند.
سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم  براساس قانون  بیشتر ب نگاه به رشد و 
تعالی ورزش همگانی در سطح شهر داردا  که آن بخش هم جلوه ممتازی ندارد 
،هرچند که برخود لازم می دانم  ازمشارکت  وحمایت  مقطعی سازمان فرهنگی 
ورزشی شهرداری قم در برگزاری مسابقات رشته های مختلف ورزشی تقدیر و تشکر 

نمایم .
اما از شهرداری قم انتظار می رود با ورود جدی تر به عرصه ورزش بویژه فوتبال 
وحمایت مالی از یک تیم دسته اول یا دوم وهمچنین حمایت مالی از رشته های 
ورزشی مدال آور استان در عرصه های ملی و بین المللی و جهانی در رشته های 
ورزش  ،بدمینتون،رزمی،  ومیدانی  دو  تکواندو،   ، کاراته  کشتی،  بویژه  مختلف 
جانبازان و معلولین وغیره کمک نمایند تا شاهد افتخار آفرینی بیشترورزشکاران 
نشاط  آن شاهدافزایش  به طبع  که  باشیم  المللی  بین  و  ملی  در عرصه  قمی 

اجتماعی در سطح شهرقم خواهیم بود .
جناب دکترسقائیان نژاد از شما انتظار می رود به این مطالبه اهالی ورزش قم 
چراغ سبز نشان دهید و باور بفرمائید که هزینه کردن در ورزش که با افتخار آفرینی 
همراه باشد اثرات بسیار مثبتی را در روح و کالبد جامعه به جا خواهد گذاشت و 
شادابی و نشاط را به جامعه و به طبع آن خانواده ها  انتقال خواهد داد.سخن آخر 
اینکه از جنابعالی تقاضا دارم  نگاهی هم به وضعیت استخدامی قهرمانان مدال آور 
شاغل در شهرداری قم داشته باشید که دعای خیر ورزشکاران و خانواده های این 
عزیزان را برای شما به همراه خواهد داشت.منتظر اقدام جدی و عملی شما در 

خصوص مطالبه جامعه ورزش قم هستیم.

روزنامه رکورد پرتغال:

کریم باقری استراتژی جدید برای
 بازگشت طارمی به تیم ملی

یک روزنامه پرتغالی اعلام کرد کریم باقری استراتژی جدید برای آشتی دادن 
سرمربی و بازیکن تیم ملی فوتبال ایران است.

مهدی طارمی مهاجم تیم ملی ایران در پی افزایش تنش با دراگان اسکوچیچ 
سرمربی تیم ملی ایران، به اردوی این تیم برای بازی با لبنان و امارات دعوت نشد. 
این موضوع علاوه بر ایران و کشورهای عربی به ویژه لبنان، در کشور پرتغال هم 
بازتاب گسترده ای داشت.  طارمی یکی از بازیکنان کلیدی تیم پورتو در دو فصل 
اخیر بوده است و عدم دعوتش به تیم ملی واکنش رسانه های پرتغالی را در پی 
داشته است. روزنامه »رکورد« پرتغال در شماره امروز خود اعلام کرد که مهدی 
طارمی به تماس های اسکوچیچ پاسخ نداده است. این روزنامه با اشاره به خبرهای 
رسانه های ایران اعلام کرد که جدال و مشاجره طارمی با اسکوچیچ وارد فصل 
جدیدی شده است. رکورد نوشت: »سرمربی کُروات از سوی فدراسیون فوتبال 
ایران تشویق شد تا برای حل مشکل با مهاجم تیم پورتو تلاش کند اما این تلاش ها 
بی نتیجه ماند زیرا طارمی به تماس های سرمربی پاسخ نداد؛ کسی که تاکید 
کرده بود بازیکنان ایران ضعف تاکتیکی دارند. استراتژی برای آشتی اکنون شامل 
استفاده از کریم باقری مربی سابق این بازیکن ایرانی است.« به گزارش خبرنگار 
مهر، از روز گذشته خبرهای ضد و نقیضی از تلاش کریم باقری و وحید هاشمیان 
در ماجرای اسکوچیچ و طارمی منتشر شده است. در حالی که بعضی از رسانه های 
ایران عنوان کرده بودند طارمی حتی به تماس باقری و هاشمیان پاسخ نداده است، 

بعضی از رسانه های دیگر تماس این دو مربی با بازیکن تیم ملی را تکذیب کردند.

پرویزمظلومی: 

دغدغه باشگاه پول، استراماچونی
 و پادوانی است

یک عضو هیات مدیره باشگاه استقلال گفت: میلیچ پیغام داده که در رابطه با 
مطالباتش با او صحبت کنیم تا با او به توافق برسیم اما فعلا دغدغه مان استراماچونی 

و پادوانی هستند.
پرویز مظلومی ظهر دوشنبه در حاشیه مراسم تجلیل از پیشکسوتان باشگاه 
استقلال اظهار کرد: خوشبختانه در سالگرد مرحوم پورحیدری این مراسم برگزار 
شد. ما خیلی وقت است که به دنبال چنین برنامه ای بودیم و پیش از این شرایط 
مهیا نشده بود که همه پیشکسوتان به باشگاه بیایند اما امروز تقریبا همه آمده 
بودند. خوشبختانه در تیم و باشگاه اتحاد و یکدلی به وجود آمده است و این باعث 
موفقیت می شود. فقط نگرانی ما پیشکسوتان بودند که یک مقدار از باشگاه دور 
شده بودند و تمام تلاش مان این بود که به باشگاه نزدیک تر شوند و درد و دل شان 

را گوش کنیم.

مدیرعامل باشگاه استقلال در مراسم تجلیل از پیشکسوتان این باشگاه، گفت: 
مجموعه استقلال در مسیر رسیدن به هماهنگی برای موفقیت و کسب ستاره 

سوم در آسیا است.
»مصطفی آجورلو« با بیان اینکه پیشکسوتان استقلال صاحب خانه واقعی این 
مجموعه ورزشی هستند اظهار داشت: باعث افتخار است که خادم این مجموعه 
بزرگ هستم و ترجیح می دهم به جای حرف به عمل تکیه کنم تا استقلال به 

جایگاه واقعی خود برسد.
وی ادامه داد: استقلال دارایی زیادی داشته و دارد که نمونه بارز آن پیشکسوتان 

هستند.کار در آن مهمترین وظیفه است.
مدیرعامل استقلال هدف خود را در استقلال کسب ستاره دانست و گفت: برای 
این کار هماهنگی خوبی با کادر فنی داریم و گام نخست رسیدن به این هدف، 
موفقیت در داخل ایران است. با کسی هم مشکلی نداریم. امیدوارم پیشکسوتان 
نیز در کنار باشگاه باشند تا گام های اساسی راحت تر برداشته شود. مبادا که 

حریف از بستر اختلاف ما استفاده کند باید منسجم و هماهنگ باشیم.
مدیرعامل باشگاه استقلال افزود: باید تسهیلاتی برای پیشکسوتان در نظر 
گرفت که امیدوارم با کمک کمیته پیشکسوتان به مراحل نهایی برسد. نباید کسی 
که این همه افتخار کسب کرده در تنگنا زندگی کند. باید یک تعاونی درست شود 

و پیشکسوتان عضو شوند و امثال من هم در آن نباشد.

آجورلو با بیان اینکه به دنبال حرفه ای شدن در تمام زمینه ها هستیم، افزود: 
چهل سال است که استقلال زمین تمرین ندارد و هر روز باید به دنبال جا باشد این 

در شان باشگاه نیست. استقلال بزرگ است و بزرگ می ماند.
مدیرعامل باشگاه استقلال خاطرنشان کرد: برخی می گویند آجورلو برای بزرگ 
شدن به باشگاه آمده اما من می گویم برای خدمت به بزرگان استقلال آمدم و اجازه 
نخواهم داد کمترین سواستفاده از تیم شود. باشگاه بزرگانی دارد که تاریخ فوتبال 
هستند باید با هم تفاهم کنیم و برای سربلندی استقلال تلاش کنیم. باید با برند 
استقلال در زمینه های مختلف کارآفرینی شود و پیشکسوتان از سود این کارها به 

منفعت برسند.
کسی که می خواست 100 میلیارد بدهد گفت مجیدی را عوض کن!

او اضافه کرد: ما امروز یک تصمیم داریم. اول اینکه با هم به هیچ وجه دعوا 
نداشته باشیم و رفیق باشیم. اختلاف طبیعی است و  قرآن کریم هم به آن اشاره 
دارد. اگر امروز سکان کادرفنی را به فرهاد مجیدی داده ایم، یک صدا حمایت 
کنیم. منتقد بودن ایرادی ندارد. برای قهرمانی شما بزرگان را جمع کرده ام تا 
بگویم به حمایت شما نیاز داریم و نکند حریف از اختلافات ما سوء استفاده کند. 
ما حقمان است که مدبرانه و همگام از تیم فنی خود حمایت کنیم و نقطه نظرات 

فنی را در خفا بگوییم.
مدیرعامل استقلال افزود: برای استقلال بد است که در فضای مجازی درباره 

برخی پیشکسوتان صدایی در بیاید. آقای نامداری دوست خوب من، از او خواستم 
که یک زمین خوب پیدا کند و 200 واحد برای پیشکسوتان بسازد. آن هایی که 
خانه دارند، برای فرزندانشان باشد و آن هایی که ندارند، برای خودشان باشد. نباید 

کسی این صدا را بشنود که فردی که افتخاراتی را کسب کرده، مشکلات دارد.
وی ادامه داد: من می خواهم کار اقتصادی کنم و چه کسی بهتر از شما؟ آن 
فرد متکبر به من گفت با 100 میلیارد عزت باشگاه را می خرد. او گفت سرمربی را 

عوض کن. به او گفتم چایی ات را خوردی برو.
استقلال جای رمال و دلال نیست!

آجورلو در ادامه به توانایی های مالی باشگاه اشاره کرد و گفت: من تبلیغات 
محیطی را گفتم به سازمان لیگ نمی دهم. مگر بدهی ما را سازمان لیگ می دهد؟ 
چرا ثروت خود را باید هدر بدهیم؟ استقلال برند است ولی زمین تمرین ندارد و من 
باید بروم وزارت دفاع سر کج کنم تا زمین بگیرم. در ادامه پیش دوستان ارامنه رفتم 
و زمین را از آن ها گرفتم. استقلال بزرگ است ولی عده ای آن را کوچک کرده اند. 
من شب و روز ندارم. من کوچک همه استقلالی ها هستم. کسی حق ندارد چیزی 
را به اسم خود مالکیت بزند. من مهمان شما هستم و من شش ماه شاید باشم 
شاید یک سال یا دو سال باشم. کار مال شماست. خسرو حیدری، محمد مومنی، 
هادی طباطبایی و.... در میان شما هستند. باشگاه مال شماست. اسپانسر قبلی 
باشگاه می خواست سرمربی بگذارد. من کار فنی را به فنی ها سپرده ام. به من 
گفتند احمد موسوی را کادرفنی نمی خواهد، اما سه روز از نقل و انتقالات گذشته، 
من هم گفتم این وظیفه من است که با بازیکن صحبت کنم. اینها وظایف من 
است، یک روز به من گفتند یک رمال می خواهد به سمت تیم شما بیاید اما اخطار 
دادم باشگاه من نه جای دلال است و نه رمال. فوتبال در زمین است و امیدوارم 

فرهاد مجیدی بتواند در لیگ و آسیا به قهرمانی دست پیدا کند.
از پیشکسوتان وحدت رویه و کلام می خواهم 

وی در پایان افزود: یک تعاونی تشکیل دهید. خانه تان را از نامداری بگیرید و کار 
اقتصادی تان را هم با عبدیان انجام دهید چون با او حرف زده ام. ما فرصت های 
کلام  و  رویه  وحدت  پیشکسوتان  از  داریم.  پوشاک  حوزه  در  درآمدی  بزرگ 
می خواهم. برای قهرمانی استقلال به وحدت رویه و کلام شما نیاز دارم. ان شاءالله 

مدیرعامل بعدی استقلال از شما پیشکسوتان باشد.
تقدیر از خانواده چهار استقلالی

در پایان جلسه از خانواده مرحوم منصور پورحیدری، عزت الله جانملکی، 
غلامحسین مظلومی و رضا احدی با حضور آجورلو، مظلومی، مومنی و حیدری 

تقدیر به عمل آمد.
یکی از نکات جالب این جلسه دیدار پیشکسوتانی بود که مدتها یکدیگر را ندیده 
بودند و خاطرات زیادی را با همدیگر مرور کردند. حضور چهار نسل از بازیکنان 
استقلال در این مراسم جذابیت خاصی به وجود آورده بود و همه در کنار یکدیگر 

دقایق خوبی را سپری کردند.

مدیرعامل باشگاه استقلال:

 برای رسیدن به ستاره سوم برنامه  داریم

مهدی پاشازاده:

اختلاف بین اسکوچیچ و طارمی سوءتفاهم است
کریم باقری مشکل را حل کند

  

رئیس هیات تکواندو استان قم گفت: این هیات برای حضور در سومین دوره مسابقات المپیاد استعدادهای برتر کشور، 
رقابت های انتخابی این المپیاد را در خانه تکواندو برگزار می کند.

محمد جمشیدی اظهار کرد: این انتخابی ویژه دانش آموزان متوسطه رده   سنی نوجوانان 15 تا 17 سال در گروه دختران 
برگزار می شود و شرکت کنندگان در رده کمربند پوم یک به بالا باید جزو متولدین یازدهم دی ماه سال 1382 تا دهم دی ماه 

سال 1385 باشند.
وی  با بیان اینکه رقابت ها در اوزان منهای 42، 44، 46، 49، 52، 55، 59، 63، 68 و به اضافه 68 کیلوگرم برنامه ریزی شده، 
اضافه کرد: بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته قرار است المپیاد استعدادهای برتر کشور در رشته تکواندو بهمن  ماه امسال به 

میزبانی هیات تکواندو استان اصفهان برگزار شود.
رئیس هیات تکواندو استان قم با بیان اینکه رقابت های انتخابی را در آذرماه برنامه ریزی شده و زمان ثبت نام و برگزاری آن 
متعاقباً اعلام می گردد، اضافه کرد: قم در رده های پایه این رشته المپیکی استعدادهای بسیار خوبی دارد و مصمم به اعزام یک 

تیم قوی هستیم تا از المپیاد 1400 مدال بگیرد.
وی خاطرنشان کرد: رقابت های انتخابی استان قم و المپیاد کشور با هوگوی الکترونیکی برگزار می شود و به همین منظور 
همراه داشتن روپایی سنسوردار در روز مسابقه توسط تمام تکواندوکاران شرکت کننده الزامی است، همچنین ثبت نام مسابقات 

انتخابی توسط مربی هر تکواندوکار از طریق بانک اطلاعات فدراسیون انجام می گیرد.
جمشیدی در ادامه با بیان اینکه در ترکیب تیم اعزامی به رقابت های المپیاد استعدادهای برتر کشور یک نفر شرکت کننده 
قرآنی نیز اعزام می شود، عنوان کرد: مربیان عزیز و با دانش قم با جان و دل برای رشد و اعتلای تکواندو تلاش می کنند و 
امیدوارم که بار دیگر در سطح کشور یک نتیجه خوب کسب کنیم، چون ظرفیت و توانمندی بسیار بالایی در تکواندو قم وجود 

دارد.

مرتضی محمدی بازیکن باشگاه شمشاد قم به عنوان تنها نماینده تیم ملی ایران برای مسابقات جهانی الکترونیک و 
بازی های رایانه ای آذرماه جاری در کشور سنگاپور انتخاب شد.

به گزارش هیات ورزش های همگانی قم، محمدی بازیکن قمی سابقه قهرمانی غرب آسیا را در کارنامه خود دارد و 
علاوه بر این از سوی مربیان تیم ملی برای مسابقات جهانی گذشته انتخاب شده بود که به دلیل شرایط کرونایی، آن 

رقابت ها لغو شد.
محمدی مهرماه سال گذشته در مسابقات قهرمانی کشور که در برج میلاد تهران برگزار شد پس از راهیابی به دیدار 
فینال، حسن پاجانی قهرمان دوره قبل مسابقات جهانی را نیز از پیش رو برداشت و مقام اول کشوری را از آن خود کرد.
این بازیکن نوجوان و با استعداد هجده ساله قمی در چند سال اخیر سابقه چندین قهرمانی مسابقات رسمی انجمن 
و مسابقات کشوری خصوصی را دارد که در آخرین مسابقه رسمی انجمن با نام طرح ملی نشاط و به عنوان انتخابی 

مسابقات جهانی سنگاپور توانست با غلبه بر تمامی حریفان پس از چند دوره رقابت قهرمان قهرمانان شود.
با توجه به توانایی فنی و روحیه بالا یکی از شانس های قهرمانی مسابقات جهانی الکترونیک می باشد و برای این 
بازیکن با استعداد آرزوی موفقیت می کنیم و از تمام کسانی که تا اینجای کار به ما در این زمینه کمک کردند تشکر 
می کنیم طبق آمار و گزارش های رسمی در ایران نزدیک به 32 میلیون نفر در ایران به صورت روزانه از بازی های این 
رشته در پلتفرم های رایانه ، کنسول ، موبایل ، لب تاب و vr استفاده می کنند و این رشته نوین ورزشی در هر دو بعد 

همگانی و قهرمانی فعال است.
هم اکنون یک باشگاه ورزش های الکترونیکی در قم فعالیت دارد.

رشته ورزش های الکترونیک در بازی های آسیایی 2022 و نیز المپیک 2024 پاریس دارای مدال با کیفیت و معتبر 
خواهد بود.

رئیس هیات تکواندو استان قم خبرداد:

خانه تکواندو قم میزبان انتخابی المپیاد استعدادهای برتر ایران
هیات ورزش های همگانی استان قم :

بازیکن قمی نماینده تیم ملی الکترونیک ایران در مسابقات جهانی شد

هافبک تیم فوتبال پرسپولیس باوجود افت محسوسی که این فصل افت 
که نسبت به سال های گذشته داشته، همچنان پای ثابت اردوهای تیم ملی و 

دعوت »دراگان اسکوچیچ« است.
اردوی تیم ملی فوتبال ایران برای دیدار با لبنان و سوریه در حالی پیگیری 
می شود که تیم فوتبال پرسپولیس با سه نماینده بیشترین تعداد بازیکن را در 
بین باشگاه های لیگ برتری فوتبال ایران در جمع شاگردان اسکوچیچ دارد. 
وحید امیری، میلاد سرلک و مهدی ترابی نمایندگان مدافع عنوان قهرمانی 

لیگ برتر در تیم ملی ایران هستند.
سه بازیکنی که از شروع دور مقدماتی انتخابی جام جهانی قطر جزو مردان 
مورد اعتماد دراگان اسکوچیچ بودند تا تبدیل به بازیکنان ثابت در کنار 

لژیونرهای ملی پوش شوند.
وحید امیری و میلاد سرلک با وجود عملکرد پر فراز و نشیب پرسپولیس 
توانستند عملکردی مطلوب در ترکیب این تیم داشته باشند تا دعوت دوباره 
از آنها نقدی را به انتخاب کادر فنی تیم ملی وارد نکند. با این حال اوضاع برای 

مهدی ترابی کمی متفاوت است.
هافبک ملی پوش پرسپولیس بر خلاف سال های گذشته نتوانسته عملکرد 
درخشان خود را در فصل جاری و حداقل در چهار بازی ابتدایی لیگ و دیدار 

برابر الهلال عربستان در لیگ قهرمانان آسیا تکرار کند.
ترابی در دیدار پرسپولیس با گل گهر سیرجان از نظر فنی حتی در جمع 
پنج بازیکن اول این تیم هم نبود. این در حالی است که بوژیدار رادوشوویچ، 
توانستند  کثیر  آل  عیسی  و  امیری  وحید  شیری،  مهدی  نعمتی،  علی 
عملکردی قابل قبول تر و نمرات بهتری را از سایت های معتبر آماری دریافت 

کنند.
ترابی در حالی همچنان به تیم ملی ایران دعوت می شود که اثر گذاری اش 
روی 6 گل زده پرسپولیس تنها یک بار بوده است؛ بازیکنی که در قهرمانی 
سه سال اخیر این تیم نقش بسزایی داشت اما تاکنون عملکردی نا مطلوب 

داشته است تا او را در فصل سرد فوتبالی قرار دهد.
باید دید ترابی که در دیدارهای اخیر تیم ملی ایران نیز بازی نکرد آیا 

فرصت خودنمایی مقابل لبنان و سوریه را پیدا می کند تا با روحیه ای بهتر 
در تمرینات تیمش هم حاضر شود یا قرار است دوران شکوفایی او باز هم 

به تعویق بیفتد.

فصل خاموشی ستاره سرخ ها؛

دلیل افت مهدی ترابی چیست؟

رضا ملکی*
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فرجی راد کارشناس مسائل بین الملل: 

نسبت به دور هفتم مذاکرات خوشبینم
 یک کارشناس مسائل بین الملل تاکید کرد: فشار برخی اعراب و اسرائیل به تیم بایدن 
در مورد پرونده هسته ای و مذاکرات با ایران در حال افزایش است. این در حالی است 
که باید واسطه ها از مذاکره مستقیم ایران و آمریکا کنار زده شوند. همه می دانند که 

واسطه ها بعضاً روند جاری مذاکرات را کُند می کنند. 
»عبدالرضا فرجی راد« سفیر پیشین ایران در نروژ با اشاره به مشخص شدن تاریخ 
گفت وگوهای جدید میان ایران و طرف های برجام در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، اظهار 
کرد: مذاکرات 8 آذر ماه اساساً همان مذاکره وین تلقی می شود. در این میان ایران به 
دنبال آن بود تا به طرف مقابل بگوید که خواسته های ما متفاوت است و بدون تامین 
این خواسته ها نمی توانیم دست به توافق بزنیم. به همین دلیل معتقدم تمامی طرف ها 
پذیرفته اند که باید مذاکره صورت بگیرد. نکته اینجاست که از روسیه و چین گرفته تا 
سایر کشورها، همگی معتقدند که این مذاکرات باید از آخرین نقطه توقف ادامه پیدا 
کند، اما مقامات وزارت خارجه کشورمان اعلام کردند که شروع مذاکرات برای لغو 
تحریم ها از نقطه بن بست از سر گرفته خواهد شد و به همین دلیل معتقدم که چارچوب 
اصلی حفظ می شود. از سوی دیگر ایران به دنبال آن است تا بتواند تضمین های جدید 
از طرفین کسب کند و راستی آزمایی هایی را انجام دهد و بارها اعلام شده که باید فروش 
نفت و تراکنش های مالی را آزمایش کنیم تا ببینیم می توان به طرف مقابل اعتماد کرد 
یا خیر. وی ادامه داد: بحث میزان غنی سازی در ایران هم یکی از مسائل خواهد بود 
و به نظرم بحث 60 درصد و 20 درصد یکی از موضوعاتی است که برای طرفین باعث 
ایجاد تعجب شده است. به همین دلیل تهران میزان غنی سازی و انباشت اورانیوم که 
می گویند باید از ایران خارج شود را نمی پذیرد و علتش آن است که اگر این میزان از 
کشور خارج شود، مشخص نیست که دوباره طرفین زیر تعهدات و توافقات خود می زنند 
یا خیر. به همین دلیل این روند برای جلوگیری از تحمیل هزینه سنگین به کشور قلمداد 
می شود. ممکن است تهران برخی مسائل را قبول کند اما بحث راستی آزمایی مطرح 
است و در این میان بسیاری در حال سبک و سنگین کردن هزینه ها هستند. در این 
میان بسیاری معتقدند در پشت پرده، توافقی میان ما و اروپایی ها منعقد شده که من 

بعید می دانم چنین اتفاقی رخ داده باشد؛ چراکه اروپایی ها صرفاً یک واسطه هستند.
این استاد دانشگاه تصریح کرد: به صورت کلی به این دور از مذاکرات خوشبین 
هستم، اما توجه داشته باشید که هم آمریکا و هم ایران نیاز به برخی از مسائل دارند. 
آمریکایی ها به دنبال آن هستند تا حضور خود را در منطقه کم کنند و از سوی دیگر در 
اردوگاه ایران هم بحران و مشکلات اقتصادی وجود دارد. اگر آمریکایی ها به دنبال ایجاد 
ثبات در منطقه هستند، باید با بسیاری از مسائل کنار بیایند اما من معتقدم تیم بایدن 
در ماه های اخیر اشتباهات زیادی را دچار شده است. یکی از اشتباهات این است که 
دموکرات ها راه ترامپ را ادامه دادند و به نظرم باید اوضاع را به گونه دیگری کنترل کنند. 
متاسفانه حالا کار به جایی رسیده که همه در آمریکا صرفاً منتظر نتایج هستند اما شاهد 
آن هستیم که واشنگتن خودش به طرفین اروپایی و ایران اصرار می کند که هرچه زودتر 

باید مذاکرات انجام شود.
فرجی راد افزود: از منظر دیگر توجه داشته باشید که فشار برخی اعراب و اسرائیل 
به تیم بایدن در مورد پرونده هسته ای و مذاکرات با ایران در حال افزایش است. این 
در حالی است که باید واسطه ها از مذاکره مستقیم ایران و آمریکا کنار زده شوند. همه 
می دانند که واسطه ها بعضاً روند جاری مذاکرات را کُند می کنند و به همین دلیل 
معتقدم که باید با آمریکایی ها به صورت مستقیم سخن بگوییم. نباید بیش از حد 
به واسطه ها امتیاز بدهیم و معتقدم 4+1 بعدها که روند مثبت پیش رفت، باید کنار 
گذاشته شوند. بسیاری از مقامات و حتی اصولگرایانی که حالا در مجلس حضور 
دارند، خوشبختانه به این درک رسیده اند که باید به صورت مستقیم با آمریکا مذاکره 
کرد؛ چراکه واسطه ها صرفا به دنبال منافع خود هستند و هیچ توجهی به منافع ملی ما 

نمی کنند و حتی ممکن است که در این میان به مذاکرات ضربه بزنند.
وی خاطرنشان کرد: معتقدم اگر نمی خواهیم در مورد مسائل منطقه ای با آمریکا 
گفت وگو کنیم، اما باید به صورت مشخص و با زبانِ بی زبانی به آنها بفهمانیم که نباید 
به گونه ای عمل کنند که منطقه و خلیج فارس دچار آشفتگی شود. به یاد داریم که 
در دوران ترامپ، آمریکایی ها پای اسرائیل را به منطقه باز کردند و حالا تیم بایدن در 
حال انجام و ادامه همین پروژه است؛ به گونه ای که می بینیم آمریکایی ها با اسرائیل و 
برخی از کشورهای عربی مانند مصر به دنبال برگزاری رزمایش مشترک در خلیج فارس 
هستند، اما هیچ کس نمی تواند تضمین دهد که این رزمایش ها چندی بعد با حضور 
اسرائیل و اعراب برگزار نمی شود. این بدان معناست که باید به آمریکایی ها در مورد 

مسائل منطقه ای نکاتی را گوشزد کنیم که مانع از وقوع بحران شود.

سخنگوی قوه قضاییه:

۳۲۴ پرونده پیرامون دعاوی علیه دولت 
آمریکا منجر به صدور حکم شده است

اینکه کیفر خواست پرونده سرکرده گروهک  به  با اشاره   سخنگوی قوه قضاییه 
تروریستی الاحوازیه صادر شده گفت: 324 پرونده پیرامون دعاوی علیه دولت آمریکا 

منجر به صدور حکم شده است. 
ذبیح الله خداییان سخنگوی قوه قضائیه در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی 
پیرامون آخرین وضعیت پرونده های مرتبط با دعاوی علیه دولت آمریکا اظهار کرد: 
متأسفانه در اثر اقدامات ظالمانه دولت آمریکا و زمامداران خبیث آن خسارات هنگفتی 

از نظر معنوی و مادی به اتباع ایران و ایرانیان وارد شده است.
وی ادامه داد: آمریکایی ها با اقداماتی نظیر حمله طبس، حمایت از کودتا، حمایت 
از اقدامات تروریستی و مسلحانه علیه مردم ایران، تجهیز رژیم بعث عراق به تسلیحات 
شیمیایی و ده ها جرم و جنایت دیگر، خسارات زیادی به مردم ما وارد کرده است و بر 
همین مبنا دعاوی زیادی علیه دولت آمریکا در دادگاه عمومی دادگستری تهران از 

حیث حقوقی مطرح شده است.
خداییان تصریح کرد: تاکنون 324 پرونده پیرامون دعاوی علیه دولت آمریکا در 
دادگاه عمومی دادگستری تهران منجر به صدور حکم شده است و میزان محکومیت 
دولت آمریکا در این پرونده ها بالغ بر بیش از 2 هزار هزار میلیارد تومان است که مراتب از 

طریق حافظ منافع جمهوری اسلامی ایران در آمریکا به آن ها اعلام شده است.
سخنگوی دستگاه قضا بیان داشت: احکام صادره ناظر بر جنایات دولت آمریکا علیه 
مردم ایران با رعایت مقررات داخلی و بین المللی صادر شده است که به مرحله اجرا 

در می آید.
سرکرده  پرونده  وضعیت  آخرین  پیرامون  سوالی  به  پاسخ  در  ادامه  در  خداییان 
گروهک تروریستی و تجزیه طلب الاحوازیه، گفت: پرونده سرکرده گروهک تروریستی 
و تجزیه طلب و تحت حمایت سرویس های خارجی کشورهای مختلف الاحوازیه در 
دادسرای عمومی و انقلاب تهران رسیدگی و با کیفرخواست به دادگاه انقلاب صادر 

شده است.
وی با برشمردن جنایات و اقدامات تروریستی سرکرده گروهک الاحوازیه، گفت: 
و  عادی  اشخاص  به  تیراندازی  و  ترور  خصوصی،  و  دولتی  اماکن  در  بمب گذاری 
مسئولین، جاسوسی و تخریب مراکز حساس نفت و گاز و همچنین پولشویی از جمله 
اقدامات سرکرده گروهک تروریستی الاحوازیه می باشد که پرونده وی به دادگاه ارسال 

شده است.
سخنگوی قوه قضائیه بیان داشت: عناصر اصلی گروهک تروریستی الاحوازیه 
اقدامات  دادن  ترتیب  و  طراحی  مشغول  و  هستند  فعال  اروپایی  کشورهای  در 
مجرمانه و تروریستی علیه مردم ایران می باشند؛ همچنین آن ها از طریق شبکه های 
تلویزیونی ای که دارند اقدام به ترویج خشونت در کشور ما می کنند و در کشورهای 
اروپایی که مستقر هستند به طراحی عملیات مسلحانه و تروریستی در کشور ما 

می پردازند.
 

دادستان کل کشور: 

گرانی های اخیر پشت پرده هایی دارد
دادستان کل کشور گفت: گرانی که طی دو ماه اخیر در برخی نیازهای مردم شاهد 
هستیم، پشت پرده های دارد و پشت پرده های این گرانی را باید دستگاه های اطلاعاتی 

و امنیتی دنبال کنند.  
حجت الاسلام والمسلمین محمد جعفر منتظری روز دوشنبه در حاشیه نشست 
کارآموزان کارشناسان رسمی استان تهران در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی درباره 
گرانی های اخیر افزود: موضوع گران فروشی در حوزه صلاحیت سازمان تعزیرات 
حکومتی است اما در شورای عالی قضایی امروز هم اعلام کردیم به لحاظ اینکه مسأله 
گرانی ها به مردم فشارهای زیادی می آورد، آمادگی داریم در کنار سازمان تعزیرات این 

موضوع را دنبال کنیم.
وی تاکید کرد: برخورد با گرانفروشانی که بی ضابطه قیمت ها را بالا می برند جزو 
وظایف تعزیرات است اما از ظرفیتی که در دادسراها در سراسر کشور داریم، استفاده 

می کنیم.

در نشست مشترک با هیات امنای قرارگاه فرهنگی شهید سلیمانی مطرح شد؛

قالیباف: مسئولان منش و مکتب شهید 
سلیمانی را سرلوحه کار قرار دهند

 رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه حاج قاسم سلیمانی برای انقلاب 
هم خون داد هم خون دل خورد، گفت: فکر و روح شهید سلیمانی برای مردم و 
انقلاب می تپید و مسئولان باید منش و مکتب شهید سلیمانی را سرلوحه کار خود 

قرار دهند. 
محمدباقر قالیباف روز دوشنبه در نشست مشترک با هیات امنای قرارگاه فرهنگی 
شهید حاج قاسم سلیمانی گفت: مکتب شهید سلیمانی برخاسته از مکتب امام )ره( 

است، لذا باید در همه امور سرلوحه باشد.
رییس مجلس شورای اسلامی با بیان این که بنده از دوران جنگ تا زمان شهادت 
شهید حاج قاسم سلیمانی با وی ارتباط نزدیک دوستی و همکاری داشتم  اظهارکرد: 
یکی از نکاتی که مسئولان باید نسبت به منش آن شهید بزرگوار مدنظر داشته باشند، 

نحوه حکمرانی، فرماندهی و مدیریت وی برای حل مشکلات و مسائل است.
وی افزود: استراحت و کار کردن حاج قاسم وقت و زمان نداشت و امروز کمتر کسی 
را می توان اینطور دید که وقت، فکر و روحش برای مردم و انقلاب بتپد. این روزها همه 
ما مشغله های مختلف شخصی داریم و اگر احیانا فرصتی پیش بیاید به مردم هم فکر 
می کنیم، ولی حاج قاسم اینطور نبود و در امور مختلف برای حل مشکلات وارد می 

شد تا کارهای مردم را پیگیری کند.
قالیباف با تاکید بر این که حاج قاسم برای انقلاب هم خون داد و هم خون دل 
خورد، گفت: او از حق خود می گذشت تا کار مردم حل شود، وی 40 سال مجاهدت 
کرد که نشان دهنده روش مدیریتی و کاری آن شهید بزرگوار است و به ندرت می توان 

فردی را دید که زندگی اش اینطور باشد.
رییس قوه مقننه بیان کرد: 10 سال قبل که حاج قاسم فرمانده نیروی قدس بود، 
در کرمان و حتی لشکر ثارالله نیز مظلومیتش مشاهده می شد، اما این موضوع در 
روحیه، کار و تلاشش اثری نگذاشت، زیرا برای مردم فداکاری می کرد و برکت آن را 

هم می دید.
وی ادامه داد: حاج قاسم توجهی به مسائل سیاسی و حزبی نمی کرد و در تصمیم 
گیری هایش عقل و عدل دو عنصر موثر بود؛ بر این اساس نگاه نمی کرد که چه کسی 
حرفی را می زند، بلکه اگر آن حرف را مطابق عقل و عدل می یافت، آن را اجرا می کرد 

و پای آن می ایستاد و این ویژگی مکتب و فرهنگ حاج قاسم است.
قالیباف گفت: حاج قاسم در جنگ آدم سختی بود اما در مقابل مردم خصوصاً 
خانواده و فرزندان شهدا با تمام وجود فردی تسلیم بود و گذشت، محبت و احساسات 
خود را نشان می داد. رییس مجلس شورای اسلامی با بیان این که رابطه حاج قاسم 
با مردم تنظیم شده بود، چون رابطه اش را با خدا تنظیم کرده بود تصریح کرد: وقتی 
بناست کسی در اوج عمر خودش، در اوج اخلاص و تلاش، کار کند، خدا هم در اوج 

منزلت و عزت او را به نزد خود می برد.
وی  اظهار کرد: گاهی آنقدر فشار بر روی حاج قاسم می آمد که می گفت اگر گلوله 
یک قاچاقچی به من بخورد یا یک ماشین به من بزند قانع هستم؛ اما عزت و اخلاص 
او سبب شد که به دستور شقی ترین آدم به شهادت برسد و شهادتش هم به گونه 
ای باشد که هر آنچه از چگونگی شهادت اصحاب امام حسین در کربلا شنیده ایم 
مصداقش را در حاج قاسم می بینیم؛ در حقیقت وی هر چه داشت به بهترین شکل 

فدا کرد و خداوند نیز به او عزت داد.
قالیباف با بیان این که حاج قاسم تسلیم اسلام سیاسی امام )ره( و عقل و عدل 
بود تاکید کرد: انسان باید اول شهید باشد تا شهید شود، بنابراین با چنین روحیه، 
فرهنگ و منشی باید امور مختلف را دنبال کنیم و پیش ببریم و طوری تلاش کنیم که 

ان شاء الله هر کدام یک حاج قاسم باشیم.
 

نماینده ولی فقیه در اتحادیه انجمن های اسلامی دانشجویان در اروپا تاکید کرد:

لزوم پرهیز از تحریف واقعیت های تاریخی 
روابط ایران و غرب

نماینده ولی فقیه در اتحادیه انجمن های اسلامی دانشجویان در اروپا با اشاره به 
لزوم پرهیز از تحریف واقعیت های تاریخی روابط ایران و غرب گفت: نباید واقعیت های 
تاریخی روابط بین ایران و غرب در دنیای معاصر و تاریخ معاصر ایران را تحریف کرد و 

نباید واقعیت ها را نادیده گرفت. 
حجت الاسلام و المسلمین احمد واعظی در نشستی با حضور دبیران اتحادیه 
از کل مصادیق  به دنبال دفاع متعصبانه  افزود: من  اروپا،  انجمن های اسلامی 
روابط خارجی در جمهوری اسلامی نیستم و نمی خواهم بگویم که در این 40 سال 
سیاست خارجی و وزارت خارجه ما درست بوده و هیچ فرصت سوزی نشده است اما 
بر پرهیز از خام اندیشی و غفلت از واقعیت استکبار و نقشی که در تاریخ معاصر ایران 

داشته است، تأکید می کنم و نباید با خام اندیشی و غفلت به این مسأله نگاه کرد.
وی به اعترافات مقامات آمریکایی در خصوص مداخله نسبت به سقوط دولت 
مصدق در ایران اشاره کرد و گفت: واقعیت این است که مقامات رسمی آمریکایی، 
مثل مادلین آلبرایت که وزیر خارجه آمریکا بود، اعتراف کرد که در خصوص عملیات 
»آژاکس« و براندازی و سقوط دولت ملی محمد مصدق در ایران و قضایای مربوط 
به ملی شدن صنعت نفت، هدایت و مدیریت عملیات سقوط یک دولت ملی که به 
یک استبداد شدید منتهی شد که شاه در سال 1332 به بعد بر ایران حاکم شد و آن 
سرکوب، خفقان و نادیده گرفتن حقوق و منافع مادی مردم ایران و مسلط شدن همه 
جانبه آمریکا و غرب بر مقدرات کشور تا پیروزی انقلاب اسلامی که این فضا را تغییر 

داد، مدیریت و مداخله آنها بوده است.
نماینده ولی فقیه در اتحادیه انجمن های اسلامی دانشجویان در اروپا تصریح کرد: 
مسائل مربوط به بعد از پیروزی انقلاب و قبل از تسخیر لانه جاسوسی، فتنه هایی که 
در اقصی نقاط کشور، مخصوصاً بر مراکز مرزنشینی کشور مثل کردستان و قائله هایی 
که برقرار می   شد و درصدد تضعیف حکومت مرکزی و بلکه ساقط کردن انقلاب حرکت 

هایی صورت می گرفت، با مدیریت آمریکا بود. 
وی افزود: چیزی که در کشورهای عربی مشاهده کردیم مانند مسائلی از جمله 
ساقط کردن حکومت مُرسی در مصر که در چند سال گذشته اتفاقات افتاد و نهضتی 
که برقرار شد و اخوان المسلمین حاکم شدند و تلاش هایی که در تمام کشورهای 
مختلف می شود، سیاست هایی که نئوکان ها )دولت بوش و دولت های بعدی( در 
خاورمیانه داشتند و مساله ویرانی بسیاری از کشورهایی مثل سوریه، یمن و لیبی را 

داشتند، طرح کلی »خاورمیانه بزرگ به محوریت رژیم صهیونیستی« بود.

معاون پارلمانی رئیس جمهور:

فامیل گرایی ها را اطلاع دهید
 تا پیگیری شود

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: فعالان سیاسی، نمایندگان محترم و رسانه ها 
اگر مواردی از فامیل گرایی را سراغ دارند، یا اینکه مسئولی در دولت اقوام خود را 
خارج از شایستگی و ضابطه انتصاب کرده است، اطلاع دهند حتما پیگیری می 

شود؛ چرا که تردید نکنید بنای دولت بر شایسته سالاری و قانون مداری است. 
  سید محمد حسینی معاون پارلمانی رئیس جمهور صبح روزدوشنبه در برنامه 
تلویزیونی سلام تهران شبکه 5 گفت: در دوره اخیر تعامل و همکاری خوبی میان 

دولت و مجلس شکل گرفته است.
وی تاکید کرد: نمایندگان با مسائل مختلفی در حوزه انتخابیه خود مواجه هستند، 
مطالبات به حق مردم فراوان است و اوضاع اقتصادی و معیشتی به دلایل مختلف 
از جمله نوع مدیریت گذشته بر وفق مراد نیست و برخی مشکلات و کمبودها در 
شهرها و روستاها وجود دارد که نمایندگان آنها را به مسئولان اجرایی منتقل می کنند؛ 
لذا دائماً باید پیوند بین مجلس و دولت برقرار باشد و معاونت رئیس جمهور در امور 
مجلس حلقه واسطه و پل ارتباطی بین دو قوه است تا هم وضعیت کشور، ظرفیت ها 
و تنگناها را با نمایندگان مطرح کند و هم خواسته نمایندگان را که خواسته مردم است  

به دولت منتقل کند تا حتی المقدور گره گشایی شود.
حسینی تصریح کرد: خوشبختانه دولت سیزدهم دولتی فعال، با انگیزه، تازه نفس، 
پر تلاش، در میدان و در کنار مردم است. از شخص رئیس جمهور تا وزرا همه در کنار 

مردم و به دنبال برطرف کردن مشکلات هستند.

 
رئیس قوه قضاییه گفت: دولت سیزدهم حس و عزم فوق العاده ای در راستای 
مبارزه با فساد و حل مشکلات داخلی در همه زمینه ها از جمله تولید دارد و 

شخص رئیس جمهوری و اعضای دولت بر این موضوع اهتمام ویژه دارند. 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای روز دوشنبه در جلسه 
شورای عالی قوه قضاییه، با تبریک حلول ماه ربیع الثانی به بازدید روز جمعه 14 

آبان ماه خود از سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی اشاره کرد.
وی با خاطرنشان کردن بیانات مقام معظم رهبری در رابطه با مبارزه با قاچاق 
به عنوان یکی از موانع تولید گفت: در این زمینه قانون تصویب و ستادی با طول 
و عرض زیاد برای مبارزه با قاچاق کالا و ارز در نظر گرفته شده که تعدادی قابل 
توجهی از وزرا، نمایندگان مجلس، صدا و سیما و از جمله سه نماینده از قوه 
قضاییه عضو آن هستند. محسنی اژه ای با طرح سوال هایی مبنی بر اینکه چقدر 
ستاد مبارزه با قاچاق کالا موفق بوده و تا چه اندازه قانون عملیاتی شده و هر نهاد 
چه اقداماتی باید انجام دهد، افزود: در همین رابطه دولت سیزدهم حس و عزم 
فوق العاده ای در راستای مبارزه با فساد و حل مشکلات داخلی در همه زمینه ها از 
جمله تولید دارد و شخص رئیس جمهوری و اعضای دولت بر این موضوع اهتمام 
ویژه دارند اما این اهتمام را باید سه قوه کمک کنند که به حل مسائل منجر شود، 
نمی خواهیم طرح موضوع و مسئله کنیم میخواهیم حل مساله کنیم. وی هدف 
از بازدیدهای میدانی، سرکشی های مستمر و طرح مسائل را حل مشکلات 
موجود عنوان و به برنامه ریزی برای برگزاری نشست با کسانیکه در این زمینه 
مسئولیت مستقیم به عهده دارند اشاره کرد. محسنی اژه ای با خاطرنشان کردن 
گزارشی که چهارشنبه هفته گذشته )12 آبان ماه( در مورد انبارهای سازمان جمع 
آوری و فروش اموال تملیکی به دست او رسیده، ضمن اظهار تاسف از وضعیت 
موجود اظهار کرد: ما همه در برابر این وضع مسئولیم با وجود اینکه همه برای 
مبارزه با قاچاق تمرکز کرده ایم اما این گزارش جای تاسف بسیار داشت، از این رو 
تصمیم به بازدید از این سازمان در روز جمعه گرفتم. رئیس دستگاه قضا با اذعان 
به وجود برخی مشکلات در سازمان اموال تملیکی از جمله مشکلات ساختاری، 
بودجه ای، نیروی انسانی و قوانین مقررات در عین حال تاکید کرد که این مشکلات 
هیچکدام توجیه کننده وضعی که در انبار دیدم، نبود. محسنی اژه ای یادآور شد: 
اموالی که به سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی منتقل می شود یا متروکه 

و یا قاچاق هستند که توقیف می شود تا تعیین تکلیف صورت گیرد.
وی به بخشی از وضعیت موجود اشاره کرد و گفت: سوله های بزرگ وجود داشت 
و بسیاری از اموال بدون هیچ ضابطه شرعی، منطقی، عرفی، عقلی در آن جا نگه 
داری می شد و یکی از کسانیکه که در این بازدید گزارش وضع موجود را ارائه کرد 
عنوان داشت که این سوله بسیار بزرگ یکی از بهترین و شیک ترین انبارها است و 

واقعا باید گفت اگر این شیک ترین است وضعیت مابقی چگونه است؟
محسنی اژه ای تصریح کرد: اموال مردم و بیت المال بدون طبقه بندی و برنامه 

ریزی در کنار هم قرار داشت و قابل تشخیص نبود.
وی افزود: اینکه یک کالا چه مدت در سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
است، چه اتفاقی باید برای آن بیفتد و چگونه می خواهند آن را به فروش برسانند 
مشخص نبود. کالاها در کنار هم قرار داشت و حتی راهی برای دسترسی به اموال 
وجود نداشت و برای خروج اموال به فرض شناسایی آن باید تعداد قابل توجهی 
کالا جابجا می شد. محسنی اژه ای با اشاره به اظهارات مطرح شده در جریان 
بازدید مبنی بر اینکه در مورد برخی کالاها از سوی دستگاه قضایی و سازمان 
تعزیرات تعیین تکلیف صورت نگرفته  از تعیین مهلت دو هفته ای برای مسئولان 
سازمان اموال تملیکی و دیگر مسوولین زیربط به منظور بررسی وضع موجود و 

احصای مشکلات و ارائه آمار دقیق به دستگاه قضایی خبر داد.
رئیس عدلیه همچنین به دادستان کل کشور دستور داد که پرونده هایی که 

عنوان شده بلاتکلیف است احصا و فورا پیگیری و تعیین تکلیف شود.
رییس قوه قضاییه تصریح کرد: طبق اطلاعات ارائه شده از سازمان اموال 
تملیکی از پنج هزار پرونده اموال که تکلیفش مشخص نشده  571 مورد آن مربوط 
به قوه قضائیه است و حدود دو هزار پرونده هم مربوط به سازمان تعزیرات است 
که هم دادگستری و هم تعزیرات عنوان می کنند این آمار صحیح نیست اما در هر 
صورت دستور دادم هر چه سریعتر موضوع روشن و هر تعداد پرونده وجود دارد 

رسیدگی فوری شود. رئیس قوه قضاییه بر لزوم شناسایی راهکارهای لازم برای 
پیشگیری از تکرار چنین وضعی تاکید کرد و گفت: بخشی از مشکلات موجود 
در این زمینه مربوط به قوه قضاییه است و بخشی هم مربوط به نهادهای دیگر 
و همه باید کمک کنیم تا به حل مسائل برسیم . وی اضافه کرد: برخی از این 
اموال را چون احتمال فساد انها وجود دارد طبق قانون می توان قبل از تعیین 
تکلیف به فروش رساند که باید اقدامات لازم انجام شود. محسنی اژه ای افزود: 
در این بازدید در مورد کالاهایی که در زمان ورود به کشور فاسد بوده و یا در کشور 
فاسد شده است هم صحبت به میان آمد و اظهار شد که امحای آن  فقط در انبار 
مرکزی تهران به حدود یک میلیارد تومان بودجه نیاز دارد . وی همچنین به معاون 
اول قوه قضاییه هم ماموریت داد که با بررسی دقیق قانون مربوط به جمع اوری 
سازمان اموال تملیکی مواردی که نیاز به اصلاح و تقویت است را احصا نماید. 
محسنی اژه  ای بر لزوم حل مشکلات موجود با کمک همه دستگاه ها تاکید کرد و 
در عین حال گفت که در نامه ای که برای دادستان کل کشور ارسال کرده، تصریح 
شده که برخی از این مسائل نیاز به طرح و حل در ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
دارد و در مورد برخی از پرونده ها نیز باید قوه قضاییه موضوع را دنبال کند. رئیس 
قوه قضاییه به دیدار روز گذشته خود با اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی به عنوان ششمین نشست با نمایندگان مجلس 

اشاره کرد.
وی به اعلام آمادگی نمایندگان مجلس برای همکاری با قوه قضاییه در همه 
زمینه ها از جمله طرح همترازی با نهادهای دیگر، اصلاح قوانین و رفع خلاءهای 
قانونی اشاره کرد و از همه مسئولان قضایی که پیگیر رفع مشکلات معیشتی و 
مالی کارکنان هستند، قدردانی و بر استمرار و جدیت در پیگیری این موضوع 
تاکید کرد. رئیس دستگاه قضا به تقاضای نمایندگان مجلس برای ارائه لایحه از 
سوی قوه قضاییه هم اشاره کرد و افزود: نمایندگان عنوان کرده اند که دستگاه 
قضا لایحه ارائه دهد؛ چراکه لوایح ارسالی از سوی قوه قضاییه جامع، منطبق با 
واقعیت و پخته تر از طرح است. محسنی اژه ای به سرکشی چهارساعته خود از 
دادگستری و دادسرای شهرری که روز 15 آبان ماه صورت گرفت نیز اشاره کرد و 
گفت: در این بازدید وضعیت همه شعب قضایی و اتاق های اداری مورد بررسی و 

با تعدادی از مراجعه کنندگان دیدار حضوری صورت گرفت.
وی حجم و نوع کار را علی الخصوص در دادسرای شهرری بسیار سخت عنوان 
کرد و به معاون مالی، پشتیبانی و عمرانی دستگاه قضا ماموریت داد که با توجه به 
حجم، تنوع و سختی کار و مضایق اداری و با در نظر گرفتن امکانات قوه قضاییه 
همچنین از طریق پیگیری از دولت و مجلس در جهت رفع مشکلات موجود 
واحدهای قضایی در سطح کشور قدم بردارد. رئیس دستگاه قضا خطاب به همه 
مسئولان عالی قوه قضاییه و روسای کل دادگستری ها و دادستان ها تاکید کرد 
که از طریق سرکشی مستمر و ملاقات حضوری با ارباب رجوع در مجتمع های 
قضایی مشکلات را احصا و برای رفع آن اقدام کنند و گفت: اگر حرف مردم و 

کارکنان از نزدیک شنیده شود، تاثیرگذاری بیشتری خواهد داشت.

رئیس قوه قضاییه:

عزم دولت سیزدهم برای مبارزه با فساد و رفع مشکلات فوق العاده است

سخنگوی وزارت امور خارجه بر لزوم تضمین آمریکایی ها برای تکرار نشدن خروج 
از برجام تاکید کرد.

سعید خطیب زاده نشست خبری هفتگی، با اشاره به اقدام غیرقانونی آمریکا در 
خروج از برجام افزود: کاخ سفید باید تحریم های ظالمانه را که پس از خروج از برجام 

علیه کشورمان اعمال کرده است، به طور یکجا و موثر بردارد.
وی تصریح کرد: باید تضمین داده شود که هیچ دولتی در آمریکا؛ پس از این جهان و 

نظام بین الملل را به سخره نمی گیرد و این شرایط را تکرار نمی کند.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی افزود: آمریکا عضو برجام نیست و بازگشتش به برجام 

از مسیر جلب اعتماد ایران و 1 + 4 می گذرد.
خطیب زاده همچنین گفت: آمریکا نمی تواند در کمیسیون مشترک برجام حضور 

یابد.
وی افزود: مذاکرات هسته ای با 1 + 4 در تاریخ اعلام شده با حضور آقای علی باقری 

معاون سیاسی وزیر امور خارجه انجام می شود.
گروسی اسیر اظهارات سیاسی برخی اعضای آژانس نشود

سخنگوی دستگاه دیپلماسی تاکید کرد: مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی 
خودش را اسیر اظهارات غیرفنی و سیاسی برخی اعضای این نهاد نکند.

سعید خطیب زاده در ادامه نشست خبری با خبرنگاران و در پاسخ به سوالی درباره 
اظهارات اخیر آقای رافائل گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی مبنی بر 
اینکه بازرسی از تاسیسات هسته ای ایران مانند پرواز در ابر های متراکم است گفت: 
آقای گروسی بهتر از هر کسی می داند که حرف هایش مانند ابر هایی است که به طور 

مصنوعی بارور شده است.
وی خطاب به گروسی تصریح کرد: من او را به آسمان صاف اساسنامه، قوانین 
اجرایی و پادمان که کاملا شفاف است هدایت می کنم. پرواز در آسمان صاف و شفاف 

قوانین لازم الاجرا برای او هم راحت تر است.

آمریکا هرچه زودتر منبع ناامنی را از عراق خارج کند 
سخنگوی وزارت امور خارجه درادامه گفت: ایالات متحده آمریکا هرچه زودتر منبع 
ناامنی را از عراق خارج کند، مردم و دولت عراق می توانند امنیت کشورشان را حفظ 
کنند. خطیب زاده  درخصوص حوادث اخیر عراق تصریح کرد: فکر می  کنم همه باید 
به حاکمیت قانون در عراق احترام بگذارند، آنچه مهم است حفظ آرامش و ثبات در 
عراق است. همه گروه ها باید کمک کنند که ما شاهد ثبات در عراق باشیم. بدخواهانی 

هستند که نمی خواهند انتقال مسالمت آمیز قدرت در عراق شکل گیرد.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران همواره از همه 
توان خود استفاده کرده که دوستان ما در دولت عراق بتوانند در مسیر حکمرانی خوب 

کار های خود را انجام دهند.
وی ادامه داد: شرایط فعلی عراق شرایط میانجیگری نیست، عراق دولت مستقری 

دارد که در چارچوب قانون اساسی کار خود را انجام می دهد.
لزوم ایجاد آرامش در نقاط بحرانی منطقه 

سخنگوی وزارت امور خارجه  درادامه بر لزوم تمرکز بر کانون های بحران در منطقه و 
ایجاد آرامش در این نقاط تاکید کرد.

خطیب زاده در ادامه نشست خبری گفت: اصول سیاست های خود را در چارچوب 
تقویت حسن همجواری به طور عام اعلام کردیم که با استقبال همه کشور های منطقه 
مواجه شده است.  وی افزود: آن چه ما بر آن تمرکز کردیم این است که با همکاری 
کشور های منطقه به ایجاد آرامش در کانون های بحرانی برسیم و این بحران ها را خنثی 
کنیم. سخنگوی دستگاه دیپلماسی همچنین تاکید کرد: اگر قرار بر گفتگو درباره 
مسایل منطقه باشد، با کشور هایی که مروج جنگ، خشونت و صادر کننده سلاح 

هستند، صحبت نمی کنیم.
آقای خطیب زاده با اشاره به نقش برخی کشور های غربی به ویژه آمریکا در کشتار 

ملت یمن؛ پاسخگویی آنان را در قبال این جنایات ضروری دانست.

سخنگوی وزارت امور خارجه :
آمریکا باید برای تکرار نشدن خروج از برجام تضمین دهد 

بر  بودجه ریزی  نظام  گفت:  جمهوری  رییس 
اساس چانه زنی، رفاقت و فشارهای دیگران نباشد، 
واقعی  نیازهای  اساس  بر  باید  ریزی  بودجه  بلکه 
تدوین شود و از چانه زنی و بخشی نگری جلوگیری 

شود 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، 
آیت الله سید ابراهیم رییسی یکشنبه شب گذشته 
در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت با تاکید 
بر اینکه بودجه سال 1401 منطبق بر نیازهای کشور 
مهم ترین  گفت:  باشد،  سیزدهم  دولت  اهداف  و 
هدف دولت اجرای عدالت است لذا بودجه ریزی 

نیز منطبق با اجرای عدالت و عدالت محور باشد.
عقب ماندگی های  به  اشاره  با  جمهوری  رییس 
تاریخی در اجرای عدالت افزود: یکی از اسناد مهم 
برای جبران عقب ماندگی، بودجه سالیانه کشور 
است، بنابراین این سند باید بخشی از عقب ماندگی 
اقتصادی  و  اجتماعی  عدالت  در  را  کشور  های 

جبران کند.
ریزی  بودجه  نظام  داد:  ادامه  رییسی  الله  آیت 

دیگران  فشارهای  و  رفاقت  زنی،  چانه  براساس 
نباشد، بلکه بودجه ریزی باید بر اساس نیازهای 
نگری  و بخشی  از چانه زنی  و  تدوین شود  واقعی 

جلوگیری شود.
وی با اشاره به حجم بالای فرار مالیاتی در کشور 
محاسبه  یا  مالیاتی  فرار  موضوع  کرد:  تصریح 
ناصحیح مالیات در بودجه سال 1401 رفع شود و 

درآمدهای دولت از این طریق افزایش یابد.
رییس جمهوری همچنین با اشاره به هزینه ریالی 
برخی بنگاه ها و منتفع شدن آنها از انواع یارانه های 
پنهان و در مقابل درآمد دلاری، گفت: این بنگاه ها 
باید مالیات واقعی و سهم دولت و مردم را شفاف 

پرداخت کنند و در این زمینه مطالبه گری شود.
آیت الله رییسی با تبیین رویکرد دولت به بودجه 
استان ها گفت: قصد نداریم در جزیی ترین مسائل 
عملکرد  بر  نظارت  اما  کنیم  دخالت  استان ها 
دستگاه های دولتی در استان ها از سوی سازمان 
برنامه و بودجه به صورت پیگیری مستمر ادامه یابد.

وی با اشاره به ایجاد بار مالی توسط دولت قبل 

برای دولت سیزدهم و فروش اوراق یادآور شد: وزرا 
و مدیران در مقابل هزینه تراشی ایستادگی کنند 
و اجازه ندهند هزینه جاری دستگاهها بر فعالیت 

عمرانی و محرومیت زدایی سایه بیندازد.
ضرورت هماهنگی قوای سه گانه برای تحقق رشد 

اقتصادی 8 درصد در سال 1401
بودجه  و  برنامه  سازمان  رییس  جلسه  این  در 
گزارشی از پیش بینی های دولت برای بودجه سال 
1401 ارائه کرد که بر اساس آن، سازمان برنامه و 
را 8  آینده  اقتصادی کشور در سال  بودجه، رشد 

درصد پیش بینی کرده است.
رشد  میزان  همچنین،  بودجه  و  برنامه  سازمان 
ارزش افزوده در هر یک از استان ها را با توجه و تاکید 
بر عدالت محوری و بدون کسری بودجه پیش بینی 

کرده که این برنامه در حال تدوین است.
در این جلسه در چهارچوب بودجه پیشنهادی 
سال آینده مقرر شد، هماهنگی های لازم بین قوای 
سال 1401  در  ها  هزینه  مدیریت  برای  گانه  سه 

پیگیری و انجام شود.

رییس جمهوری:

 نظام بودجه ریزی بر اساس چانه زنی، رفاقت و فشارهای دیگران نباشد
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هیچ کس پیشه ای پاکیزه تر از 
کار جسمانی پیش نگرفته است .

سه شنبه -18  آبان ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5386

سنن ابن ماجة ج 2 ص 723 ح 2138

مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری و ورزشی شهرداری قم :

تلاش برای ارتقای فرهنگ میزبانی با اجرای طرح”مهمان حبیب خداست”
بسیاری از ظرفیت های قم مغفول مانده است

آخرین وضعیت شیوع كرونا در استان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت منتهی به هفدهم آبان ماه 1400، سه نفر 
بر اثر ابتلا به ویروس کرونا در این استان جان خود را از دست دادند. به گزارش عصر دوشنبه روابط 
عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا قدیر با اشاره به آخرین وضعیت کووید 19 در قم، افزود: 
در این مدت 47 بیمار با علائم ابتلا به ویروس کرونا در بیمارستان های این استان پذیرش شدند.
وی اضافه کرد: از این تعداد، 30 نفر بستری و 59 نفر از افراد مبتلا به کرونا که در روزهای گذشته 
بستری شده بودند، ترخیص شدند.وی ادامه داد: در حال حاضر 222 بیمار مبتلا به ویروس کرونا 
در این استان بستری هستند که 50 نفرشان بدحال می باشند.قدیر بیان کرد: در 24 ساعت منتهی 
به هفدهم آبان ماه ، 816 تست تشخیص کرونا از شهروندان گرفته شده که 101 مورد مثبت بوده 
است.وی گفت: تاکنون یک میلیون و 184 هزار و 123 دُز واکسن کرونا به شهروندان قمی تزریق 

شده است.
 

پنجمین برد متوالی شیمیدر قم در لیگ برتر بسکتبال 
تیم بسکتبال شیمیدر قم در هفته ششم لیگ برتر در ادامه روند موفقیت های خود در یک بازی 
سخت 91 بر 79 آویژه صنعت پارسا مشهد را شکست داد. به گزارش روز دوشنبه هیات بسکتبال 
قم، در ادامه رقابت های هفته ششم لیگ برتر بسکتبال از ساعت 17:30 عصر روزدوشنبه  شیمیدر 
قم و آویژه صنعت پارسا مشهد در سالن بسکتبال آزادی تهران به مصاف یک دیگر رفتند که نماینده 
قم این رقابت حساس و نفسگیر را با پیروزی به پایان برد.نیمه اول این رقابت با نتیجه 58 بر 43 به 
نفع شیمیدر به پایان رسید و نماینده قم در کوارتر سوم و چهارم نیز با حفظ برتری خود برابر تیم آویژه 
صنعت پارسا این رقابت جذاب را با برتری پشت سرگذاشت تا پنجمین برد متوالی خود را تجربه کند.
شاگردان مهران شاهین طبع در شیمیدر قم در هفته هفتم لیگ برتر بسکتبال روز جمعه 21 آبان ماه 

جاری ساعت 15 با مهرام تهران رو به رو می شود.

شکایت وزارت نفت از یک خبرنگار پس گرفته شد
شکایت معاونت حقوقی وزارت نفت از یک خبرنگار با دستور وزیر نفت و همچنین پیگیری دفتر 
رئیس جمهور پس گرفته شد.با دستور وزیر نفت، شکایت معاونت حقوقی این وزارتخانه از یک 
خبرنگار پس گرفته شد. گفتنی است، طبق عهدنامه مدیران دولت سیزدهم حمایت از رسانه ها، 
خبرنگاران و فعالان فضای مجازی یک اصل اساسی است. همچنین پیگیری های خبرنگار فارس نیز 

حاکی است که رئیس دفتر رئیس جمهور هم دستور بازپس گیری شکایت این وزارتخانه را داده بود.
 

نامه محسن هاشمی به رئیس رسانه ملی 
محسن هاشمی رفسنجانی، طی نامه ای به رییس جدید سازمان صداوسیما، ضمن گلایه از تداوم 
تخریب آیت الله هاشمی رفسنجانی در رسانه ملی، ضمن استقبال خانواده هاشمی از نقد منصفانه و 

مستدل، جهت پاسخگویی به ابهامات وانتقادات در مورد عملکرد ایشان اعلام آمادگی کرد.
 

تذكر بورسی رئیسی به خاندوزی تکذیب شد
مدیرکل روابط عمومی وزارت اقتصاد اخبار منتشر شده در مورد تذکر تند رئیس جمهور به وزیر 
اقتصاد در مورد وضعیت شاخص بورس را تکذیب کرد. فرشاد فتوت، مدیرکل روابط عمومی وزارت 
اقتصاد در صفحه شخصی خود در فضای مجازی نوشت: خبر منتشره در برخی رسانه ها درباره تذکر 
رئیس جمهور و گلایه ایشان از عملکرد برخی وزرای اقتصادی دولت کذب محض و شامل اطلاعات 

نادرست و جهت دار برای تشویق اذهان عمومی است.
 

سردار قاآنی در سفر به عراق با الکاظمی دیدار كرد
شبکه المیادین لبنان گزارش داد، سردار قاآنی، فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در سفری از پیش اعلام نشده به عراق، با نخست وزیر این کشور دیدار و گفت وگو کرده است. 
این شبکه به نقل از منابع خود امروز دوشنبه با اعلام این خبر، گزارش داد که سردار قاآنی دیروز 
یکشنبه وارد عراق شده است و در بغداد علاوه بر الکاظمی، با مسئولان سیاسی و شخصیت های 
عراقی دیگر دیدار کرده است. شبکه العالم نیز گزارش داد که سردار قاآنی با برهم صالح، رئیس 

جمهور عراق نیز دیداری داشته است.

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم :

هتل پنج ستاره در قم احداث می شود
سخنگوی شورای اسلامی شهر قم از طرح های سرمایه گذاری برای احداث 5 هتل 

5 ستاره در شهر قم خبر داد.
محسن محرری روزدوشنبه در چهاردهمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم در سالن جلسات ساختمان شهید باکری این شورا، با اشاره به لایحه اخذ مجوز 
پرداخت حقوق معوقه کارکنان مجموعه باغ پرندگان اظهار داشت: متأسفانه شرایط 
راه اندازی این مجموعه فراهم نشده و سرمایه گذار آن با خسارت های شدیدی روبه رو 
شده است. سخنگوی شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: این مجموعه تفریحی و 
گردشگری قم تاکنون با مشکلات زیادی همراه شده و می توان معوقات کنونی آن را در 
قالب تهاتر جبران کرد. وی با اشاره به اخذ مجوز قرارداد با موضوع مشارکت در احداث 
بلوک 2sw در بلوار پیامبر اعظم)ص( گفت: طبق برنامه ریزی شورای شهر و شهرداری 
قم، پروژه های سرمایه گذاری در این محدوده بیشتر به سمت کاربری های اقامتی سوق 
پیداکرده است. محرری اذعان کرد: فاصله شهر قم در فضاهای اقامتی در مقایسه بین 
وضع موجود تا وضع مطلوب بسیار زیاد است و در صورت پایان محدودیت های کرونایی 

این شهر هم چنان با مشکلات زیرساختی در این خصوص روبه رو خواهد بود.
عضو شورای اسلامی شهر قم گفت: هم اکنون 11 هزار تخت اقامتی در قم وجود دارد 
که بخش مهمی از آن ها مربوط به خانه مسافرهاست و هتل 5 ستاره نیز در قم وجود 
ندارد. وی خاطرنشان کرد: 2 هتل 5 ستاره در 75 متری عمار یاسر، بلوار امین و 3 مورد 

در پیامبر اعظم)ص( در حال احداث است.
 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم :

سازه اصلی پل پروژه جمهوری
 تا پایان امسال تکمیل می شود

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: سازه اصلی پل انتهای بلوار جمهوری 
اسلامی در قم تا پایان امسال تکمیل می شود.    عباس حلوایی زاده در گفتگویی پیرامون 
سازه اصلی پل انتهای بلوار جمهوری اسلامی اظهار داشت: در این محدوده تأخیری 
نداشته و براساس فازبندی عملیات در حال اجراست، با توجه به اینکه پروژه در بافت 
انجام شده و برای اینکه شهروندان دچار مشکلاتی نشوند به صورت فازبندی 50 متری 
آن را اجرا می کردیم. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم ابراز کرد: در این عملیات پس 
از انجام هر 50 متر، آن را به حالت اول برمی گردانده و زیرسازی انجام می شد و تحویل 
مردم داده ایم تا کمترین مشکل در تردد ایجاد شود.   وی با بیان اینکه در این مسیر 
30 حلقه شمع داشتیم که در فاز اول اجرایی شد تصریح کرد: برای عرشه ده روز بوده 
تکمیل کردن این مسیر را انجام داده و مسیر پیاده رو را نیز احداث کردیم تا تردد انجام 
شود. حلوایی زاده یادآور شد: امیدواریم با همراهی شهروندان این پروژه عملیاتی شود، 

در این راستا سازه اصلی پل انتهای جمهوری در قم تا پایان امسال تکمیل می شود.

 سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم خبرداد:

حذف هزینه صدور و تمدید پروانه بار 
و تاکسی توسط رانندگان

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم از حذف هزینه صدور 
پروانه بار و تاکسی توسط رانندگان خبر داد و گفت: هزینه صدور پروانه توسط شرکت ها 

پرداخت ها شده و زمان صدور پروانه به کمترین زمان کاهش پیداکرده است.
علی نیک از ارائه و صدور پروانه تاکسی و بار در دفاتر پیشخوان خبر داد و اظهار 
داشت: از زمان شیوع ویروس کرونا و ابلاغ دستور ستاد ملی کرونا مبنی بر عدم تجمع با 
چالش های زیادی در این حوزه روبه رو شدیم. وی خانواده تاکسیرانی را بیش از 18 هزار 
نفر اعلام کرد و گفت: بیش از پنج هزار و 700 مالک، نزدیک به 9 هزار راننده کمکی و 
بیش از پنج هزار وانت بار و درمجموع بیش از 18 هزار نفر در خانواده تاکسیرانی فعال 
هستند که برای دریافت پروانه به سازمان مراجعه می کردند. سرپرست سازمان مدیریت 
و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم تصریح کرد: از زمان ارائه پروانه بار و تاکسی در 
دفاتر پیشخوان مشکلات زیادی را پشت سر گذاشته و امروز از زمان ثبت درخواست تا 
دریافت پروانه کمترین زمان سپری می شود. وی با درخواست از رانندگان برای مراجعه 
به دفاتر پیشخوان تأکید کرد: رانندگان دیگر لازم نیست برای دریافت پروانه و یا تمدید آن 

هزینه ای پرداخت کنند و کلیه هزینه ها از طریق شرکت ها پرداخت می شود.
 

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم :

یکی از میادین قم به نام شهید
 ” علی لندی” مزین می شود

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم از نامگذاری یکی از معابر یا میادین شهری 
قم به نام شهید نوجوان شهید علی لندی خبر داد.

  نرجس نیازمند روزدوشنبه در چهاردهمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم در سالن ساختمان شهید باکری این شورا، با اشاره به نامگذاری یکی از معابر 
یا میدان های شهری به نام شهید علی لندی اظهار داشت: این طرح در کمیسیون 
فرهنگی به تصویب رسیده است و شهرداری قم نیز نسبت به جانمایی آن اقدام کرده 
است. وی ادامه داد: هم اکنون میدانی در انتهای خیابان فراشاهی در بلوار 15 خرداد 
برای این نامگذاری در نظر گرفته شده اما امکان جابه جایی آن به معبر دیگری وجود 
دارد. رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم نیز در این زمینه با 
درخواست یک طرح دوفوریتی برای نامگذاری یکی از میادین شهری به نام شهید علی 

لندی ابراز داشت: این طرح در کمیسیون فرهنگی شورای شهر مصوب شده است.
مصطفی ملایی تصریح کرد: شهید علی لندی از شهدایی است که تأثیر زیادی بر 

جامعه گذاشت و مقام معظم رهبری نیز در این زمینه بیانات روشنگرانه ای داشتند.
 

رئیس اتاق اصناف استان قم خبرداد:

ارائه نشان “حبیب” برای اصناف
 فعال در دوره آموزشی

رئیس اتاق اصناف استان قم از برگزاری طرح " مهمان حبیب خداست" برای کسبه 
خبر داد و گفت: با همکاری اتاق اصناف، سازمان فرهنگی هنری و ورزشی شهرداری 
قم، کسبه ای که در این دوره ها حضور فعال داشته و بتوانند بر اساس شاخص های 
مشخص بالاترین امتیاز را در ارائه خدمات و تکریم زائران کسب کنند نشان " حبیب" را 
دریافت خواهند کرد. حمید خرمی  روز دوشنبه در آیین افتتاحیه طرح دوره آموزشی ” 
مهمان حبیب خدا” در سالن جلسات امام خامنه ای حرم مطهر حضرت معصومه)س(، 
با اشاره به اهمیت رسیدن به جایگاه حبیبی در نزد خداوند اظهار داشت: باوجود 
روایات و احادیث مختلف درباره جایگاه کاسب در پیشگاه خداوند، اما باید به شرایط 
آن نیز توجه کنیم و بدانیم هر کس نمی تواند به این جایگاه برسد. وی لازمه دوستی 
با خداوند را داشتن صداقت، خدمت و احترام به مردم دانست و افزود: با توجه به 
شرایط اقتصادی کنونی، برای رسیدن به مقام دوستی با خداوند نیاز به وجدان آگاه 
بوده و باوجود تورم، افزایش نرخ ارز و مشکلات اقتصادی مردم، رسیدن به این مقام کار 
مشکلی بوده و عملکرد بعضی از کسبه از این مقام دور است. رئیس اتاق اصناف قم، 
وجود کسبه اطراف محل زندگی را عامل آسایش و خدمت به مردم عنوان کرد و گفت: 
یکی از بزرگ ترین عبادات، خدمت به مردم بوده و کسبه با توجه به این خدمت به مقام 
حبیبی خداوند خواهند رسید و کسبه پیرامون حرم مطهر با توجه به ارتباط با زائران مقام 

بالاتری داشته و در فرهنگ شهر تأثیر مستقیمی دارند و معرف فرهنگ شهر هستند.

با همت شهرداری قم آغاز شد؛

دوره آموزشی فرهنگ 
”مهمان حبیب خداست” 

دوره آموزشی فرهنگ میزبانی"مهمان حبیب خداست" با هدف آموزش صنوف 
اطراف حرم مطهر به مناسبت "روز قم" و با همت شهرداری قم آغاز شد.

به گزارش شهرنیوز،  مراسم افتتاحیه دوره آموزشی فرهنگ میزبانی و زبان خارجه 
”مهمان حبیب خداست” به همت شهرداری قم و با مشارکت آستان مقدس کریمه 
اهل بیت)س(، اتاق اصناف استان و سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم 

در سالن جلسات امام خامنه ای حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( برگزار شد.
در این مراسم حمید خرمی رئیس اتاق اصناف استان، ابوالقاسم مقیمی مدیرعامل 
سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم، مهدی کلانترزاده مدیرکل ارتباطات 
روسای  قم،  پلیس  اجتماعی  معاونت  مسئولان  قم،  شهرداری  بین الملل  امور  و 

اتحادیه های مختلف و دیگر مسئولان استانی و شهری حضور داشتند.

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم اعلام  کرد: 

کاهش ۳۷ درصدی تصادفات منجر به فوت
 در محور های مواصلاتی قم

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم گفت: در هفت ماهه نخست امسال 96 میلیون و 429 تردد 
در محور های مواصلاتی استان ثبت شده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته، حدود 12 درصد 

افزایش تردد در محور های مواصلاتی استان قم ثبت شده است.
سرهنگ مختار پناهی افزود : محور ورجان به پردیسان با افزایش 72 درصدی تردد بیشترین میزان افزایش 
میزان تردد در استان قم را داشته است، همچنین آزادراه قم به گرمسار 31 درصد، کمربندی قم به کاشان با 
29 درصد افزایش، محور کهک به لنگرود با 18 درصد افزایش تردد، بیشترین میزان تردد در هفت ماهه نخست 
امسال را داشتند. وی  تصریح کرد با توجه به شرایط کرونایی برخی از محور های مواصلاتی استان نیز با کاهش 
تردد مواجه بودند که از آن جمله می توان به آزادراه قم تهران با 5 درصد کاهش، محور قدیم اصفهان یا نیزار 
با 3 درصد کاهش اشاره کرد؛ که با توجه به آمار ذکر شده باید گفت بیشترین میزان افزایش تردد در استان 
محور های فرعی و درون استانی بوده است. سرهنگ پناهی در ادامه به موضوع تصادفات پرداخت و افزود: 
متأسفانه در هفت ماهه نخست امسال 77 نفر بر اثر تصادفات در محور های مواصلاتی قم جان خود را از دست 
داده اند، اما خوشبختانه باید گفت که این آمار نسبت به هفت ماهه نخست سال گذشته 37 درصد کاهش 
داشته است و در تصادفات منجر به جرح نیز 11 درصد کاهش داشتیم.  او همچنین عنوان کرد: بیشترین 
تصادفات منجر به فوت در جاده های درون استانی مانند کهک و قنوات اتفاق افتاده است. رئیس پلیس راه 
استان قم با اشاره به اینکه محور های فرعی و روستایی استان قم 29 درصد از تصادفات منجر به فوت را به خود 
اختصاص داده است، از رانندگان خواست برای افزایش ایمنی خود، با توجه به علائم رانندگی، سرعت مجاز 
و حفظ فاصله طولی رانندگی کنند تا شاهد کاهش آمار تصادفات منجر به فوت و جرح در محور های فرعی 
استان باشیم. سرهنگ پناهی با اشاره به وضعیت برخی از جاده های استان قم گفت: با توجه به جلساتی 
که برخی از مسئولین استانی داشتیم و با توجه به افزایش تردد در محور های درون استانی، خواستار تعریض 

برخی محور های مواصلاتی استان قم به ویژه محور ورجان به پردیسان هستیم.
 رئیس پلیس راه استان قم همچنین در پایان با بیان اینکه در آغاز فصل سرما هستیم، از رانندگان خواست 
که با توجه به وضعیت ناپایدار جوی در این روز ها حتماً قوانین راهنمایی رانندگی و نکات ایمنی را رعایت کنند.

 
مدیرکل تعزیزات حکومتی استان قم خبرداد:

۳۸۵ میلیارد ریالی قاچاقچی پوشاک به شیوه جاساز
مدیرکل تعزیزات حکومتی استان قم از تعزیر 385 میلیارد ریالی یک محموله قاچاق انواع پوشاک به شیوه 
جاساز زیر بار سبوس در یکی از محور های مواصلاتی استان خبر داد.  مهدی ریاضی اظهارداشت : در پی 
کسب خبر از عوامل اداره اطلاعات عملیات پلیس امنیت اقتصادی مبنی بر حمل و جابجایی کالای قاچاق 
)انواع پوشاک( توسط یک دستگاه خودرو کامیون تحت عنوان بار سبوس، مامورین کاشف به محور مواصلاتی 
قم – کاشان اعزام که پس از توقیف کامیون کالای قاچاق کشف شد. مشخص شد راننده خودرو اظهار داشت 
که بار سبوس دارد لکن در بازرسی از این خودرو مشاهده گردید که به طرز ماهرانه ای مقادیر قابل توجهی انواع 
پوشاک به ظن قاچاق به ارزش 385 میلیارد ریالی زیر بار سبوس جاسازی شده است بنابراین مراتب جهت 
سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی قم ارسال شد. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم افزود: 
با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، 
استماع اظهارات و اخذ آخرین دفاعیات متهم، به دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام 
قاچاق را محرز و مسلم دانسته؛ متهم را علاوه بر ضبط محموله مکشوفه قاچاق به نفع دولت، با احتساب جزای 
نقدی بدل از ضبط خودرو، در مجموع به پرداخت مبلغ 385 میلیارد ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم 
نمود. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم همچنین یادآورشد: بر اساس قانون کلیه محموله مکشوفه توسط 

مرجع کاشف، تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان شد.
 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

توقیف محموله بزرگ لوازم خانگی 
فرمانده انتظامی استان قم از توقیف یک دستگاه تریلی کشنده و کشف محموله لوازم خانگی قاچاق خبر 
داد. سردار سیدمحمود میرفیضی گفت: مأموران یگان تکاوری 122 فرماندهی انتظامی استان قم در راستای 
اجرای طرح مقابله با کالای قاچاق حین گشت زنی در جاده قدیم "قم–تهران"، یک دستگاه تریلی کشنده را به 
ظن حمل بار قاچاق توقیف کردند. وی افزود: در ادامه به دلیل عدم ارائه اسناد و مدارک از سوی راننده، خودرو 
به پلیس امنیت اقتصادی منتقل و طی بازرسی از آن 2 هزار قلم لوازم خانگی قاچاق شامل چرخ گوشت، لوازم 

جانبی ماشین لباسشویی، دینام، پلوپز، زودپز و ... کشف و متهم دستگیر شد.

طرح:مهدیعزیزی

مسئولان کشور هم مشکل معیشتی دارند!

معاون خدمات شهری شهرداری قم از بازگشایی 
مجموعه تفریحی باغ پرندگان در روزهای آینده خبر 

داد.
عباس ذاکریان روز دوشنبه در چهاردهمین جلسه 
و علنی شورای اسلامی شهر قم در سالن  رسمی 
جلسات ساختمان شهید باکری در این شورا، اظهار 
داشت: طبق برنامه ریزی های انجام شده در روزهای 

آینده باغ پرندگان به روی شهروندان باز خواهد شد.
وی اضافه کرد: واکسیناسیون نیوکاسل و آنفولانزای 
مرغی پرندگان این باغ به پایان رسیده و تست پی سی 

آر کرونا نیز از تمام پرندگان انجام شده است.
بیان  با  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
اینکه یکی از جذابیت های مهم این باغ محل برکه 
پرندگان آن است گفت: برای این مورد نیز قراردادی 
با شهرداری منطقه چهار برای ایجاد تصفیه خانه در 

محل آن نهایی شده است.
یادآور  از سخنان خود  ذاکریان در بخش دیگری 

افزایش حقوق  قم  در بخش خدمات شهری  شد: 
کارگران و کارکنان به صورت پلکانی انجام می گیرد که 
در قالب آن کسانی که حقوق پایینی دارند با بیشترین 

افزایش حقوق روبه رو می شوند.
خسارت ۳ میلیارد و ۶00 میلیون تومانی 

سرمایه گذار باغ پرندگان 
عضو شورای اسلامی شهر قم  نیز دراین جلسه 
تومانی  میلیونی   600 و  میلیارد   3 خسارت  از 
سرمایه گذار باغ پرندگان قم از ابتدای شیوع بیماری 
کرونا خبر داد. سیدمجتبی سبحانی ثابت  اظهار 
داشت: مجموعه باغ پرندگان قم طی ماه های اخیر 3 
میلیارد و 600 میلیون تومان خسارت دیده است و در 

شرایط دشواری قرارگرفته است.
افزایش تقاضاهای مردمی برای بازگشایی 

دیگر عضو شورای اسلامی شهر قم نیز در ادامه 
اخذ مجوز پرداخت حقوق معوقه کارکنان مجموعه 
باغ پرندگان را مورد توجه قرار داد و گفت: هم اکنون 

تقاضاهای مردمی برای بازگشایی این مجموعه بسیار 
زیاد است.  سیدمحمد حسین دهناد تأکید کرد: 
چنانچه جذابیت های باغ پرندگان با افزایش گونه های 
و متنوع ممکن شود  و کاربری های جدید  گیاهی 

استقبال شهروندان از آن بیشتر می شود.

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

باغ پرندگان قم بزودی بازگشایی می شود

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم گفت: سهم شهرداری ها از الحاق 
حمل ونقل  نوسازی  در  دولت  سهم  جرائم،  ارزش افزوده،  تملکات،  اراضی، 
عمومی و بازآفرینی بافت های شهری و غیره باید به صورت کامل تأمین شود و 
شورای شهر در این مباحث نمی تواند سکوت کرده و از حق مردم بگذرد. ماشاالله 
سعادتمند روزدوشنبه در چهاردهمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر در سالن جلسات ساختمان شهید باکری این شورا، در نطق پیش از دستور 
اظهار داشت: امید است که در دولت مردمی ارتقای جایگاه شوراهای اسلامی 
شهر و روستا با جدیت دنبال شود و تمام تصمیمات حوزه شهر و روستا مانند طرح 
جامع، طرح تفصیلی، طرح های هادی و غیره ابتدا در شهرداری بررسی و نهایی 
شود و بعدازآن به دستگاه های متولی ابلاغ گردد. وی ادامه داد: در دولت جدید 
این انتظار وجود دارد که همه نهادهای حاکمیتی به نقش شهرداری ها احترام 
قانونی را بگذارند تا شهرداری ها تنها مجری مدیریت شهری باشند نه اجراکننده 
دستورات و این مسئله در دهیاری ها نیز عملیاتی شود. رئیس شورای اسلامی 

ارتباط  و  با تعامل  یادآور شد: در دولت مردمی سیزدهم امید می رود  استان 
سازنده با دولت در جهت رضایتمندی شهروندان گام های بلندی برداشته شده 
و از بخشی از نارضایتی های کنونی کاسته شود. وی با بیان اینکه مبارزه با آمریکا 
ادامه دار است، خاطرنشان کرد: مبارزه با آمریکا همچنان ادامه خواهد داشت؛ 
طی سال های گذشته اموری مانند انهدام پهباد آمریکایی، حمله به عین الاسد، 
اسکورت کردن نفت کش ها در حیاط خلوت آمریکا، توقیف نفت کش های متجاوز 
و بازپس گیری و ناکام گذاشتن دزدی نفتی آمریکایی ها، نشان از قدرت روزافزون 

جمهوری اسلامی است.
استاندار جدید قم فردی انقلابی، آزموده و خوشنام است 

سعادتمند با اشاره به شکست اخیر آمریکا در دزدی نفتی در آب های دریای 
عمان، تصریح کرد: قدرت نمایی نیروهای سپاه نشان داد که قدرت آمریکا صرفاً 
در حد رسانه و بازی های روانی اعتبار دارد و در میدان عمل نمی توانند کاری از 

پیش برند.

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم :

سهم شهرداری از مدیریت شهری باید تأمین شود

به  اشاره  با  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
اقدامات شهرداری قم طی چند سال گذشته برای 
اندک  رفع  به  نسبت  معابر شهری  آب گرفتگی  رفع 
حسین  کرد.  تأکید  آب گرفتگی  وقوع  محل های 
اسلامی روزدوشنبه در چهاردهمین جلسه رسمی 
جلسات  سالن  در  شهر  اسلامی  شورای  علنی  و 
به  اشاره  با  شورا،  این  باکری  شهید  ساختمان 
اهمیت مسئله فرهنگ اظهار داشت: دستگاه هایی 
و  است  متنوع  بود  متولی  فرهنگ  خصوص  در  که 
مسیر  در  نهادها  این  از  دعوت  با  باید  شهر  شورای 
مسئولیت  تعریف  و  توزیع  و  واحد  سیاست گذاری 
برای هر کدام از این امور گام بردارد. رئیس شورای 

اسلامی شهر قم با اشاره به انتخاب استاندار جدید 
قم، یادآور شد: برای این مسئول خدوم در این جایگاه 
مهم مدیریتی آرزوی موفقیت داریم. وی مسئله دزدی 
نفتی آمریکا در آب های دریای عمان را مورد توجه قرار 
داد و گفت: حقوق بین الملل تعریف اصلی خود را در 
مناسبات بین کشورها از دست داده است، حقوق 
کشوری  اگر  و  شده  زور  معنای  به  امروز  بین الملل 
کند،  حفظ  را  خود  منافع  می تواند  داشت  قدرت 
با  ارتباط مستقیمی  اقتدار نظامی  تقویت  بنابراین 
تأمین منافع ملی دارد. اسلامی با اشاره به بارش های 
اخیر در شهر قم تصریح کرد: آب گرفتگی های سطح 
موارد  اندک  و  کاهش یافته  گذشته  به  نسبت  شهر 

باقی مانده باید برطرف شود.
رأی ممتنع معنایی ندارد 

وی لایحه اخذ مجوز پرداخت حقوق معوقه کارکنان 
مجموعه باغ پرندگان را مورد توجه قرار داد و عنوان کرد: 
خسارت های  تفریحی  مجموعه  این  در  سرمایه گذار 
معادل  مبالغ  از  بخشی  قم  شهرداری  و  دیده  زیادی 
رئیس شورای  را جبران خواهد کرد.  معوقه  با حقوق 
اسلامی شهر قم ابراز کرد: رأی ممتنع برای اعضای 
شورای شهر مانند نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
به عنوان نماینده مردم معنایی ندارد و باید نظرات افراد 
ممتنع در لوایح پیوستی در کمیسیون های تخصصی به 

رأی مخالف یا موافق تغییر یابد.

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

مشکلات اندک آبگرفتگی های باقی مانده شهر قم برطرف شود

مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری و ورزشی شهرداری قم از آغاز دوره های 
آموزشی فرهنگ میزبانی و زبان خارجه به نام "مهمان حبیب خداست" خبر داد 
و گفت: این دوره در تلاش بوده تا برخورد اصناف اطراف حرم مطهر در برخورد 

با زائران و مسافران ارتقا یابد.
ابوالقاسم مقیمی در آیین افتتاحیه دوره های فرهنگ میزبانی و زبان خارجه ” 
مهمان حبیب خداست” به مناسبت روز قم که در سالن امام خامنه ای حرم مطهر 
حضرت معصومه )س( برگزار شد، با اشاره به ایام معصومیه اظهار داشت: ورود 
حضرت معصومه )س( به شهر قم منشأ تاریخ و فرهنگ بوده و امیدواریم توفیق 

خادمی حضرت را داشته باشیم.
وی مهم ترین سرفصل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم را ارتقاء 
فرهنگ شهروندی دانست و افزود: ارائه مباحث فرهنگ شهروندی و فرهنگ 
میزبانی مهم ترین سرفصل سازمان بوده و باید با نگاه کلان برای آن برنامه ریزی 

کنیم.
مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم تلاش برای ارتقاء 
فرهنگ شهروندی را مصداق امربه معروف دانست و افزود: تلاش برای ارتقاء 
فرهنگ شهروندی، استفاده از ظرفیت های موجود فکری و دینی برای انجام 

کارهای خیر و کمک به اقشار مختلف برای رشد در حوزه کاری خودشان است.
جامعه  مختلف  اقشار  برای  شهروندی  فرهنگ  حوزه  در  کرد:  تصریح  وی 
برنامه ریزی شده و از دو سال پیش با آموزش رانندگان تاکسی و اتوبوس این کار 

کلید خورده و امروز سومین دوره آن با آموزش کسبه اطراف حرم آغاز می شود.
مقیمی سپس به مباحث گردشگری اشاره کرد و گفت: امروز کسی نمی تواند 
تأثیر گردشگری را در توسعه شهر و ایجاد رونق اقتصادی و همچنین ایجاد حرکت 
اجتماعی در جامعه انکار کند و مهم ترین ابزار این توسعه ایجاد کسب وکارهای 

خرد در حوزه گردشگری است.
وی شهرت کسبه شهر قم به خادمی حضرت معصومه)س( را یادآور شد و 

مطرح کرد: حضور کسبه قم در حوزه های علمیه از قدیم و یادگیری مباحث 
مکاسب امری بدیهی بوده و در مسائل فقهی در کسب وکار اکثراً مجتهد بوده اند.
مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم توسعه زندگی 
شهری را به عنوان عاملی در فاصله گرفتن کسبه از آموزش عنوان و ابراز کرد: 
حوزه  فعالان  برای  ضرورت  یک  به عنوان  کسب وکار  آموزش های  ارائه  امروز 

کسب وکار مطرح بوده و باید شرایط ارائه آموزش در همه حوزه ها را فراهم کنیم.
وی ادامه داد: با کاهش بیماری کرونا، ما به زودی با حضور قابل توجه ای از 
زائران خارجی و داخلی در شهر قم مواجه خواهیم بود و حفظ احترام زائر برای 
ما از یک گردشگر معمولی بالاتر بوده و باافتخار خود را خادم زائران حرم مطهر 

حضرت معصومه )س( میدانیم.
مقیمی با بیان بخشی از تجربیات خود در کسب وکار در محدوده حرم حضرت 
معصومه)س( گفت: برای کسبه اطراف حرم خادمی به زائران حرم مطهر افتخار 
بوده و امروز وظیفه ما بوده تا با توسعه این کسب وکارها به ماندگاری زائران در شهر 
کمک کنیم. وی زمان ماندگاری زائر در شهر قم را بسیار کم دانست و خاطرنشان 
کرد: یکی از موضوعاتی که در چند سال گذشته برای ماندگاری زائر در شهر قم 
به آن پرداخته شده، محتوا سازی اماکن تاریخی و فرهنگی در شهر قم بوده که 
معرفی آن هم به شهروندان قمی و هم به کشور در صدر برنامه های سازمان است.
کرد:  اذعان  قم  شهرداری  ورزشی  و  هنری  فرهنگی،  سازمان  مدیرعامل 
متأسفانه ظرفیت های فرهنگی و تاریخی شهر قم مغفول مانده و به ندرت حتی 
شهروندان قمی اطلاعات کافی دارند که با کمک مجموعه مدیریت شهری و 
سازمان فرهنگی هنری ورزشی تا امروز 50 کلیپ یک دقیقه ای بانام “شهر نور” 
برای معرفی شهر قم ساخته شده است. وی تعدادی از ابنیه تاریخی فرهنگی 
شهر قم را که در کشور منحصربه فرد است را نام برد و افزود: این کلیپ ها از 
اماکنی مانند سد کبار که به عنوان نخستین سد قوسی جهان و یا مجموعه پامنار 

به عنوان نخستین مناره بلند ایران شناخته می شود، ساخته شده است.

وزیر رفاه گفته قدرت خرید وزرا و 
مدیران ارشد کشور هم کاهش پیدا 

کرده است.


